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Del Glina prodan
nemškemu in velenjskemu podjetju

Štiri občine že potrdile 
del delitvene bilance



Zadruga mozirje
z.o.o.

M erca to r  - Z g o rn je sa v in jsk a  km etijska  
za d ru g a  M o zirje  z .o .o .

NAGRAJENCI NAGRADNEGA 
ŽREBANJA 5. januarja 1996
Barvni TV: Anto BLAŽEVIČ, C. v Rastke 
60, Ljubno
Rezalni strojček: Antonija ERMENC, Flor
jan 20, Gornji Grad
Posoda: Jure REPENŠEK, Na Tratah 1 A, 
Mozirje

1. Marija ZAVOLOVŠEK, Otok 24, Šmartno
2. Jože JERAJ, Primož 56, Ljubno
3. Marjan PRODNIK, Solčava 10 B, Solčava
4. Lojzka PODKRIŽNIK, Lepa njiva 73, 

Mozirje
5. Anica ROČNIK, Bočna 27, Šmartno
6. Nejc ZAGER, Savina 43, Ljubno
7. Edi MAROVT, Janezovo polje, Ljubno
8. Jože KRKLEC, Tominškova 11, Nazaije
9. Cvetka ANGIDI, Potok 17, Nazaije
10. Eva MIKLAVC, Bočna 59, Šmartno
11. Marija PETEK, Rore 11, Gornji Grad
12. Milka ROBIDA, Primož 43, Ljubno
13. Rozika POLJANŠEK, Tajna 2, Gornji 

Grad
14. Maks CAJNER, Kropa, Šmartno
15. Martin KOSMAČ, Savina 75, Ljubno
16. Brigita ŠPORIN, Sp. Kraše 33, Šmartno
17. Igor PEČNIK, P polje 26 a, Nazaije
18. Franc NATLAČEN, Sp. trg 36, Gornji 

Grad

19. Aljaž VRTAČNIK, Praprotnikova 8, 37.
Moziije 38.

20. Danica VEZOČNIK, Foršt 17, Ljubno 39.
21. Anton FAJDIGA, Lepa njiva 43, Moziije 40.
22. Špela KUMER, Raduha 2, Luče 41.
23. Anica ŠPENDE, Dobletina 18 a, Nazaije 42.
24. Erika VERŠNIK, Tirosek 41, Gornji 43.

Grad 44.
25. Zlatarstvo Matjaž, Plac 12, Ljubno 45.
26. Marija ŽEROVNIK, Dol 23, Gornji Grad 46.
27. Jože URTELJ, Lačja vas 13, Nazaije
28. Franc ČOKAN, Loke 4, Moziije 47.
29. Marija KRIŽNIK, Okonina 45 a, Ljubno 48.
30. Jožica VAJS, Šolska 4, Moziije 49.
31. Ivica ŽNIDAR, Ljubija 28, Mozirje 50.
32. Franc REPENŠEK, Lenart 9, Gornji Grad
33. Fanika FUŽIR, C. na Lepo njivo 19,

Moziije
34. Jernej ŠTORGEL, Rečica 56, Rečica
35. Helena PRIČA, Okonina 4, Ljubno
36. Vesna REMIC, Dol 4, Gornji Grad

Lučka JELŠNIK, Lenart 15, Gornji Grad 
Ana ZAGOŽEN, Ljubija 121, Moziije 
Stanko LEVER, Potok 28, Nazaije 
Dare FUŽIR, Melise 10, Ljubno 
Lado IRMANČNIK, Šmartno 
Mirna VERŠNIK, Kropa Šmartno 
Ivan VERBUČ, Šmihel 8, Moziije 
Anka BASTL, Grušovlje 26, Rečica 
Fanika KOPUŠAR, Primož 33, Ljubno 
Matjaž ROGEL, Slatina 50, Šmartno ob 
Paki
Martina RAKUN, J. polje 32, Ljubno 
Breda DETMAR, Šmartno 
Stanka BOROVŠAK, Ljubija 125, Moziije 
Danica BEZOVŠEK, Radmiije 44, Ljubno

i
v e s t i '

/O ljubljanska banka
S p lošna  banka  V e len je  d. d.
Velen je

Z NOVIM LETOM - NIŽJE OBRESTNE MERE 
POTROŠNIŠKIH KREDITOV PRI 

LB S P L O Š N I  BANKI  VELENJE D . D .
KI JIH LE-TA ODOBRAVA OBČANOM-KOMITENTOM 
ZA VSE NAMENE IN PRILOŽNOSTI PO UGODNIH 
POGOJIH:
- DOBA ODPLAČILA:

GOTOVINSKI KREDITI - DO TREH LET 
NAMENSKI KREDITI - ŠTIRI LETA

- Z GOTOVINO LAHKO UVELJAVITE GOTOVINSKE 
POPUSTE PRI NAKUPIH BLAGA ALI STORITEV

- NAMENSKI KREDITI SE ODOBRIJO ZA VSE 
NAMENE

- MINIMALNA PROVIZIJA PRI NAJEMANJU 
KREDITOV

- KREDITE DOBITE TAKOJ.

UPOKOJENCI IN USLUŽBENCI V DRŽAVNIH 
SLUŽBAH,
ki niso komitenti banke, lahko najamejo 
gotovinske kredite do 24 mesecev.

T e le fo n sk e  in fo rm a c ije: 0 6 3 /8 5 4 -2 5 1 ,  
in tern o  2 4 9  in 3 0 3 .

T R G O V I N A K R A J c a r  j , ,
g g >

tel: 841-512
OLJE ZVEZDA 1 1 =  159,90
SLADKOR 50/1 = 10-1.90

BANANE = 109,90
M \ \ n \ i ; i \ L  - 119.0(1

POMARANČE = 99,00
KOMPOT ANANAS 1 1 = 109.00

KOMPOT BRESKEV 1 1 = 129,00
MEHČALEC I 1 = 299.00
DET. ZA POSODO 3 1 = 299,00
PAMPERS PLENICE = 1.599.00
TOALETNI PAPIR 10/1 = 290,00
PO UGODNI CENI VSE VRSTE KRMIL, 

ŠE POSEBNO UGODNA CENA JE 
KORUZNE KRMILNE. 

PRIČENJAMO Z ZBIRANJEM NAROČIL 
ZA VSE VRSTE

SEMENSKEGA KROMPIRJA.
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Sklad za razvoj RS 
prodal del - 

nazarskega Glina

Velike težave 
zaradi prekinjenih 
električnih vodov

Štirje župani 
podpisali sporazum 
o delitveni bilanci

Zveze kulturnih 
organizacij za Zgornjo 

Savinjsko dolino ni več!

Najdaljša noč 
v letu za volanom 

tovornjaka

l.A  SOL:
Druga zmaga odbojkaric 

Zgornje Savinjske

t j r e d n ik o v  b L , bi a

Moram priznati, spoštovane bralke in bralci, da niti v tem 
trenutku, ko pišem ta uvodnik, še nisem povsem prepričan, da 
boste tokratno številko Savinjskih novic dobili v roke pravočasno 
oziroma v skladu z  ustaljenim režimom izhajanja. V minulih dneh 
je  bilo namreč toliko nenavadnih, nenormalnih, ne vem, kako bi 
jih še lahko imenoval, situacij, da je bil pravočasni izid že res 
vprašljiv. Nenazadnje tudi zaradi motenj v oskrbi z  električno 
energijo, kar je  ta trenutek še vedno problem št. 1 v Zgornji 
Savinjski dolini. Vremenske razmere so namreč m ed prazniki in 
po njih ustvarile takšne pogoje, v katerih je  odpovedovalo 
praktično vse. Sicer pa, kaj bi vam govoril, gotovo ste si tudi sami 
izkusili omenjene "redukcije" in prepričan sem, da nad njimi niste 
bili navdušeni.

Navdušen tako ali tako ni mogel biti nihče, ve pa se, kdo je  bil 
najbolj na udaru - elektrikarji Elektra Celje, seveda. Njihova naloga 
in zadolžitev je, da nam sveti luč v stanovanju, da nam dela 
računalnik v pisarni in obratuje stroj v delavnici... In ko tega ni, jih 
pokličemo, da stvar uredijo. Okvar je  bilo v minulih dneh res veliko 
in elektrikarji so se trudili dneve in noči, da bi jih čimprej odpravili. 
Včasih so bili bolj včasih manj uspešni, tudi z  ozirom na kadrovske 
in tehnične možnosti. Poleg tega so onemele nekatere telefonske 
linije in o vsem tem si lahko preberete prispevek v notranjosti, ki 
pa je  žal že  malce zastarel, saj so se razmere spreminjale še po 
zaključku naše redakcije.

Kljub temu upam, da ste praznike preživeli karseda lepo in da 
ste novo leto pričeli optimistično. Brez nade v uspeh je  pač vse že  
vnaprej obsojeno na propad. No, optimizma ravno ne manjka 
novima lastnikoma bivšega Glinovega Pohištva, ki sta od 
razvojnega sklada kupila del premoženja tega (nekoč) lokalnega 
industrijskega giganta. Zastavljeni načrti so zelo ambiciozni, to se 
mi zdi zelo v redu, a sem se nad skladom kot lastnikom in 
prodajalcem tudi razkuril. Pa si sploh ne domišljam, da moje 
mnenje karkoli pomeni ali pa da se na to "višjo matematiko" 
spoznam. Kje pa! Kljub temu pa mislim, da bi se najbrž dalo tudi 
drugače.

Poleg Glina in elektrike je  bila v preteklih treh tednih vroča 
tema tudi (še kar ali pa že  spet) delitvena bilanca bivše občine. 
Štiri nove občine oziroma njihovi občinski sveti so po premisleku 
pooblastili svoje župane, da o tem podpišejo sporazum, mozirski 
svet pa se je  odločil drugače. Jakob Presečnik, župan občine 
Mozirje, tako za podpis sporazuma ni imel mandata. V tem 
trenutku je  težko reči, kakšne posledice bo imela ta poteza za  
nadaljnji razvoj dogodkov v Zgornji Savinjski dolini, vsekakor pa ni 
prispevala k večjemu sožitju na tem prostoru.

In da smo po letu dni dejansko do vratu v novi lokalni 
samoupravi, vedo sedaj tudi amaterski kulturniki, ki nimajo več 
krovne zveze na nivoju doline. Enostavno - ukinili so jo. Bodo 
sedaj nastajale občinske zveze ati kaj tretjega? To bomo šele 
videli. Mislim pa, da poti nazaj ni, pa naj jo  nekateri še tako vneto 
iščejo. Toda, kdo ve? Morda bo pa  sedaj kulturnih prireditev celo 
več?!

Na svidenje spet čez štirinajst dni!

c J .

IMPRESUM
Ustanovitelj: Skupščina občine Mozirje. Izdajatelj: Savinjske novice, Franci Kotnik s.p., Savinjska cesta 4, Nazarje, telefon in fax: 063/832- 
306, žiro račun: 52810-685-13016. Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik. Tajnica uredništva: Barbara Zacirkovnik. Računalniška 
obdelava: Tomaž Pajk. Stalni zunanji sodelavci: Edi Mavrič, Aleksander Videčnik, Slavica Slapnik, Ciril Sem. Tisk: Igea d.o.o., Savinjska 
cesta 2, Nazarje. Naslov uredništva: Savinjske novice, Savinjska cesta 4, 63331 Nazarje, tel. in fax.: 063/832-306. Rokopise, objave, 
razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke. Po mnenju Ministrstva za 
informiranje RS št. 23/130-92 z dne 26.2.1992 šteje časopis med proizvode informativnega značaja, za katere se plačuje davek od 
prometa proizvodov po stopnji 5%. Objavljenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujemo si pravico krajšanja besedil. Odpovedi 
sprejemamo za naslednje polletje.



Glin Nazarje
Prodan del premoženja

Govorice, da bo še pred koncem leta 1995 prodan del nazarskega podjetja Glin, ki je  bil v zadnjem obdobju v na
jem u Glinovih hčera Glin Pohištvo in Glin Gostinstvo, so se uresničile. Od 1. januarja dalje posluje v Nazarjah novo 
podjetje Glin K&M d.o.o., Proizvodnja pohištva Nazarje, ki je  v 74-odstotni lasti nem škega podjetja K&M in 26- 
odstotni lasti podjetja Gorenje Notranja oprem a Velenje.
Na tiskovni konferenci, ki so jo v novi firmi pripravili prvi 
delovni dan v letošnjem letu, torej 3. januarja, je  bilo moč 
izvedeti, da se je Sklad za razvoj Republike Slovenije kot 
lastnik odločil za prodajo dela Glinovega premoženja na pod
lagi izdelanega načrta o poplačilu njegovih dolgov (ti so bili 
pred dobrim letom dni s sklepom o prisilni poravnavi pre
polovljeni). Sklad se je namreč glede prodaje odločal med 
dvema ponudbama: nemško-velenjsko in domačo s strani 
zaposlenih v podjetju. Ker je bila prva cenovno ugodnejša, 
se je odločil zanjo.
Novo podjetje je postalo lastnik Glinove upravne zgradbe 
vključno s halo za oplemenitenje iveric in proizvodnjo po
hištva z vso strojno opremo ter zalogami v njej, zgradbe in 
opreme družbene prehrane, vratarnice II in pripadajočega 
parkirnega prostora. Cena za nakup, v katero so vštete in
vesticijske obveznosti v prihodnjih dveh letih in potrebna 
obratna sredstva za začetek poslovanja je znašala 12 do 13 
milijonov nemških mark.
Glede ostalih podrobnosti je bilo rečeno, da sredstva od 
prodaje zalog v celoti pripadejo podjetju Glin Pohištvo, ki 
obstaja še naprej in ohranja proizvodnjo ter prodajo ivernih 
plošč. Podpisana je bila tudi pogodba, s katero se nova

Na tiskovni konferenci (od leve): Manfred Kruse, 
Gregor Verbič in Marjan Dobrovc (foto: F. Kotnik)

firma obvezuje, da bo še pet let kupovala iverne plošče iz 
nazarske tovarne, vendar po tržnih pogojih in v ustrezni 
kvaliteti. Objekt družbene prehrane vzame v najem podjetje 
Glin Gostinstvo, podpisane pa so bile tudi pogodbe glede 
ostalih potrebnih dejavnosti: vzdrževanja, gasilske in vratarske 
službe itd. Vsi zaposleni iz programa proizvodnje pohištva, 
teh je  175, se zaposlijo v novem podjetju vključno z vod
stvom. Direktor podjetja Glin K&M je torej bivši direktor 
Glin Pohištva Marjan Dobrovc.
In kdo sta lastnika?
Firma K&M, ki je kasneje prerasla v holding, je bila us
tanovljena pred 40 leti, njen solastnik in direktor pa je Man
fred Kruse. Holding sestavljajo tri tovarne kuhinjskega po
hištva (K&M, Hobby, Dammer) in trgovsko podjetje Mobil. Za 
nakup večinskega deleža Pohištva se je K&M odločil z na
menom, da na tej lokaciji zasnuje najboljše in najuspešnejše 
pohištveno podjetje v Sloveniji, ki bo na podlagi planiranih 
investicij v naslednjih petih letih obseg svojega sedanjega 
poslovanja podvojilo. Pripravlja se nov program pohištva, ki 
bo v cenovno višjem razredu, kot je sedanje.

Podjetje Gorenje Notranja oprema ima v svojem sklopu tri 
profitne centre: Pohištvo, Keramiko in Kopalnice, ki so lani 
ustvarili za 50 milijonov nemških mark realizacije, od tega so 
izvozili 70 odstotkov. Notranja oprema sodeluje s firmo K&M 
od leta 1988, letni obseg sodelovanja znaša okrog 10 mili
jonov mark. Oba partnerja sta že doslej tesno sodelovala s 
Pohištvom in sta se za njegov nakup odločila zato, da ohra
nita nabavni vir. Glin Pohištvo je bilo namreč doslej podjetju 
K&M dobavitelj pisarniškega pohištva, Notranji opremi pa 
korpus delov za njene programe.
Od 1. januarja dalje so torej v Glinu velike spremembe. 
Tovarna ivernih plošč ostaja z vsemi svojimi tehnološkimi in 
ekološkimi problemi še naprej v lasti Glina Holding in v 
upravljanju Glina Pohištvo. Njena prihodnost ostaja kljub 
kratkoročno rešenemu financiranju (denar od prodaje zalog v 
proizvodnji pohištva) nedorečena. Prav tako v tem trenutku 
še ni informacij v zvezi s prodajo podjetij Glin 1PP, Glin Grif 
in Glin R1P, za katere se je razpis iztekel 15. decembra lani.

Franci Kotnik

POSLOVNE INFORMACIJE
Obveščamo vas, da imamo na Območni zbornici na razpo- i 
lago novo verzijo brošure SLOVENIA YOUR PARTNER.
Na Gospodarsko zbornico Slovenije se je obrnilo avstrijsko 
podjetje MAYA export Import, ki bi želelo prodreti na 
slovenski trg s ponudbo rabljene opreme vseh vrst. Na 
voljo je oprema za vse industrijske panoge, biro oprema, | 
gostinska oprema, oprema skladišč, itd.
Na Območni zbornici Velenje je  na razpolago fotokopija 
Odloka o plačilu posebne takse za uvoženo blago v letu
1995 in Odloka o plačilu posebne dajatve za izravnavo 
obremenitve za uvoženo blago v letu 1995, objavljenega v 
Uradnem listu ZR Jugoslavije št. 54, z dne 25. novembra i
1995.
Opozarjamo vas na naslednje razpise objavljene v Gospo- j 
darskem vestniku št. 50 in sicer:
- RAZPIS za vlaganje zahtevkov za dodelitev kontigentov i 
za uvoz končnih tekstilnih izdelkov za široko porabo za 
obdobje do 1.1. do 30.6.1996;
- RAZPIS za vlaganje zahtevkov za dodelitev kontigentov 
za uvoz tekstilnih izdelkov iz tarifnih številk 51.11 do 
vključno 55.16, od 1.1. do 31.12.1996.
Zainteresirana podjetja opozarjamo na AMERIŠKO- 
SLOVENSKO poslovno konferenco, ki bo sredi februarja
1996 v Washingtonu in New Yorku.
Služba SKEP pri Gospodarski zbornici Slovenije je pripravila i 
specifikacijo prispevkov za socialno varnost za samostojne 
podjetnike, ki izhajajo iz zakona in dogovora o politiki 
plač.
Prejeli smo ponudbe iz EUROINFO centra.

VSE INFORMACIJE, POJASNILA IN PRIJAVNE OBRAZCE 
DOBITE NA OBMOČNI GOSPODARSKI ZBORNICI 

VELENJE, TRG MLADOSTI 2. (ZGRADBA ZAVODA ZA 
URBANIZEM). TELEFON: 063/856-920, FAX: 063/855-645.



Kapitalizem na čigav račun?
Pa se je znova zgodilo tisto, za kar so 
pravili, da se bo zgodilo, le da napoči 
pravi trenutek. Prodali so del Glina. Prodal 
ga je pravzaprav njegov lastnik - Sklad za 
razvoj Republike Slovenije. S tem Zgornja 
Savinjska dolina izgublja še enega izmed 
pomembnih gospodarskih subjektov in sa
mo vprašamo se lahko: kdo bo naslednji? 
Razočaranje je bilo ob novici o prodaji v 
primerjavi s podobno prodajo pred do
brima dvema letoma toliko večje, ker je 
vzporedno s tem tekla borba zaposlenih v 
Glinu Pohištvo, da sami odkupijo podjetje. 
No, morda to ni bila ravno borba, 
vsekakor pa so bila to resna prizadevanja, 
ki so imela ves čas tudi malce političen 
prizvok, saj so se vanje vključevala vod
stva stare in novih občin.
"Nategovanje" glede cene pri skladu, ki je 
objavil razpis za prodajo, se je vedno 
znova zaključilo z ugotovitvijo, da je 
domača ponudba "prenizka". Danes je 
mogoče sklepati, da je bil sklad po vsej 
verjetnosti že od vsega začetka odločen, 
da premoženje za "cash" proda tujemu 
kupcu. Ali pa si je sklad premislil takrat, 
ko so se v dolini pokazala nesoglasja 
glede bodoče usode Glina? Ali pa morda 
takrat, ko delavci Pohištva niso dobili 
potrebne bančne garancije za celotno 
vsoto, s katero so se potegovali za 
nakup? Tega morda ne bomo nikoli iz
vedeli. Pa saj niti ne bo nikogar zanimalo. 
Dejstvo je tu; premoženje, za katerega si 
je leta in leta odtegovalo od ust nekaj sto 
Glinovih delavcev, je prodano. In za 
kakšno ceno?
Na tiskovni konferenci je bil omenjen zne
sek 12 do 13 milijonov mark. Sliši se 
lepo, vendar je prelepo, da bi bilo čisto 
res. Kajti nova lastnika sta vanj prištela 
sredstva za investicije v naslednjih dveh

letih, poleg tega pa še potrebna obratna 
sredstva za začetek poslovanja. Dejanska 
vrednost nakupa je bila gotovo bistveno 
manjša. Govori se o nekaj preko pet mili
jonov mark plus okrog dva milijona mark 
za zaloge. Morda me bo zaradi teh 
zneskov kdo še tožil, vendar naj raje prej 
dokaže nasprotno.
Kot rečeno - premoženje je prodano, zato 
gre novima lastnikoma samo zaželeti, da 
bi čimbolj uspešno poslovala in da bi od 
tega kaj imeli tudi zaposleni v novem 
podjetju. Predstavljeni načrti so zelo am
biciozni in gotovo niso brez podlage. 
Manfred Kruse s svojimi dolgoletnimi
izkušnjami vzbuja zaupanje, kar bo sicer 
zelo lahko preveriti. Že čez leto dni, ko 
se bodo, kot je sam dejal, pokazali prvi 
rezultati. Nenazadnje že opredelitev za
izdelke s kvaliteto in ne za nizko ceno
daje vtis o načinu njegovega poslovnega 
razmišljanja.
Bo torej Zgornja Savinjska dolina sčasoma 
ostala brez svojih velikih podjetij? Kot 
kaže, smo na dobri poti, da se to ures
niči. Izrazito črnogleda napoved, pa ven
darle. Mnogi ob tem porečejo: "Kaj me 
briga, kdo je lastnik! Važno je, da me 
dobro in redno plača in da lahko moja
družina živi človeka vredno življenje." 
Takemu načinu razmišljanja lahko 
pritrdimo, lahko pa tudi ne. Kajti dobiček 
v tem primeru vendarle odteka drugam, 
izven doline, izven države.
Nič nimam proti tujemu kapitalu v sloven
skem gospodarstvu. Le da se mi za malo 
zdi, da z delom domačinov (so)ustvarjena 
podjetja poceni prodajajo tistim, ki imajo 
denar v času, ko ga prvi nimajo. Logika 
kapitalizma, pravite? Že res, toda na čigav 
račun? Franci Kotnik

Logarska dolina

Razgovor s
predsedstvom

TZS
V torek, 19. decembra, se je 
predsedstvo Turistične zveze Slo
venije v Hotelu Plesnik v Logar
ski dolini sestalo z nekaterimi 
predstavniki turistične dejavnosti 
v Zgornji Savinjski dolini. Tema 
razprave je bil razvoj turizma v 
tem delu Slovenije s posebnim 
poudarkom na razvojnem pro
gramu Logarske doline.
Splošna ugotovitev udeležencev razgo
vora je bila, da se dolina zelo lepo 
razvija. Prenočitvene kapacitete v Logar
ski dolini so se povečale in izboljšale, 
urejene so sprehajalne poti in dostopi 
do znamenitosti. V glavnem je rešen 
problem parkiranja avtomobilov obisk
ovalcev. Največjo zaslugo za vse našteto 
ima podjetje Logarska dolina, ki ima 
izdelane načrte tudi za nadaljnji razvoj.
Glavni problem, ki se kaže pri tem, je 
slaba cestna povezava skozi Savinjsko 
dolino in do meje z Avstrijo. Mejni 
prehod Pavličevo sedlo je nujno 
usposobiti za redni mednarodni promet, 
saj bi bili na ta način povezani dve 
regiji: Zgornja Savinjska dolina, kjer se 
turizem razvija, in avstrijska Koroška, ki 
je pojem razvitega turizma.
Po besedah direktorja podjetja Logarska 
dolina d.o.o. Avgusta Lenarja, je 
bistveno, da se turizem v Zgornji Savin
jski dolini razvija celovito in usklajeno 
ter se izoblikuje v enoten turistični 
produkt, za katerega je že izoblikovano 
geslo: Doživetje gora, voda in gozdov.

Franci Kotnik

POPRAVEK INFORMACIJE
V zadnji številki Savinjskih novic smo 
v prispevku o turističnem izo
braževanju v Logarski dolini zapisali, 
da se omenjenega izobraževanja ni 
udeležil nihče iz Savinjske in Šaleške 
doline. Izkazalo se je, da informacija 
ni bila točna, saj sta bila udeleženca 
seminarja med drugimi tudi Marjan 
Celinšek in Nataša Burger z Ranča 
Veniše v Lačji vasi.
Za napako se opravičujemo.

Uredništvo



Podjetniški
kotiček

Pošteno smo zakorakali v novo, pričakovanja polno novo 
leto. Če ste si privoščili pravo novoletno praznovanje, vam te 
dni prav gotovo delo bolje teče od rok.
Januar je, kot smo spomnili že v prejšnji številki Savinjskih 
novic, natrpan z roki za oddajanje raznih poročil. In nikakor 
ne pozabite nanje!
Te dni je večina podjetnikov zatopljena v urejanje podatkov 
po inventurah, ki so bile v glavnem že opravljene, nekatera 
stanja pa bo mogoče urediti, ko bodo nehali prihajati
dokumenti za preteklo leto. Rok za oddajo letnih poročil je, 
kot vsa leta doslej, 28. februar.
Vsebina in obseg letnega poročila je odvisna od velikosti in 
vrste enote malega gospodarstva. Tako morajo majhne družbe 
Agenciji za plačilni promet oddati do omenjenega datuma 
Bilanco uspeha, Bilanco stanja in poročilo o razdelitvi do
bička, oziroma pokrivanju izgube (upajmo, da nas letos ne
bodo zasuli še s kopico dodatnih obrazcev kot lani), 
samostojni podjetniki pa morajo letos prvič oddati (poleg 
obračuna davka iz dejavnosti, ki je obveznost po davčnih 
predpisih), bilanco stanja, ki predstavlja stanje premoženja in 
izvora premoženja sanostojnega podjetnika. Bilanca uspeha, 
kot kaže, tudi letos za davčne službe ne bo potrebna, je pa 
izkaz poslovne uspešnosti samostojnega podjetnika, ki bo
služila kot predstavitev poslovanja s.p. ob morebitnem naje
manju kredita ipd.
Letno poročilo je predpisano po Zakonu o gospodarskih 
družbah in v Pravilniku o vodenju poslovnih knjig za
samostojne podjetnike. O zahtevah davčnih predpisov po 1. 
februarju pa v nadaljevanju:
A) Pravne osebe predložijo do naslednjih rokov:
Agenciji RS za plačilni promet, nadziranje in informiranje:
- 28. februar: končni letni obračun prometnega davka za leto 
1995 (ZPD 2. odst. 43. čl.)
- 31. marec: davčni izkaz zavezanca za leto 1995 (ZDDPO 48.
čl.)
- 15. april: skupinski davčni izkaz (če se sestavlja; ZDDPO 48.
č l . )

B) Zasebniki predložijo do naslednjih rokov:
Republiški upravi za javne prihodke
- 28. februar: * končni letni obračun prometnega davka za 
leto 1995 (ZPD 2. odst. 13. čl.)
* napoved za odmero davka od dohodkov iz dejavnosti (vsi 
zavezanci za davek iz dejavnosti, razen tistih iz 53. in 54. 
čl. ZD - ZD 88. čl.)
- 31. marec: napoved za odmero dohodnine za leto 1995 
(ŽD 86. čl.)
C) Fizične osebe predložijo do naslednjih rokov:
Republiški upravi za javne prihodke je treba predložiti in 
sicer najkasneje do naslednjih datumov:
- 15. januar: napoved za odmero davka od dohodkov, 
doseženih z oddajanjem premoženja v najem domačim fiz
ičnim osebam in tujim fizičnim in pravnim osebam, če je 
najemna pogodba sklenjena za več kot eno leto (ZD 93. čl.)
- 31. januar: vlogo za olajšavo pri odmeri davka na posest 
stanovanjskih hiš oziroma stanovanj (ZDO 21. čl.)
- 31. marec: * napoved za odmero dohodnine za leto 1995
(ZD 86. čl.) * skrbnik za posebne primere napoved za od
mero davka od dohodkov, doseženih z oddajanjem pre
moženja v najem domačim fizičnim in tujim fizičnim in 
pravnim osebam, če je najemna pogodba sklenjena za več 
<ot eno leto (ZD 93. čl.) Vida Skok
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Elkroj Mozirje
Navkljub težavam 

uspešno poslovno leto
Kot v vseh drugih podjetjih so tudi v Elkroju v grobem 
že ocenili lanskoletno poslovanje. Ne glede na težave, s 
katerimi so se srečevali predvsem zaradi državne makro 
ekonomije, so minulo leto  zaključili uspešno in tudi 
letošnje leto , v katerem  bo prišlo do lastninskega 
preoblikovanja, so začeli optim istično.

Količinsko prodajo na do
mačem trgu so v glavnem 
dosegli, medtem ko je bil 
plan celotne količinske pro
daje dosežen na nivoju de
vetih desetin. Približno 
takšno je bilo tudi pokritje 
uvoza z izvozom.

Promet v Elkrojevih industri
jskih prodajalnah je porastel 
v skladu s predvidevanji, 
razen v prodajalni v Krškem 
in Slovenj Gradcu. Prihodki 
od prodaje na domačem 
trgu so dosegli okrog 98 
odstotkov planirane vred
nosti, prihodki od izvoza pa 
le 83 odstotkov, kar je 
posledica celoletne precen
jenosti tolarja.

Predvidenega 5-odstotnega 
porasta produktivnosti v Elk
roju lani niso dosegli, še 
posebej ne v skupinah, kjer 
so uvajali proizvodnjo za 
nove firme.

Ukinili so krojilnico v 
Šoštanju in izvedli reorgani
zacijo dela v proizvodnji. V 
likalnici so zamenjali štiri 
stiskalnice, pomembna inves
ticija pa je povezana z in
validskim podjetjem. Slednje 
je namreč konec novembra 
pričelo z rekonstrukcijo 
bivšega gasilskega doma za 
potrebe kemične čistilnice. Z 
montažo opreme naj bi 
pričeli v teh dneh, začetek 
proizvodnje pa je  predviden 
v prvi polovici februarja. 
Kemična čistilnica bo 
opravljala storitve za matično 
podjetje kakor tudi za ostale 
stranke.

Agencija Republike Slovenije 
za prestrukturiranje in priva
tizacijo je Elkroju že izdala 
prvo soglasje k lastninskemu 
preoblikovanju podjetja, ki

bo potekalo na ta način, da 
bo izvedena interna razde
litev delnic v višini 20 od
stotkov družbenega kapitala, 
notranji odkup podjetja v 
višini 40 odstotkov, prenos 
navadnih delnic na Pokojnin
ski sklad v višini 10 odstot
kov, prenos navadnih delnic 
na Odškodninski sklad v 
višini 10 odstotkov in pre
nos navadnih delnic na Sklad 
RS za razvoj v višini 20 
odstotkov družbenega kapi
tala. Sedanjim lastnikom, to 
je delavcem Elkroja, bo pod
jetje izročilo 46.331 delnic 
oziroma 8 odstotkov vred
nosti podjetja. Po končanem 
programu lastninjenja bodo 
delavci lastniki v višini 63,2 
odstotka družbenega kapitala 
podjetja. Najkasneje do 
polletja letošnjega leta naj 
bi v sodni register vpisali 
Elkroj, delniško družbo Moz
irje.

Oktobra so imeli v Elkroju 
ponovno presojo certifikata 
kakovosti ISO 9001 in jo 
uspešno prestali. S tem so 
ostali v krogu šestdesetih 
slovenskih podjetij, ki so že 
pridobila to spričevalo za 
nastop na mednarodnih 
trgih.

Navkljub neusmiljeni konku
renci na tržišču, podre
jenemu položaju izvoznikov, 
delovno intenzivni panogi in 
specifičnosti tipično ženskega 
kolektiva v Elkroju tudi v 
letošnjem letu načrtujejo
uspešno poslovanje.

Direktorica podjetja Marija
Vrtačnik pravi: "Rešuje nas 
naša pridnost, prilagajanje, 
predvsem pa žilavost kolek
tiva."

Franci Kotnik



Zgomjesavinjska obrtno podjetniška zbornica
Argumenti za skupni sklad

V te d n u  pred  božičnim i prazniki je  Zgom jesavinjska o b rtn o  po d je tn išk a  
zbornica v N azarjah pripravila zanim iv razgovor o sodelovanju  m ed 
Skladom za razvoj m alega gospodarstva  Republike Slovenije in občinam i 
M ozirje, N azarje, Gornji Grad, Ljubno in Luče.
Gostja razgovora je  bila direktorica re
publiškega sklada Cvetka Tinauer, ki je 
udeležencem razgovora opisala vse 
možnosti, ki jih sklad v sodelovanju z 
občinami in bankami nudi malemu 
gospodarstvu. Navedla je nekatere konk
retne primere nekajkratnega oplemeni
tenja sredstev, pri čemer je še posebej 
poudarila pomen združevanja teh sred
stev na lokalni ravni, saj je takšna pot 
lažja in bolj učinkovita.
Bivša občina Mozirje je sklad za pod
poro malemu gospodarstvu sicer že us
tanovila (bilo je to tik pred koncem 
njenega obstoja), vendar le-ta nikoli ni 
zaživel. Tokrat so se župani zgornjesav- 
injskih občin z združevanjem sredstev v 
skupni sklad načelno strinjali, seveda

pod pogojem, da imajo vse občine v 
njem ustrezen vpliv. Toda to je šele 
začetek dogovarjanja, kajti svoje mnenje 
o tem morajo povedati še občinski sveti 
(lučki se je  medtem že opredelil nega
tivno).
Ker se je tovrstno združevanje sredstev 
za malo . gospodarstvo na lokalnem 
nivoju marsikje že izkazalo kot prava 
poteza, je pričakovati, da si bodo 
občinski svetniki vzeli dovolj časa za 
temeljit premislek na podlagi argumen
tov, kajti posledice "mačehovskega" 
odnosa do malega gospodarstva se 
bodo najprej pokazale prav v samih 
občinah.

Franci Kotnik

Udeleženci razgovora v Nazarjah (foto: Jože Miklavc)

Čistilna naprava v Logarski dolini 
zgrajena pred rokom

Kot kaže, bo  č istilna  naprava v Logarski do lin i, z g rad n jo  so pričeli v 
se p tem b ru , po  p o te k u  op rav ljen ih  del, zem eljska so d okončana , začela 
oprav ljati svojo funkcijo  p red  m ajem  le to šn jeg a  le ta . Za osvežitev  
spom ina velja  za p isa ti, da je  m ehansko  b io loška č istilna naprava pogoj 
m ozirske up ravne e n o te  za o b ra to v an je  novega H otela Plesnik.
14 milijonov tolarjev težka investicija po 
predračunski vrednosti naj bi se v tretjin
skem deležu pokrila s sredstvi za demo
grafsko ogrožena območja, ostali del naj 
bi pokrili uporabniki. Poleg Hotela Plesnik 
so to še Penzion Palenk, dom Cinkarne iz 
Celja in dom Kozorog. S tem krog 
možnih uporabnikov še daleč ni zaključen, 
saj se bodo lahko na čistilno napravo prik
ljučili tudi nekateri drugi bližnji uporab
niki.
V Logarski dolini se zavedajo ekološke 
potrebe, zato v tej gorski dolini načrtujejo 
vsaj še eno čistilno napravo. Možna 
lokacija je vstopna cona pred Logarsko 
dolino. Bistveno pri tem je, da naj bi

omejili promet osebnih avtomobilov v 
samo dolino. Gre za nujne ukrepe, saj so 
letos v enem samem dnevu našteli v 
dolini kar 1400 avtomobilov. Ob tem po
datku je o prvotnem poslanstvu doline, če 
ekologijo za trenutek izvzamemo, odveč 
govoriti. Poleg omenjenih obstaja možnost 
individualne gradnje čistilnih naprav. Zanje 
naj bi se v bodoče odločali lastniki indi
vidualnih objektov, katere obstoječa 
naprava ne bo zajela. Kakorkoli že, de
jstvo je, da se bodo glavni logarski ones
naževalci priključili na čistilno napravo v 
prvih mesecih letošnje pomladi.

Edi Mavrič

GZS Območna zbornica Velenje

Razgovor s 
poslanci 

Državnega zbora
Minuli ponedeljek je bil na upravi Gorenja 
v Velenju razgovor predstavnikov Upra
vnega odbora savinjsko šaleške območne 
gospodarske zbornice s poslanci Državnega 
zbora Republike Slovenije.
Razgovora so se poleg gospodarstvenikov 
udeležila poslanca mag. Franc Avberšek, 
Ivo Verzolak ter svetnik dr. Jože Zupančič. 
Tema razgovora so bili proračun za leto 
1996, ekonomska politika in ostala gospo
darska vprašanja.
Podrobnejše poročilo o vsebini razgovora 
sledi v prihodnji številki. KF

Zadruga Mozirje

Z ak lju ček  
n o v o le tn e  

n a g ra d n e  ig r e
Zgomjesavinjska kmetijska zadruga je v 
skladu s svojimi poslovnimi običaji tudi 
ob koncu lanskega leta pripravila na
gradno igro za svoje kupce. V njej so 
sodelovali vsi, ki so se v zadružnih 
prodajalnah odločili za nakup v vred
nosti nad pet tisoč tolarjev.
Javno žrebanje nagrajencev je bilo minuli 
petek pred blagovnico M-ZKZ v Gornjem 
Gradu. Ob tej priložnosti je Zadruga s 
pomočjo sponzorjev pripravila tudi degus
tacije jedač in pijač, za boljše vzdušje pa 
so tega hladnega zimskega popoldneva 
poskrbeli še domači muzikanti. Pozitiven 
odziv kupcev je dal prodajalcem Zadruge 
potrditev, da je akcija naletela na plodna 
tla in da kaže z njo nadaljevati tudi v 
prihodnje.

Franci K otnik

Prisotne na žrebanju v Gornjem 
Gradu je pozdravil tudi direktor 

Zadruge Anton Vrhovnik
(foto: KF)
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Elektro Celje in Telekom Celje

Številne težave s prekinjenimi vodi
Minuli praznični dnevi so poleg snega postregli tud i s številnimi težavami 
zaradi prekinjenih električnih in telefons kih vodov. O podrobnostih smo
povprašali pristojne v obeh podjetjih , 
om režje v Zgornji Savinjski dolini.
Marko Marolt, vodja nazarskega nad- 
zorništva Elektro Celje, nam je povedal, 
da so se težave začele v torek, 26. 
decembra proti večeru, ko je dež prešel 
v sneg in je pričelo zmrzovati. Prvi 
problemi oziroma prekinitve so se po
javile na daljnovodih. Nastala situacija je 
bila toliko bolj neugodna zaradi tega, 
ker so se podobne težave pojavile prak
tično istočasno na celotnem celjskem 
področju, zaradi česar delavci nazar
skega nadzorništva v začetku niso dobili 
kadrovske in tehnične pomoči iz Šempe
tra. Vse težave na daljnovodih so zato 
morali reševati sami in to je  trajalo dva 
dni.
V četrtek, ko so bile okvare na daljno
vodih kljub izčrpanosti delavcev zaradi 
neprekinjenega dela odpravljene, je 
postalo jasno, da delavci Elektra sami 
vseh poškodb na nizkonapetostnem 
omrežju ne bodo mogli odpraviti, zato 
so zaprosili za pomoč občinska vodstva 
in gasilce. V najpogostejših primerih so 
se namreč drevesa, preobremenjena s 
snegom, podrla na električne vode. Na 
pomoč so priskočili gasilci, gozdarski 
delavci in krajani ter elektrikarji iz 
Glina, Smreke, Cinkarne, ki so s skup
nimi močmi pripomogli k hitrejšemu 
odpravljanju okvar.
V soboto so imeli električni tok skoraj 
vsi odjemalci, nato pa so se znova 
začele pojavljati posamezne prekinitve. 
Delavci Elektra Celje, ki so medtem le 
dobili tudi pomoč iz šempetrskega 
nadzorništva, so jih odpravljali po na
jboljših močeh, pri čemer pa se je 
znova pokazalo, da bi glede na za
htevnost terena v Zgornji Savinjski 
dolini potrebovali boljšo tehniko 
(vključno z boljšimi terenskimi avtomo
bili) in še kakšnega elektrikarja več. Kot 
kaže sedaj, se bo v kratkem nekaj 
izboljšalo tudi glede tega.
Po besedah Marka Marolta je  pri vsem, 
kar se je dogajalo, zelo pomembno to, 
da ni prišlo do nobene nezgode pri 
delu, kljub temu, da so sodelovali tudi 
"nestrokovnjaki" in da so bili na števil
nih mestih električni vodniki dobesedno 
na tleh.
V prihodnosti naj bi bilo tovrstnih težav 
(tudi v neugodnih vremenskih razmerah) 
manj. Do Ljubnega naj bi v naslednjih 
dveh letih zgradili še en daljnovod, s 
številčnejšo in bolje opremljeno ekipo 
pa naj bi se izboljšalo tudi vzdrževanje

ki skrbita za električno in telefonsko

nizkonapetostnega omrežja, ki je sedaj 
staro okrog 40 let je potrebno sistema
tične obnove.
Nekaj dni pred Novim letom so močne 
snežne padavine mnogim povzročile 
obilo težav in tudi škode. Tako so 
delavci celjske poslovne enote Telekoma 
od jutra do večera, tudi med prazniki, 
odpravljali okvare na krajevnem tele
fonskem omrežju in medkrajevnih kablih 
celotne regije.
Teža snega, plazovi in podrto drevje je 
potrgalo telefonske kable na mnogih 
območjih. Prav tako je bilo mnogo dela 
z zagotavljanjem neprekinjenega delo
vanja telefonskih central zaradi izpadov 
električne energije. Teh prekinitev je 
bilo v skupnem času za 200 ur. 
Prekinjenih je bilo 545 telefonskih pri
ključkov v celotni celjski regiji.
Najdaljšo prekinitev telefonskih zvez so 
imeli v Zgornji Savinjski dolini, ko je 
obilica snega pretrgala povezave med 
Mozirjem in Šmartnim ob Dreti. 5- 
članska ekipa je  okvaro uspela odpraviti
29. decembra ob 22.00 uri, vendar je 
prišlo do ponovnih prekinitev, ki so jih 
sproti odpravljali. Prav tako je prišlo do 
so izpadov medkrajevnih povezav med 
Lučami in Solčavo, Ljubnim in Gornjim
Gradom ter Celjem in Mozirjem.
Vse relacije so bile večkrat prekinjene. 
Mnoge poškodbe so odpravljene le
provizorično, saj zaradi slabih vre
menskih razmer ni mogoče v celoti 
sanirati okvar.
Kljub naštetim prekinitvam pa v 
poslovni enoti celjskega Telekoma 
ugotavljajo, da je  bilo število
prekinjenih telefonskih priključkov v 
primerjavi s podobnimi vremenskimi 
situacijami v preteklosti razmeroma 
majhno. Temu je vzrok pospešena 
izgradnja telefonskih omrežij v zemeljski 
izvedbi v zadnjih letih, ko so tudi 
veliko obstoječih naročnikov na nad
zemnih linijah preusmerili na zemeljske 
priključke.
Potrebno je poudariti, da so bile kljub 
težkim vremenskim razmeram pred 
Novim letom skoraj v celoti vse 
prekinitve odpravljene in uporabnikom 
telefoni niso kvarili novoletnega raz
položenja.

Franci Kotnik in 
Branka Bizjak

Občinski svet Mozirje
D o lo č ili p la č e  
p o k lic n ih  in  
n ep o k lic n ih  

fu n k cio n a rjev
Zadnja seja m ozirskega občinskega 
sveta, sicer deveta po vrsti, je  bila 
v četrtek , 21. decem bra. Za razliko 
od nekaterih predhodnih sej je  imela 
manj obsežen dnevni red in bila 
zato tudi krajša, po njej pa so si 
svetniki vzeli nekaj uric časa in 
nazdravili novemu letu.
Predlagano točko o rebalansu proračuna 
je župan Jakob Presečnik umaknil z 
dnevnega reda, saj novega rebalansa 
zaradi spremenjene odločitve Ministrstva 
za finance ni bilo. Pač pa so svetniki 
spregovorili o nakupu stanovanja na 
Praprotnikovi ulici 1 v Mozirju. Ker gre 
za večje stanovanje, ki bi bilo po 
mnenju članov sveta za občino zanimivo 
le v primeru, če bi ga bilo mogoče 
predelati v dva (solidarnostna) stano
vanja. Glede tega mora občinska uprava 
pridobiti ustrezno strokovno mnenje. 
Občinski svet je nato sprejel sklep o 
odpiralnih časih gostinskih lokalov. Sled
nji bodo poslej lahko pozimi odprti do
22. (v strnjenih naseljih) oziroma 23. 
ure (izven strnjenih naselij), poleti pa 
do 23. (v strnjenih naseljih) oziroma 24. 
ure (izven strnjenih naselij).
Pri obravnavi sklepa o plačah poklicnih 
in nagradah nepoklicnih funkcionarjev in 
članov delovnih teles občine Mozirje je 
razprava nanesla tudi na pereče 
vprašanje zasedbe delovnega mesta sek
retarja občinskega sveta. Marija Gregorc, 
ki je  bila imenovana na omenjeno funk
cijo, svoje delo opravlja neprofesionalno, 
potrebe po stalni zaposlitvi pa so 
očitne. Svet je  sklenil, da s 1. februar
jem odpre delovno mesto sekretarja 
občinskega sveta, Marija Gregorc pa se 
bo morala do takrat tako ali drugače 
odločiti.
V zaključnem delu seje je župan Jakob 
Presečnik seznanil svetnike, da glede 
pobude za izgradnjo doma za ostarele 
in duševno prizadete v kratkem 
pričakuje obisk z Ministrstva za delo in 
socialne zadeve. Predsednik občinskega 
sveta dr. Anton Jezernik je predlagal, 
da svetniki na prvi seji v letu 1996 
spregovorijo o svojem delu v minulem 
letu, oblikovali pa naj bi tudi pobudo 
za dobro sosedsko sodelovanje. Tako 
župan kot predsednik občinskega sveta 
sta zaželela svetnikom vse najboljše v 
novem letu.

Franci Kotnik



Občinski svet Luče

KS Solčava ostaja pravna 
oseba

Lučki svetniki so dnevni red zadnje seje v minulem letu 
obravnavali že v sredo, 20. decem bra. Predlog rebalansa 
so obravnavali že na predhodni seji, zato so tokrat 
proračun za leto 1995 le potrdili.

Občinski svet Nazarje
11. seja brez posebnosti

Nazarski svetniki so le to  1995 u radno  sklenili v 
sredo , 27. decem bra, ko je  bila na vrsti ena js ta  seja. 
Ta je  minila b rez p o seb n o sti, saj na dnevnem  redu 
ni b ilo  točk  s posebej perečo  vsebino.

Prvotno načrtovanih 86 mili
jonov tolarjev se je povišalo 
na 177 milijonov, predvsem na 
račun pridobljenih 78 mili
jonov republiških sredstev iz 
naslova demografske ogrože
nosti. Ostali del do končne 
višine proračuna so si Lučani 
zagotovili iz drugih virov.
V nadaljevanju so sprejeli pos
lovnik občinskega sveta in 
spremenili 6. člen občinskega 
statuta. Gre za status krajevne 
skupnosti Solčava, ki se še 
vedno poteguje, za sedaj neus
pešno, za status samostojne 
občine. S to spremembo je 
Solčavi tudi v bodoče zago
tovljeno samostojno delovanje, 
določeno s statusom pravne 
osebe.
Pri potrditvi plana zimske 
službe so bili svetniki mnenja, 
da je stanje vse prej kot ure
jeno. Obilne snežne padavine 
je občutilo predvsem občinsko 
središče, medtem ko so bile 
okoliške ceste dobro vzdr
ževane. Dogovorili so se, da 
bo potrebno plan za kraj. 
Luče dopolniti, kar so v 
naslednjih dneh tudi storili. 
Precej polemična je bila točka 
o mejnem prehodu Pavličevo 
sedlo, nanašala se je predvsem 
na posvet, katerega je v Moz
irju sklical načelnik upravne 
enote. Ob vseh znanih in 
neznanih peripetijah okoli 
prehoda je župan Mirko Za
mernik povedal, da je navezal 
stike z županom iz sosednje 
Železne Kaple, da se tudi last
niki zemlje ob cesti do sedla 
svoji lastnini odpovedujejo 
brez odškodnine, da je pri
dobljena tudi lokacijska 
dokumentacija za del ceste in 
da so vsa nasprotovanja, gre

predvsem za zavod za varstvo 
naravne in kulturne dediščine, 
neutemeljena. Jasno je, da 
predlog oziroma razmišljanje 
zavoda, po katerem bi se z 
Avstrijo povezali preko pano
ramske ceste in doline Tople,
ne pride v poštev, saj bi 
ravno v tem primeru hudo 
posegli v okolje. Na sedanji 
cesti iz Logarske doline do 
Pavličevega sedla takšni posegi 
nikakor niso potrebni, zato so 
se svetniki brez izjeme od
ločili za to možnost.
V nadaljevanju so potrdili že 
znana stališča komisije za de
litveno bilanco bivše občine 
Mozirje, več časa pa so na
menili poročilu komisije za 
drobno gospodarstvo. Svetniki 
so se izrekli proti stališču 
skupnega posveta županov, 
Zgornjesavinjske obrtno pod
jetniške zbornice in direktorice 
sklada za razvoj malega
gospodarstva Republike Slove
nije Cvetke Tinauer, po 
katerem bi pet občin us
tanovilo skupen sklad. Pred
sednik sveta Alojz Selišnik je 
bil mnenja, da minule izkušnje 
niso najboljše, torej je prav, 
da sredstva za malo gospodar
stvo zagotavljajo sami. Po nje
govem jih bodo znali tudi 
oplemenititi, skratka v Lučah 
so odločeni razvoj drobnega 
gospodarstva vzeti v svoje
roke.
Prav za konec dnevnega reda 
so lučki svetniki obravnavali 
še poslovnik o delu odbora za 
razpolaganje s sredstvi po
žarnega sklada in se z 
zdravico, kot se za konec 
uspešnega leta tudi spodobi, 
poslovili od starega leta.

Edi Mavrič

Svet je sprejel pravilnik o 
določanju plač funkcionarjem 
in nadomestilih plače oziroma 
izgubljenega zaslužka ter 
povračilu stroškov in plač 
nepoklicnim funkcionarjem. 
Pravilnik uporabljajo od 1. 
januarja 1996 dalje.
Občinski svet je sprejel tudi 
sklep o odpiralnem času 
gostinskih in trgovskih lokalov. 
Glede na izkušnje v letu 1995 
je svet menil, naj bodo poz
imi gostinski lokali v strnjenih 
naseljih odprti do 22. ure, 
lokali izven strnjenih naselij 
pa do 23. ure. Poleti naj bi 
se odpiralni čas podaljšal za 
eno uro, torej do 23. oziroma
24. ure.
Odpiralni čas trgovin regulira 
Pravilnik o obratovalnem času 
prodajaln, na podlagi katerega 
je svet sprejel načelni sklep o 
odprtju trgovin od 7. do 20. 
ure ob delavnikih in od 7. do
13. ure ob sobotah in 
nedeljah. Trgovci bodo morali 
bolj spoštovati državne pra
znike, še posebej Dan dr
žavnosti in Dan samostojnosti. 
Svetniki so nato sprejeli Pos
lovnik o delu Odbora za 
razpolaganje z dodeljenimi 
sredstvi požarnega sklada 
Občine Nazarje, nakar je An
ton Boršnak poročal o zadnji 
seji delovne skupine za

Edina vsebinsko pomembna 
točka dnevnega reda je bila 
vezana na delitveno bilanco 
premoženja bivše občine Moz
irje. Svetniki so potrdili predlog 
sklepa, pripravila ga je me
dobčinska komisija za delitveno 
bilanco, in sicer naj bi se stano
vanjski in poslovni prostori delili 
med občine po teritorialni legi. 
Po istem ključu naj bi občine 
delile objekte komunalne in 
cestne infrastrukture. Pri komu
nalni delitvi so bili svetniki

pripravo elementov delitvene 
bilance. Sredstva na žiro 
računih se bodo (so se) za 
razliko od prvotne odločitve 
razdelila v celoti, v nadal
jevanju postopka pa je po 
Boršnakovem mnenju pričak
ovati težje usklajevanje glede 
posameznih odprtih vprašanj. 
Župan Ivan Purnat je dose
danje delo skupine ocenil pozi
tivno in optimistično napo
vedal, da bodo zadeve rešene 
v doglednem času.
Purnat je tudi pojasnil zadnja 
dogajanja v zvezi z občinskim 
grbom. Izkazalo se je, da je 
predlog grba, ki je bil v 
obravnavi nazadnje, preveč 
natrpan s simboli, poleg tega 
pa se je medtem pojavila ini
ciativa za tretjo krajevno skup
nost v občini. Potrebovali bi 
torej čimbolj nevtralne simbole 
in kot takšna se ponujata 
grad Vrbovec in smreka. Her
aldično društvo iz Ljubljane že 
pripravlja osnutek grba na 
podlagi novega mnenja. 
Predsednik občinskega sveta 
Pavel Bitenc in župan Ivan 
Purnat sta svetnikom zaželela 
obilo uspeha v novem letu, 
nakar je sledilo srečanje s 
člani svetov KS Nazarje in KS 
Šmartno ob Dreti.

Franci Kotnik

mnenja, da je potrebno do JP 
Komunala uveljavljati trdno poli
tiko, predvsem iz naslova ob
veznosti, ki naj bi jih omenjeno 
podjetje do občine imelo. Vzrok 
menda tiči v preteklem obdobju, 
ko se je v občini Gornji Grad iz 
tega naslova postorilo bolj malo. 
Tako svetniki, župan Toni Rifelj 
pa je ob koncu leta pripravil 
sprejem za člane sveta ter pred
sednike komisij in odborov.

OBČINA LJUBNO

ZAHVALA
ŽUPANJA OBČINE LJUBNO SE OBČANOM ISKRENO ZAHVALJUJE ZA 
POMOČ PRI ODPRAVI NAPAK NA ELEKTRIČNI NAPELJAVI V PRED
PRAZNIČNIH DNEH LANSKEGA LETA.
PRIJATELJ JE TISTI, KI ČUTI, KDAJ NAM JE POTREBEN!

ŽUPANJA 
OBČINE LJUBNO 

Anka RAKUN

Občinski svet Gornji Grad
Leto zaključili v novih 

prostorih
Zadnja seja občinskih svetnikov gornjegrajske občine v 
preteklem letu je potekala v prazničnem vzdušju. Namenu so 
namreč predali nove občinske prostore, te so uredili v 
zgornjem nadstropju zadružnega doma.



Kolegy županov

Sporazum o delitveni bilanci 
podpisali štirje od petih županov

Župani občin v Zgornji Savinjski dolini so se na svojem zadnjem delovnem 
srečanju zbrali na Ljubnem in sicer na zadnji delovni dan minulega leta. 
Vzrok sestanka ‘p e t pred dvanajsto" je  bil podpis dogovora o premoženjsko 
delitveni bilanci bivše občine Mozirji

Župani pred podpisom dogovora (foto: Edi Mavrič)

Občinski svet Ljubno

Sprejeli rebalans 
proračuna in 

predlog
delitvene bilance
Svetniki občine Ljubno so si za zadnjo 
sejo v letu 1995 in 13. po vrsti 
naložili precej obsežen dnevni red. 
Tako so prvi v Zgornji Savinjski dolini 
sprejeli odlok o pokopališkem redu in 
pogrebnih svečanostih.
Poročilo oziroma predlog odloka je podal 
predsednik odbora Cveto Marolt. 
Pomembna je bila razprava o delitvi 
zapuščine bivše občine Mozirje, nekatere 
stvari je bilo potrebno urediti še pred 
novim letom. Ljubenski svetniki so predlog 
komisije sicer potrdili, vendar pod 
pogojem, da bo v podani vsebini sprejet 
tudi po ostalih občinah. V nasprotnem 
primeru so si pustili manevrski prostor za 
možne oziroma potrebne spremembe. V 
nadaljevanju seje so sprejeli povišan 
proračun in sicer se z rebalansom 
občinska sredstva povišajo s sedanjih 110 
na 125,2 milijona SIT. Svetniki so tudi 
sprejeli predlog Kovinarstva za odkup 
stanovanja, vendar so določili ceno 700 
DEM za kvadratni meter, v nasprotju s 
predlogom podjetja, po katerem bi ista 
površina veljala 1000 DEM. Pred koncem 
seje so svetniki imenovali inventurne 
komisije za popis osnovnih sredstvev in 
drobnega inventarja in določili odpiralni 
čas za gostince. Ta bo tudi do nadaljnjega 
enak kot v letu 1995. E. Mavrič
Nazarje

Sprejem pri 
županu za 
pedagoge

Nazarski župan Ivan Purnat je pred 
iztekom leta 1995 priredil sprejem za 
pedagoge in pedagoginje, ki opravljajo 
svoje pomembno delo v občini Nazarje.
Sprejema so se udeležile učiteljice, ki 
poučujejo na osnovnih šolah v Nazarjah in 
Šmartnem ob Dreti, vzgojiteljice v tamka
jšnjih vrtcih in pedagoginje (med njimi je 
bil tokrat tudi edini moški predstavnik 
tega poklica) nazarske glasbene šole ter 
nekatere učiteljice v pokoju.
Ivan Purnat se je navzočim pedagogom 
zahvalil za njihovo delo in jih istočasno 
seznanil z načrti občine na področju šol
stva in otroškega varstva. Kot je znano, se 
bo v prihodnjem letu začela gradnja 
popolne devetletke v Nazarjah, katero 
bodo, če se bodo tako odločili, v zadnjih 
štirih razredih obiskovali tudi učenci iz 
Šmartnega ob Dreti. Franci Kotnik

Dokument, katerega so potrdili sveti 
občin Luče, Ljubno, Gornji Grad in 
Nazarje, mozirski občinski svet do 
omenjenega dne ni potrdil oziroma se 
do njega ni opredelil. To pa pomeni, da 
mozirski župan Jakob Presečnik ni imel 
mandata podpisati za dolino, občine in 
v prvi vrsti prebivalce, ki te sredine 
tvorijo, pomembnega sporazuma, po 
katerem bi lahko dejansko opravili 
zapuščino po bivši občini Mozirje. 
Sporazum precizira dogovor o delitvi 
nepremičnin in premičnin, dogovor o 
delitvi pravic v podjetjih, ki opravljajo 
javne gospodarske službe, in v zavodih 
družbenih dejavnosti. Nadalje naj bi 
občine prevzele obstoječe obremenitve 
in terjatve, kakor tudi tiste, ki bodo 
dospele v naslednjih letih, prevzele naj 
bi tudi finančno breme, ki ga povzroča 
vzdrževanje, obnavljanje in obratovanje 
nepremičnega premoženja ter vzdrže
vanje in nadomeščanje premičnega 
premoženja. Skratka, vsa bremena bodo 
v bodoče bremenila občinske proračune. 
Procentualno gledano naj bi se skupni 
denar delil po ključu, po katerem občini 
Gornji Grad pripada 15,44%, občini 
Ljubno 15,84%, občini Luče 12,86, občini 
Nazarje 14,44% in občini Mozirje 41,42% 
in sicer po stanju na žiro računu 
29.12.1995. Referendumskih sredstev naj 
bi občina Gornji Grad dobila 19,22%, 
občina Ljubno 19,79%, občina Luče
15,97%, občina Mozirje 27,06% in občina 
Nazarje 17,96%. Od sredstev depozita
naj bi občini Gornji Grad pripadlo
15,44%, občini Ljubno 15,84%, občini

Luče 12,86%, občini Mozirje 41,42% in 
občini Nazarje 14,44%. Še naprej ostajajo 
odprta solidarnostna sredstva, namenjena 
sanaciji po poplavah, katera so bila 
posojena raznim podjetjem po dolini in 
katerih izterjava je, kot kaže, vprašljiva. 
Ob tem se zadeve dodatno zapletajo, 
saj gornjegrajski župan Toni Rifelj očitno 
ne pristane, da bi se omenjena sredstva, 
v kolikor bodo vrnjena, delijo samo 
med občini Luče in Ljubno. Po 
njegovem je bila tudi občina Gornji 
Grad poplavno prizadeta in ji kot taki 
del denarja iz tega naslova pritiče. 
Kakorkoli že, župani so, razen 
mozirskega seveda, omenjeni dogovor 
podpisali. Problemi se torej prenašajo v 
tekoče leto, vse bolj pa se kažejo 
resnične besede nazarskega župana Ivana 
Purnata, ki je ob veliki meri 
potrpežljivosti in tolerantnosti dejal, da 
se Mozirje še naprej obnaša kot
gospodar Zgornje Savinjske doline. 
Izrečene besede bodo slej ko prej 
verjetno dobile potrditev v znanem 
slovenskem pregovoru, ki pravi, da kjer 
se prepirata dva, pardon, v našem 
primeru pet, šesti dobiček ima. Ta šesti 
se imenuje država.
Mimogrede še podatek, da je bil 
zakonsko določen rok za dogovor o 
delitveni bilanci jasno in nedvoumno 
določen. 31. 12. 1995 ali če je komu 
ljubše - 1. 1. 1996. Sodeč po dogodkih 
na zadnjem kolegiju županov so občine 
Zgornje Savinjske doline ta rok 
zamudile.



Mozirje

Novoletni koncert godbenikov 
in pevcev

V mozirskem Kulturnem domu je  bila dan pred božičnim večerom lepa kul
turna prireditev. Delavska godba na pihala občine Mozirje in Mešani pevski 
zbor Mozirje sta pripravila skupen novoletni koncert, ki je  k poslušanju 
privabil veliko število obiskovalcev.

V imenu Krajevne skupnosti Mozirje in 
mozirskega prosvetnega društva je spre
govoril Anton Venek. Nastopajočim je 
zaželel obilo uspeha, poslušalcem v 
dvorani pa prijetno poslušanje. Ob tem 
je izrazil željo, da bi koncert izzvenel v 
počastitev 5. obletnice plebiscita. S tem 
je dobila prireditev še dodatno prazni
čno vzdušje.
Prvi je nato nastopil pevski zbor, ki ga 
že nekaj let nadvse uspešno vodi Tone 
Acman, sicer pedagog na Glasbeni šoli 
v Nazarjah. Pevci in pevke so znova 
pokazali svoje bogato znanje, ki je plod 
vztrajnega in prizadevnega dela.
Prav toliko aplavza kot pevski zbor si

je za svoje muziciranje “prislužila" 
godba na pihala pod vodstvom Francija 
Goljufa. Ob koncu programa sta godba 
in pevski zbor skupaj izvedla dve točki. 
Skupni nastop je sicer bil dobrodošla 
popestritev koncerta, a pri tem žal ne 
gre prezreti dejstva, da je bil zbor (ver
jetno zaradi postavitve v ozadje odra) 
premalo slišen. Poslušalci so bili kljub 
temu navdušeni do te mere, da godbe
nikom z aplavzi niso dovolili z odra 
tako dolgo, dokler niso zaigrali 
priljubljeni Radetzki marš.
Gotovo bi si tovrstnih nastopov v Moz
irju in tudi kje drugje še želeli.

Franci Kotnik

Moziije

Za praznik 
naše

samostojnosti
Tudi letos je  bila v počastitev dneva 
naše sam ostojnosti na Štefanovo, 26. 
decem bra v kinodvorani v Mozirju 
nadvse prijetna prireditev s koncerti 
pevskih zborov.

Uvodne besede in voščila za Dan 
samostojnosti je podal župan Jakob Pre
sečnik.

Prvi je  s Prešernovo Zdravljico, ki je 
naša himna, nastopil moški pevski zbor 
prosvetnega društva Mozirje, ki ga vodi 
Anton Acman. Zapeli so še Ipavčevo 
"Slovenec sem" in pa božično "Pastirci".

Sledili so nastopi pevskih zborov z 
narodnimi in božičnimi pesmimi: 
mešanega pevskega zbora "Rožmarin", 
pevskega zbora iz Lepe njive, ki ga 
vodi Anton Petek, veroučne skupine iz 
Mozirja v vlogi betlehemskih pastirjev in 
pevskega zbora upokojencev iz Mozirja.

Vse pesmi nastopajočih so se harmoni
čno vklapljale v božično razpoloženje in 
narodno zavest ob prazniku naše 
samostojnosti.

Ves program je odlično povezoval Ro
man Čretnik.

Prireditelju, izvajalcem programa in 
vsem sodelujočim velja iskrena zahvala 
za tako lepo doživet praznični večer z 
željo, da bi takšna prireditev postala 
vsakoletna praksa in tradicija. Saj dober 
glas seže v deveto vas.

Ivan Clušič

Skupni nastop godbe in pevskega zbora (foto: Ciril Sem)

Sprejem za dolgoletnega ljubenskega ravnatelja
Pred Novim letom je županja občine Ljubno Anka Rakun s sodelavci pripravila sprejem dolgoletnemu 
učitelju in ravnatelju Jožetu Prislanu. Čeprav smo o njegovem delu v našem časopisu ob njegovi upoko
jitvi že obširno pisali, je prav, da se ob tem dogodku še enkrat nekoliko pomudimo ob človeku, ki je 
svoje delo in življenje zapisal šolstvu.
Štirideset let aktivnega učiteljevanja, od 
tega štiriindvajset na odgovornem mestu 
ravnatelja, je dovolj zgovoren podatek o 
človeku, ki je vse pore lastne biti pre
pletel s krajem in šolo.
Županja Anka Rakun se je z izbranimi 
besedami sprehodila skozi postaje nje
govega delovanja. Preštevilne prireditve, 
kulturne ter športne, turistične in še 
vse nenaštete so se po besedah 
županje odvijale prav s pomočjo in

velikokrat na pobudo slavljenca.
Delo v krajevni skupnosti je bila po 
njegovem zanj samo ena od dolžnosti, 
od vsega pa je nedvomno največje teže 
njegovo približanje šolske ustanove 
učencem in staršem. Da je  Jože Prislan 
s šolo na nek način zraščen, si lahko 
predstavljamo, saj na ljubenski šoli še 
vedno poučuje tehnični pouk.

"Pri zdravju, tako mladostni, čili in vi

talni, gotovo ne boste med tistimi upok
ojenci, ki nikoli nimajo časa. Vi si ga 
boste gotovo vzeli - za soljudi, pri
jatelje in znance."

Slednje besede Anke Rakun bodo zago
tovo obveljale, saj je Jože Prislan 
človek, ki mu delo in aktivno družbeno 
angažiranje zagotovo pomenita način 
življenja.



IJubno ob Savinji

Srečanje ostarelih krajanov
Društvo upokojencev Ljubno ob Savinji je  tudi lani, bilo 
je  to  15. decem bra, organiziralo tradicionalno srečanje 
ostarelih krajanov, ki ga je  finančno podprla Občina 
Ljubno.

Tokrat se je zbralo 76 
udeležencev, kar je nekoliko 
manj kot prejšnja leta. Ver
jetno je temu botroval sneg. 
Obolele in nemočne krajane 
so naši člani obiskali po 
domovih s skromnimi darili 
in jim voščili kar najlepše 
praznike z obilico zdravja. 
Prisotni so bili, po obrazih 
sodeč, dobre volje in zado
voljni. V imenu Občine 
Ljubno jih je pozdravila 
županja Anka Rakun, v 
imenu društva upokojencev 
pa predsednik Franček Povh. 
Za dobro razpoloženje so 
poskrbeli šolski otroci s pet
jem in igranjem na citre ter 
moški pevski zbor Raduha 
Ljubno pod vodstvom Lenke 
Kralj. Pesmi so zadonele tudi 
iz src prisotnih v večnamen
skem prostoru Osnovne šole 
Ljubno.

V imenu občine in društva 
upokojencev je predsednik 
društva izročil simbolična 
darila najstarejšemu članu 
Francu Podmeninšku (rojen 
1901.) in najstarejšima člani
cama Mariji Zaleznik in Vidi 
Marovt (rojeni 1909.). Med 
udeleženci srečanja sta bila 
tudi zlatoporočenca Jaka in 
Justa Cerar.
Ostareli krajani so se po 
lepem programu okrepčali z 
okusno večerjo, nazdravili so 
si in poklepetali s prijatelji. 
Ravno toliko jim je pomenilo 
tudi ■ spoznanje, da niso 
sami.
V imenu odbora hvala za 
pomoč Občini Ljubno, rav
natelju osnovne šole in 
vsem, ki so kakorkoli sode
lovali in pomagali pri izvedbi 
omenjenega srečanja.

Jožica Pahič

Mozirje
Slovo od dobre kuhinje

V petek, 15. decem bra je  zaprla svoja vrata kuhinja v 
zgradbi mozirske občine. Kot smo že poročali, je  to  
odločitev pogojevala odločba sanitarne inšpekcije in 
bistveno manjše število obrokov v zadnjem času.

Da ne bo pomote: število 
obrokov se ni zmanjšalo 
zaradi slabše hrane, temveč 
zaradi drugačnega načina 
izplačevanja regresa za pre
hrano. Kajti hrana iz občin
ske kuhinje je, bila vedno 
odlična.
To so še posebej poudarili 
predstavniki "odjemalcev", ki 
so se prišli tega dne pos
lovit od kuharic.
Jakob Presečnik, župan Ob
čine Mozirje, Darko Re- 
penšek, načelnik Upravne 
enote Mozirje, Janja Port, 
sodnica za prekrške, Brane

Strojanšek, direktor izpostave 
RUJP, in Dani Pungartnik, 
predstavnik mozirske izpo
stave Ministrstva za ob
rambo, so se vljudno za
hvalili za okusne obroke, ki 
sta jih kuharici pripravljali v 
sorazmerno slabih tehničnih 
pogojih.
Občinska hiša tako ostaja 
brez lastne kuhinje, saj bi 
potrebna investicija za ure
ditev kuhinje v skladu z 
zahtevami inšpekcije nikoli 
ne presegla praga rentabil
nosti.

Franci Kotnik

Glasbena šola Nazaije
Božično novoletni koncert
Glasbena šola Nazarje je  v četrtek , 21. decem bra, v 
Delavskem domu v Nazarjah pripravila zdaj že tradicion
alni Božično novoletni koncert, na katerem  njeni učenci 
pokažejo javnosti, kaj so se pod vodstvom svojih peda
gogov naučili v jesenskem  obdobju.
Obisk na koncertu je bil 
tudi tokrat zelo dober, kar 
je nenazadnje tudi razum
ljivo, če upoštevamo, da so 
mnogi med obiskovalci soro
dniki ali znanci nastopajočih. 
Seveda je potem tudi vzdu
šje v dvorani temu primerno 
prisrčno.

Predpraznični koncert je za
čel duet violine in klavirja, 
nadaljevala je solistka na 
kitari, v tretji točki pa je 
nastopil duet klarineta in 
klavirja. Nato se je  ob 
spremljavi pianista Toneta 
Acmana predstavil nadarjeni 
trobentač Tomaž Podlesnik, 
podoben nastop pa je  sledil 
nekoliko kasneje, ko je  na 
trobento zaigral Andrej Mi- 
kek.

Učenec 6. razreda Primož 
Kranjc je pokazal svoje 
znanje na harmoniki, Eva 
Ribežl in Gregor Bele pa sta

skupaj zaigrala na klavir 
priljubljeno Balado za Ade- 
lino. Po solističnih nastopih 
na kitari in klavirju se je 
predstavila flavtistka Petra 
Žirovnik, nato pa je sledil 
zanimiv in za učence gotovo 
poučen skupni nastop Bojana 
Zemeta, učitelja klarineta, in 
Toneta Acmana, učitelja kla
virja.

Čisto za konec koncerta je 
vodja nastopa Stefan Garkov 
prihranil najbolj simpatično 
točko - otroški zbor glas
bene šole pod vodstvom 
Olge Klemše. Otroci, ki 
spoznavajo prve skrivnosti 
glasbe, so ob spremljavi pian
istke Alenke Klemše zapeli 
Pesem palčkov, Uspavanko in 
Jingle bells ter za svoj nas
top poželi bučen aplavz 
občinstva.

Franci Kotnik

Otroški pevski zbor pod vodstvom 
Olge Klemše (foto: HK)

Naročniki Savinjskih notic imajo 15% popusta 
pri naročnini, malih oglasih in zahvalah.
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ZKO za Zgornjo Savinjsko dolino

Zveze ni več!
Društvo za pom oč duševno prizadetim

Preimenovanje v
V mozirskem kulturnem domu je bila v 
ponedeljek, 18. decembra še zadnja seja Zveze 
kulturnih organizacij za Zgornjo Savinjsko dolino. 
Na omenjeni seji so namreč razrešili vse organe 
zveze in jo nato tudi ukinili.
V poročilu o delu zveze v 
letu 1995 je predsednica 
Fanika Strašek kronološko 
navedla vse prireditve in 
ostale aktivnosti, med kate
rimi so še posebej izstopale 
prireditve v mesecu kulture, 
pevske revije in tekmovanja 
za Zlato harmoniko. Financi
ranje zveze s strani občin je 
potekalo do 31. julija. 
Pripomb na delo in finančno 
poslovanje ZKO-ja ni bilo, 
zato sta bili poročili potrjeni 
in sprejet sklep, da se 
ostanek sredstev (okrog 250 
tisoč tolarjev) v enakih 
deležih razdeli društvom, pri 
čemer znesek 100 tisoč to
larjev, ki ga je občina Moz
irje nakazala ZKO-ju po 
31.7.1995, pripada mozirskim 
društvom.
Brez pripomb so bili tudi 
razrešeni organi zveze in 
sprejet sklep o ukinitvi zve
ze. Bivša predsednica ZKO-ja 
Fanika Strašek se je nato 
vsem zahvalila za sode
lovanje, še posebej pa Ivani 
Žvipelj in Ivki Lamut. Pred
sednik KPD Gornji Grad Edi 
Mavrič se je vsem trem 
omenjenim zahvalil za njihov 
trud in delo v zvezi.
V nadaljnjem neformalnem 
razgovoru je tekla beseda o 
možnostih sodelovanja v raz
merah nove lokalne samou
prave. Edi Mavrič (KPD 
Gornji Grad) je predlagal, da 
se vzpostavi po-vezava med 
društvi v dolini na novi pod
lagi. Zveza naj bi se po 
njegovem financirala s strani 
društev (ta bodo dobila de
nar za delovanje iz občin
skih pro-računov), njen sedež 
pa naj bi bil v Gornjem 
Gradu. Slednji predlog nima 
neposredne zveze s 
kadrovskim vprašanjem, saj 
je Mavrič predlagal isto vod
stvo kot doslej oziroma 
sistem rotacije.
V razpravi njegov predlog ni

Edi Mavrič (foto: Ciril Sem)

dobil večinske podpore. 
Darko Ermenc (PD Ljubno) je 
na primer izrazil mnenje, da 
ljubensko prosvetno društvo 
ne potrebuje zveze, ampak 
bi se povezovalo le za 
posamezne akcije.
Fanika Strašek je povedala, 
da država pripravlja tako 
imenovane sklade za lju
biteljsko kulturo, ki bodo 
formirani na približno 15 
tisoč prebivalcev. Vsak 
takšen sklad bo predvidoma 
imel profesionalno zaposle
nega delavca, ki bo plačan 
iz državnega proračuna.
Peter Širko (PD Mozirje) je 
menil, da je na nek način 
vsekakor potrebno ohraniti 
skupno kulturo na nivoju 
doline, saj bi se v nasprot
nem primeru škoda odražala 
kar več generacij.
Po dolgotrajni diskusiji ude
leženci razgovora niso našli 
odgovora na vprašanje o pri
hodnjem sodelovanju. Sklenili 
so, da počakajo na odločitev 
države glede omenjenih skla
dov, kulturne prireditve pa 
do nadaljnjega organizirajo 
vsak v svojem okolju. 11. 
meseca kulture v obliki, ki 
smo jo poznali minulo de
setletje, torej ne bo. Se pa 
kot je slišati, gornjegrajsko 
in mozirsko društvo pogovar
jata o možnostih pove
zovanja.

Franci Kotnik

Območno društvo Sožitje
Mozirje

Mozirsko društvo za pomoč duševno prizadetim je
imelo v predprazničnih 
katerem je bil sprejet 
območno društvo.
Kot je v poročilu o delu 
društva povedala predsednica 
Darinka Marolt, si je društvo 
tudi v minulem obdobju pri
zadevalo, da bi čimbolj kor
istno in prijateljsko pove
zovalo duševno prizadete in 
njihove starše oziroma 
skrbnike. Pomembno je, da

dneh svoj občni zbor, na 
sklep o preimenovanju v

župan občine Luče Mirko 
Zamernik, svet nik občine 
Ljubno Rajko Pintar in pred
stavnik Karitasa Mozirje 
Alojz Žagar. Vsi so se pozi
tivno izrazili o delu društva 
in obljubili pomoč ter sode
lovanje v okviru svojih 
možnosti.

se starši duševno prizadetih 
otrok sprijaznijo z dejstvi in 
da čimprej organizirajo "nor
malno" življenje. Vodstvo 
društva Sožitje se redno 
sestaja v prostorih mozirske 
osnovne šole, za kar se ji je 
Darinka Marolt še posebej 
zahvalila.
David Paulič je poročal o 
delu v mozirskem Varstveno 
delovnem centru, kjer se 
med drugim ukvarjajo tudi s 
pripravami na specialno olim- 
piado duševno prizadetih. 
Le-ta bo letos na Pokljuki, 
za nastop na njej pa bodo 
skušali usposobiti enega 
udeleženca v alpski disciplini 
drsenje na smučeh in enega 
v nordijski disciplini hoja na 
smučeh.
Občni zbor društva ■ Sožitje 
so pozdravili župan občine 
Mozirje Jakob Presečnik,

Člani društva so ob tej 
priložnosti sprejeli sklep o 
preimenovan ju v Območno 
društvo Sožitje Mozirje.
Društvo bo imelo tudi v 
prihodnje sedež v Mozirju in 
bo pokrivalo območje vseh 
petih novih občin. Načr
tovane aktivnosti pa so v 
tesni povezavi s prizadevanji 
za pridobitev doma za 
ostarele in duševno pri
zadete občane.
Za konec so se udeležencem 
občnega zbora predstavili
lanski drugošolci, ki so pod 
vodstvom učiteljice Sonje 
Jakop pokazali, kako spo
znavajo drugačnost, pravi val 
navdušenja pa je požel 
Božiček, ki se je pripeljal 
naravnost z mozirskega trga 
in obdaril prizadete otroke.

Franci Kotnik
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Končno prostor 
za logopedinjo

11. december je bil za malčke in vzgo
jiteljice- gornjegrajskega vrtca gotovo 
pomemben dan. Namenu so namreč 
predali 23 m2 novih prostorov in sicer 
poslovni prostor za logopedinjo, 
vetrolov in garderobo. Najpomembnejši 
je prostor za delo logopedinje, ta je do 
sedaj delala v skrajno težkih pogojih, 
istočasno pa so obnovili tudi sanitarije 
zaposlenih v vrtcu. Investicijo 1,3 mili
jona SIT je pokrila občina Gornji Grad. 
Malčki so svojo hvaležnost izkazali s 
prisrčnim programom, katerega so gos
tom pripravili s pomočjo svojih vzgo
jiteljic. Temu ob rob je potrebno do
dati, da po Novem letu vrtec v Gorn
jem Gradu in Bočni delujeta v sklopu 
Osnovne šole Gornji Grad in ne več 
pod okriljem Vzgojnovarstvenega zavoda 
Mozirje. Edi Mavrič

V Gornjem Gradu imajo 
sedaj boljše pogoje za 

varstvo malčkov (foto: EM)

"Nocoj je  en fajn večer, jutri bo 
en zauber den," radi zapojejo.

“Enajst jih je: izpod Rogatca, iz Krnice, Raduhe, Podeveže in Pod
volovljeka. Ne srečamo se vsak dan s takšnimi pevci, še manj s 
takšnim načinom petja, ki velja za pravo redkost v našem glasbenem  
izročilu,” je začela “Večer v Lučah" Jasna Vidakovič leta 1979. Danes 
jih je trinajst: štirje Bineti, trije Franceti, trije Vinkoti, Anzek pa 
Tona in Jože. Predstavljamo vam skupino ljudskih pevcev iz Luč.
Ljudsko šestglasje je  izročilo očetov in 
dedov, ki se je ohranilo brez notnega 
zapisa v spominu posameznikov in se 
kot ljudsko izročilo prenašalo naprej na 
mlajše.
Kakšen pa je ta način petja? Prekov 
Binče nam je pomagal: “To je šest- 
glasno petje. Eden poje "naprej", za 
njim drugi "na črez", tretji še više "na 
treko", četrti "na štrto", nižje pa godejo 
"visoki bas" (včasih so mu rekli tudi 
"foš bas") in nizki bas.
Začelo se je okrog leta 1920. Zbrali so 
se Martenčkovi, Zamrski in Mlačnikovi 
fantje. Pesem je odmevala po večerih, 
ob delu, na "gaudah", na "oferanjih" po 
Podvolovljeku. Potem sta Martenčkova 
brata Franc in Bine "ušla" za dekleti v 
Luče, z njima pa tudi pesem. Pridružili 
so se še drugi. Leta 1952 so jo  kar 
peš mahnili “čez vrh" v Ljubljano na 
snemanje radijske oddaje. Leta 1965 so 
posneli slovenske ljudske pesmi za 
Narodopisni inštitut Slovenije, dve leti 
za tem je  izšla plošča. S "pobi" so pela 
tudi dekleta. A prišla so tudi manj ak
tivna leta, ko je pesem zamrla, pa spet 
živela naprej npr. za dobrodošlico

Otovi Minki, ki je  po dolgih letih prišla 
v Luče iz daljnje Avstralije leta 1967. 
Vmes je stare napeve izpodrival nov 
način petja. A stkalo se je pomembno 
prijateljstvo. Jasna Vidakovič, urednica 
na Radiu Ljubljana, je prihajala na 
dopust v Luče na Riharjevo domačijo. 
Zaznala je  posebnost lučkega načina 
petja in mu veliko pomagala k oživitvi. 
Zbrala je  pevce v Kovačnici in na Ri
harjem in posnela veliko traku, z njimi 
prepotovala precej krajev in še načrtuje 
nove nastope.
"Snočkaj sem v enem kraju biu" je 
kaseta iz leta 1991. Takrat je zbor 
zapel v povprečju mlajši zasedbi pod 
vodstvom Mitja Venišnika. Priznani pevo
vodja komentira: "Veliko vlogo pri tem 
načinu petja igra izkušenost, posebno 
posluh pevca, da čuti, kdaj in na 
katerem tonu je potrebno vstopiti... 
Najbolj bi izvzel prve tenoriste, ki se 
prelevijo v prve in druge alte v žen
skem zboru in pojejo zelo visoko. Zelo 
cenim možnost pevca, da se pripravi in 
zapoje "na treko" ali "na štrto". Ti so 
najbolj izkušeni, najboljši..."
O pesmih pa razmišlja najstarejši član

Martenčkov Bine (pri zboru prepeva že 
56 let, lani pa je izpolnil 81 let): 
“Pesmi sem slišal pri očetu in starem 
očetu in si jih zapomnil. Nobenih not 
ni bilo, nič napisanega. Bili smo 
samouki. Povedal sem jih naprej 
drugim in smo se jih naučili." Bine si 
jih je zapomnil največ, a pomagali so 
pri starejših ljudeh tudi drugi. Tisti, ki 
kaj "zvrta”, pove na vajah, naučijo se 
besedilo, zapoje jim melodijo in potem 
skupaj oblikujejo pesem. Največkrat 
vsebina govori o ljubezni, veliko pa je 
tudi cerkvenih besedil.
Zapojejo ob različnih priložnostih: v 
veseli družbi, ob pogrebih, v cerkvi, če 
so povabljeni... In vabil je kar nekaj. 
Pot jih je vodila v Skopje, bili so Tre
faltovi gostje na "Srečanju", pred tremi 
leti so uživali in prepevali po ulicah 
Regensburga na Slovenskih dnevih na 
Bavarskem, že večkrat so peli v 
Cankarjevem domu v Ljubljani, v okto
bru so bili ves dan z ekipo Sloven
skega magazina, konec decembra so 
imeli nastop v cerkvi z gosti iz Or
moža, 17. decembra pa so se predsta
vili radijskim poslušalcem po Evropi in 
Kanadi v oddaji "Božični dan Euroradia" 
v tako eminentni družbi, kot je Sim
fonični orkester RTV, skupina Ave, 
Primož Ramovš, Branko Robinšak... Z 
dvema ljudskima pesmima so prispevali 
k božičnemu vzdušju poslušalcev: Čuj, 
čuj, ljub’ sosed moj in Ti pastirci na 
tej gmajn’ci.

Ana

šest
meseea

Spoštovane bralke in bralci, do
volite, da vam predstavim o gosta 
meseca januarja. To bo dr. Franc 
Zagožen, poslanec Slovenske ljudske 
stranke v Državnem zboru Repub
like Slovenije.
Res je , že na začetku te  rubrike 
smo rekli, da se bomo politikom v 
njej izogibali. Tako menimo tudi 
sedaj. Kljub tem u pa je  morda 
sedaj, ko se je  začelo volilno leto, 
vendarle pravi trenutek , da našega 
poslanca v parlam entu povprašamo 
o tem  in onem. K sodelovanju pa 
znova vabimo tudi vas, cenjene 
bralke in bralci, da nam do torka,
16. januarja, za sogovornika 
pošljete vprašanja, na katera bi 
želeli, da vam odgovori.
Razgovor z dr. Francem Zagožnom 
pripravljamo za naslednjo številko.

Uredništvo
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Nova knjiga Štefke Petek

Trnje in cvetje
Konec leta je pri Založbi Drumac v Mariboru izšla 
nova knjiga naše pisateljice Štefke Petek z naslo
vom Trnje in cvetje. V njej so zbrane tri povesti: 
Neodposlana pisma, Njeno zdomstvo in Zakaj trnje,

predstavitve kraja in nastopa
jočih oseb, najsi so to 
zaljubljenci, ki se šele iščejo 
in sklepajo navezanost drug 
ha drugega, ali družine z 
ožjimi ali daljnimi sorodniki. 
Avtorica je prizanesljiva do 
vseh in nad nikomer ne dvi
gne pedagoškega prsta z 
opozorilom in svarilom, naj 
bi upošteval njeno navodilo, 
kako naj se vede in kaj naj 
počne, da bo ustrezal načelu, 
ki mu je bilo darovano s 
prihodom na ta svet."
Štefka Petek, rojena v 
Šentjanžu, ki je svojo prvo 
knjigo izdala pred dvana
jstimi leti, je Trnje in cvetje 
posvetila pokojnemu možu 
Jožetu. Ljubezen do pisane 
besede gori v njej že od 
rane mladosti in tudi sedaj, 
v jeseni življenja. Izid knjige, 
ki ga je materialno podprl 
mozirski Zavod za kulturo, je 
sovpadal z njenim življen
jskim jubilejem, saj je 7. 
decembra napolnila 70 let. 
Ob tej priložnosti ji iskreno 
čestitamo in ji želimo, da bi 
ji pero ob čimbolj krepkem 
zdravju še naprej gladko 
drselo po papirju!

Franci Kotnik

Nova fotom onografija o lepotah  
Zgornje Savinjske doline
Krajinski park Logarska 

dolina. Solčavsko

ne cvetje.

Štefka Petek
Kot je knjigi na pot zapisal 
odgovorni urednik založbe 
Drumac Janez Švajncer, so 
"zgodbe v knjigi del življenja 
vsakogar od nas, za enega 
popolnoma, za druge manj 
podobne, vsekakor pa v 
veliki meri verjetne in mo
goče. Ali je v predstavljenih 
osebah več zlobe kot do
brote, zahteva podrobnejšo 
osvetlitev sociološke narave, 
toda na dlani je pisateljičina 
težnja, da ne razsoja in ne 
obsodi nikogar, marveč le 
zapiše, kar se je dogajalo in 
kako je potekalo v tej in oni 
povesti.
Retrospektivo uporabi zaradi 
večje preglednosti in boljše

Zgornja Savinjska dolina je  bogatejša za novo foto- 
monografijo z navedenim naslovom, katere avtor je  
Matevž Lenarčič. Predstavitev knjige je  bila v torek , 12. 
decem bra v dvorani Zemljepisnega muzeja Slovenije v 
Ljubljani.
Zgodba se začenja takole. Pod 
visokimi vrhovi... Kamniško- 
Savinjskih Alp... v zavetju 
čistega zraka... svežih gozdov... 
bistrih voda... se skriva... Logar
ska dolina. Dolina, ki se s 
svojo bogato naravno in kul
turno dediščino zajeda prav v 
osrčje Savinjskih Alp. Obdana z

dvatisočaki je vase sprejela 
nekaj samotnih kmetij, ki ji 
dajejo svojevrsten pečat kul
turne krajine, ponosno pa je 
kljubovala vsem človekovim 
naporom, da bi v njej razvil 
množični turizem. Prav lepota 
pokrajine in delo človeških rok 
sta botrovala razglasitvi Logar

ske doline za krajinski park. 
Podobno velja tudi za Robanov 
in Matkov kot, ki sta prav tako 
upodobljena v tej monografiji. 
Kot poglavje zase je pred
stavljena Solčava, slikovita gor
ska vasica s svojimi originalnimi 
prebivalci. Besedilo je napisala 
domačinka Marta Orešnik, ki že 
ves čas poučuje na osnovni šoli 
v Lučah. Zanimanje za sol
čavsko zgodovino in ljubezen 
do solčavskega govora ji je 
vzbudil oče Valentin Vider.

V knjigi je poleg 150 fotografij 
tudi prevod besedila v an
gleščini in nemščini, panoram
ska karta in opisi fotografij. 
Solčavsko si je predstavitev svo
jih lepot v takšni obliki 
vsekakor zaslužilo. Nenazadnje 
tudi zato, ker je  to "dežela s 
svojim obrazom in svojo iden
titeto" in ker je "dragulj iz alp
ske kulturne zakladnice", kot je 
v uvodni besedi fotomonografije 
zapisal Janez Bizjak.

Franci Kotnik

Galerija Mozirje
Razstava vinjet Vladimirja

Parežnika
Samorasli likovnik iz Mozirja, Vlado Parežnik, je  22. 
decem bra zaključil enotedensko razstavo zanimivega dela 
svojega ustvarjalnega opusa - sto tih  belih platnenih ma
jic , na katerih je  odtisnjeno tisoč namišljenih cvetličnih 
motivov, ki so bile na ogled v mozirski galeriji.
Vlado Parežnik, po poklicu 
pravnik, je bil rojen pred 58 
leti, z risanjem in slikanjem 
pa se je začel ukvarjati pred 
41 leti v Ljubljani. Je likovni 
samorastnik in je doslej 
razstavljal 35-krat; od tega je 
bilo 19 samostojnih razstav. 
Veliko razstav je bilo po
stavljenih v humanitarne na
mene. Za prizadevno in 
plodno delo je Vlado Parežnik 
prejel mnogo pohval, nagrad 
in priznanj.

Otvoritev razstave je minila v 
njemu svojstvenem stilu 
mirno in skromno.

Razstava, ki je bila pri
pravljena v sklopu 30. oblet
nice njegovega javnega lik
ovnega nastopanja, ni bila 
prodajnega značaja, saj se je 
umetnik odločil, da raz

stavljena dela podari gasilskim 
društvom Zgornje Savinjske 
doline.

Istočasno je bila vzorčna 
razstava vinjet miniaturk na 
ogled tudi v poslovnih pros
torih SKB banke v Mozirju, v 
pritličnih prostorih stanovan
jskih objektov na Levstikovi 9 
in Praprotnikovi 2 v Mozirju 
pa je na ogled preko 400 
Parežnikovih uokvirjenih del.

Za delo Vlada Parežnika slej 
ko prej še vedno veljajo be
sede profesorja Viktorja Rojca, 
zapisane že pred 30 leti, da 
namreč za svoje delo zasluži 
"vso pohvalo, z iskreno željo, 
da bi še nadalje z zavzetostjo 
sledil svojemu umetniškemu 
hotenju."

Franci Kotnik

Vlado Parežnik je raztavljena dela podaril 
zgornjesavinjskim gasilcem (foto: Ciril Sem)



Božiček 
v Mozirju

Turistično društvo Mozirje je  poskrbelo 
za lep sprejem Božička na trgu v Moz
irju. Dela je  bilo ogromno in v priprave 
so se vključili številni krajani. Brez dela- 
voljnih ljudi prireditve ne bi bilo, ali 
bolje, ne bi bila, kot je bila!
Posebno zahvalo izreka TD Mozirje 
sponzorjem: Davidov hram - Nazarje;
Matjaž Tomi - Portorož; Mesarija 
Bogner - Prihova; Mesarija Rup - Gornji 
Grad; pekarna Cevzar - Gornji Grad; Miš 
- Maš - Mozirje; Pekarna Kramer - 
Gornji Grad; Mesarija Sušeč - Mozirje; 
Savinja - Mozirje; ZKZ - Mozirje; Gost 
Jezero - Velenje; Bočki sir - Bočna; Var
ies - Varpolje; Pekarna Hribernik - Var- 
polje; Ultra - Mozirje; Trgovina Bohač - 
Nazarje; Vinko Matjaž - Mozirje; Market 
Nad: - Mozirje; Vino - Šmartno; Gos-

Božiček prihaja s kočijo
(foto: Ciril Sem)

tilna Jure - Žekovec; Mesarija Prekošek - 
Mozirje.
Turistično društvo Mozirje se zahvaljuje 
za razumevanje in sodelovanje družini 
Marjanovič, Elektro Nazarje, Hotel Ko
zorog, seveda pa se še prav posebno 
zahvaljuje vsem gospem, ki so 
poskrbele za postrežbo na številnih sto
jnicah na trgu.
TD Mozirje je načrtovalo srečanje tudi 
naslednji dan, pa je zaradi slabega vre
mena prireditev odpadla. O tem, žal, ni 
bilo mogoče pravočasno obvestiti 
javnosti.
Kot je ob takih prilikah že običajno, so 
nekateri iz vrst prirediteljev ob koncu, 
ko je bilo treba pospravljati, ostali 
sami. No, če bo sprejem Božička tudi v 
prihodnje, bodo težave s pripravami 
odpadle, saj "izkušnje naredijo mojstra". 
Vsekakor pa je pohvalna zamisel turis
tičnega društva pripraviti srečanje z 
Božičkom v taki obliki.

Tudi

obiskal

Povabilu občine Gornji Grad se je v 
predbožičnem času odzval tudi Božiček, 
ki je s svojimi darili razveselil otroke 
Nove Štifte, Gornjega Gradu in Bočne. 
Skupaj z otroci si je ogledal lutkovno 
igrico o Morjanki v izvedbi znane 
lutkovne umetnice Jane Stržinar iz 
Ljubljane, nato pa je malim nadebud
nežem razdelil za to priložnost 
pripravljena darila.

Edi Mavrič

Savinjski želodec - od kod, od
kedaj m kako

Savinjski želodec, kulinarična specialiteta, je v zadnjih letih postal 
zlasti med pospeševalci turizma zelo spoštovano in rabljeno sredstvo 
za razvoj turizma v Savinjski dolini. Zlasti turistični delavci na Rečici
ob Savinji so se mu posvetili in 
jboljši želodec.
Prav je  tako, saj, kolikor vem, so v 
spodnji dolini nekdaj izdelovali oziroma 
polnili samo kote, danke, mehurje in so 
jih tako tudi imenovali. Kote je  nado
mestil le želodec, ki pa izvirno izhaja 
iz Solčave, kjer so ga izdelovali že od 
nekdaj. Za želodec niso rabili, kot se
daj, hitro zrejenih in dopitanih prašičev, 
ampak kompaktno meso in slanino od 
vsaj eno leto, dve ali pa tudi tri leta 
starih prašičev - svinj. Sušili so želodce 
in sploh hranili v lesenih kaščah, ki so 
jih imeli na vseh kmetijah.

Suhe, zrele želodce so v Solčavi potem 
hranili za velikonočni žegen, ob krstih 
otrok, na ohcetih in sličnih prazničnih 
prilikah. Ko je na ohcet vabil mlad par, 
je običajno dobil v dar želodec ali 
pleče, kar so potem na ohceti narezali 
bodisi surovega ali so ga skuhali.

Poglejmo si recept, ki ga je  napisal 
praded sedanjega Logarja Klemen Rob
nik - Logar, ki je umrl leta 1936. Kmet 
in gostilničar z daleč znanim 
penzionom "V logu", ki je še bolj zas
lovel, ko so mu dorasle hčere in so se 
vse posvetile turizmu. Zgradil jim je 
hotel "Sestre Logar", ki je zaslovel 
širom sveta in dopolnjeval s svojimi 
uslugami vseh petih sester Logar 
priljubljenost in vabilo v prelepo Logar-

organizirali že tekmovanja za na-

sko dolino.

"Vzamemo 10 kg svinskega mesa - trše 
meso, pleče in od stegna, tršo slanino 
(na 10 kg mesa 2,5 kg slanine) in 
nekaj zrežem na rezance nekaj« pa 
zmeljem. Potem raztopim 40 dkg soli, 
1 gram solitra pa 6 - 10 kock 
sladkorja, pa še cel poper! Stolčem še 
kakih 10 glav česna vlijem na nje vode 
in porabim samo sok. Meso gnetem 
močno. Ko se odpušča rok ga nadevam 
v želodec al mehurje in zašijem. Oboje 
pa je treba poprej obrniti in odreti 
notranjo kožo. Želodec roma čez noč v 
stiskalnico, potem za en dan v mrzel 
dim - spet v stiskalnico, nekaj dni v 
dim, nekaj dni v stiskalnico. 10 dni v 
dim, za dan ali dva v stiskalnico - nato 
v dim, za teden dni v stiskalnico in en 
dan v dim, za teden dni v stiskalnico 
in končno se preseli v kaščo na desko 
ker ga je treba vsak dan obrniti, dokler 
ni suh. Če je na hladnem lahko počaka 
dve leti.

Jaz ga čez pol leta pološčim še s tek
očim lojem da se konservira.

To je vidite vsa umetnost, dela več ko 
preveč."

Valent Vider



LJUDJE IN DOGODKI

Najdaljša noč v letu za volanom
Silvestrovo. Zadnji dan v letu in vztrajno šumenje snega iz turobnih zimskih oblakov. Za nameček še težave z elek
triko, pa kaj, vse je  bilo bolj ali manj praznično in v pričakovanju novega leta. Nekateri v družinskem krogu, spet 
drugi med prijatelji in znanci. Kakor kdo in kakor komu ljubo. Ti nas ta  dan in najdaljšo noč niso zanimali. Naše 
misli so bile usmerjene k ljudem, ki so in bodo tudi te  ure brezskrbnega veseljačenja na delovnem mestu, bodisi 
po tovarnah, bolnišnicah in še kje. Eden izmed njih, Alojz Mavrič iz Gornjega Gradu, šofer Cestnega podjetja iz 
Celja, že dvajset le t skrbi, da je  osem najst kilometrov ceste iz Radmirja pa vse do vrha prelaza Črnivec redno in, 
sami smo se prepričali, brezhibno vzdrževane za vse, ki jih  slabo vreme preseneti za volanom.
Za našo reportažo je bilo silvestrsko sneženje kot naročeno. 
Za Lojza, tako Alojza Mavriča kličejo vsi v Gornjem Gradu in 
vsi, ki ga poznajo, pa je to dejstvo pomenilo samo eno. 
Pluženje in oskrbovanje ceste, za katero je zadolžen in na 
kateri se počuti kot v domačem zapečku. Okoli osme ure 
zvečer sem se mu pridružil v Gornjem Gradu; prav dobre volje 
me je povabil, da noč preživim v njegovem drugem domu, 
tako namreč sam imenuje za moje pojme mogočen tovornjak, 
s kateri upravlja kot za šalo. Redke luči osebnih avtomobilov 
so se prebijale skozi snežno idilo, srečo so imeli tisti, ki so 
lahko vozili za njim. Plug je pel svojo pesem točno ob robu 
cestišča, kot bi vlekel črto za trdno oporo ravnila. Rutina, s 
katero Lojz upravlja svojega velikana, je resnično občudovanja 
vredna. Kaj bi tisto, se smeji in pravi, da se v dolgih letih 
človek vsega privadi.
Najina prva postaja in tudi vse naslednje do jutra so bile na 
vrhu, pri Mejašu, še bolj ha 902, tako namreč pravijo vrhu 
Črnivca menda vsi, ki kaj dajo na svoje dobro ime. Razigrana 
družba naju je pričakala v lokalu, silvestovali bodo, ne, za 
cesto se pa ne bojijo, saj je vendar Lojz na njej. Tako so de
jali razposajeni gosti in tudi gospodar je bil vidno dobre volje. 
Za obisk se tudi nocoj ni bati, sneg pa naj kar pada. In je 
padal, kot za stavo, vse do zgodnjih jutranjih ur. Šestkrat v 
Radmirje in nazaj na Črnivec, snega pa vedno več. Po celem 
celjskem območju so ekipe garale na silvestrsko noč, prijetne 
zbadljivke so se slišale iz UKV radijske postaje. Fantje garajo 
in vendar jih ni zapustila dobra volja, mislim sam zase. Tudi 
ta večer ne.
Izpolnitev starega in začetek novega leta sva dočakala Pri Me
jašu. Obilno podprta z domačo klobaso iz gospodarjeve kuhinje 
sva opazovala brezkrbnost ljudi. Seveda tudi obvezne, bolj ali 
manj iskrene čestitke, stiski rok in poljubi niso smeli manjkati. 
Pač sestavni del dogodka in že sva se zopet spustila po zas
neženi cesti proti Novi Štifti in naprej. Kot za stavo je zopet 
zmanjkalo elektrike, za kratko nekaj po polnoči pa vendar. V 
mislih imava elektrikarje, ki že nekaj dni in tudi to noč nepre
stano odkrivajo in odpravljajo posledice obilnega sneženja. 
Ljudje pa nestrpni in neučakani. Tudi tisti, ki sva jim pomagala 
potisniti njihove jeklene konjičke nazaj na trdno cesto. Kar 
nekaj jih je bilo prvo jutro v snegu, na srečo brez posledic.

Lojz in njegov "drugi dom" (foto: Edi Mavrič)

Ljudem se preveč mudi, razmišlja na glas Lojze Mavrič. Sle
herni korak od doma se hočejo prepeljati, še tako slabo 
vreme jih ne ustavi. Je pač tako, že vsa leta je tako. Vsa leta, 
za njega so nekaj povsem vsakdanjega, praznik gor ali dol. 
Pomembna je cesta in varnost ljudi. In ljudje prav dobro 
vedo, da kadar je na cesti Lojz, se ni bati za prevoznost. Pa 
niso vsi taki. Z gorenjske strani je bila cesta na Črnivec 
splužena samo zvečer, vozniki pa prepuščeni lastni izna
jdljivosti.
Nekaj po šesti uri zjutraj se poslovim. Tudi sneg je prenehal, 
na pol metra sva ocenila debelino novozapadlega snega. Lojz 
pa neutrudno še enkrat, kot že tisočkrat doslej, na pot po 
svoji cesti. Njegovi zaradi truda in marljivosti, ki sta vtkana v 
sleherni meter osemnajstkilometrske trase. Skrb za varno 
vožnjo drugih udeležencev v prometu premaga tudi utrujenost. 
Ostaja samo dobra volja kljub temu, da nekateri nikakor ne 
razumejo, da sneg z njegovega pluga pušča sledi po njihovih 
pločnikih. In tako od tam roma zopet na cesto in seveda 
nazaj. Ampak ti posamezniki so v manjšini, za ostale se je 
vredno potruditi. Tudi po dvajset ur neprekinjeno, če je treba. 
In je treba. Vreme pač ne pozna praznikov in sneg očitno ne 
spoštuje novoletne noči. Tudi prav, dokler so ljudje, kot je 
Lojze Mavrič in njemu podobni, se bo svet vrtel naprej. Umir
jeno in preudarno, varno in všečno za večino.

Edi Mavrič

V ožnja pozim i
Voznik mora obvladati vozilo tudi na zasneženi ali poledeneli cesti, 
na sodri itd.. Seveda, tudi vozilo mora biti v dobrem stanju, da 
lahko varno prevozi takšno vozišče. Pri tem je zelo pomembno, da 
voznik ve, kako ravnati oziroma upravljati z vozilom na snegu ali 
sodri ter na poledenelem vozišču. Tega se je  potrebno predvsem 
naučiti, kar pa ne gre brez izkušenj - svojih in tujih.
Vedno se moramo zavedati nevarnosti drsenja, ko je moč trenja 
zelo zmanjšana. Do drsenja vozila pride zaradi ostrih in sunkovitih 
premikov volana ali zaradi neprimerne uporabe stopalke za plin ali 
zavoro. Vsak premik z volanom na zasneženem ali poledenelem 
vozišču moramo opraviti blago, enako nežno moramo ravnati s 
stopalkama za plin in zavoro. Torej - brez panike in strahu ter 
nogo proč od zavor! Če že moramo zavirati, potem najprej pritis
nemo sklopko in nato rahlo zavoro, tako da izključimo zaviranje z 
motorjem, hitrost vožnje pa že od vsega začetka prilagodimo 
stanju vozišča.
Za zimsko vožnjo je stanje gum izredno pomembno, zato jih redno 
preverjamo. Najboljše je, da gume z letnim profilom nadomestimo 
z zimskimi gumami, v prtljažnik pa spravimo še snežne verige. Če 
se odpravljamo na daljšo pot, je pametno poleg obvezne opreme v 
vozilo spraviti še zložljivo lopato, električni kabel za vžig s po
močjo drugega akumulatorja, baterijsko 'svetilko, toplo odejo, kos 
polivinila in še kaj. Morda se komu zdi neumno, toda na daljši 
poti nam lahko našteti pripomočki še kako koristijo, če ostanemo 
na cesti zaradi zastojev, prometne nezgode ipd..
In če nečesa ne pozabimo! Če je naš avto zasnežen oziroma stekla 
pomrznjena, ga ne pozabimo očistiti, tako streho, stekla, luči kot 
druge dele avtomobila, da bomo dobro videli na vse strani.
Pa srečno zimsko vožnjo!



90 let Marije Zakrajšek
Z vero v življenje kljubovala usodi

Kako po svoje in nepredvideno se vrti kolo življenja. Koliko korakov na postajah usod spremlja človeka skozi njegovo 
majhnost. In vendar je lepo živeti, pravi devetdesetletna Marija Zakrajšek iz Lačje vasi. Sama živi, njeni trije otroci so že 
pred leti na tragičen način zapustili njo in svoje družine. Takšna je usoda, vsem odmerjena in začrtana; tako razmišlja 
Zakrajškova babica, čila in vedrega duha. Prava podoba slovenske matere, po njej rastejo zdrave korenine vnukov in 
n rav m ilrn v  clp rln iih  ip n a s fp la  cprlpm

setih letih življenja. Tudi to je

Marija Zakrajšek si želi predvsem 
zdravja (foto: Ciril Sem )

Kljub visokim letom je njen 
spomin svež kot spomladansko 
jutro, beseda tekoča in misel 
jasna. Kako živo se spominja 
svojih dekliških dni. Pri Filipi v 
Potoku se je rodila. Doma so 
imeli gostilno, v njihovo hišo 
so zahajali kmečki in gosposki 
ljudje. Pa stalnega godca so 
imeli oče najetega, ne pozabi 
poudariti Marija Zakrajšek, iz 
Gornjega Gradu je prihajal. 
Veselje je bilo pri hiši v tistih 
časih, pa kaj, vse mine tako 
kot pride. Tudi to je življenje. 
Prav to življenje ji je na pot 
pripeljalo dobrega človeka, 
moža, s katerim sta se vzela 
1929. leta. Zakon se šteje za 
pravega, ko na svet privekajo 
otroci. Tri je rodila Marija, dva 
sinova in hčerko. Mož je delal 
v lastni žagi, bil je tudi flosar 
in sploh je bilo v tistih časih 
precej lesa. Visoke skladovnice, 
presegale so višino hiš, to je 
bila značilnost tistega časa._
Časa, ki je mineval. Prihrumela 
je svetovna vojna, v kateri je 
izgubila prvega otroka. Krutost 
nekega nesmisla ji je vzela 
komaj sedemletno hčerko, 
moža so zaprli, Marija je bila 
ranjena in zaznamovana za vse

življenje. Njen življenjski sopot
nik se je vrnil, radosti in te
gobe sta delila do leta 1972, 
ko je izgubila tudi njega. In 
vendar se zdi, da je zla usoda, 
tako pač smemo razumeti 
navadni smrtniki, izbrala prav 
njo. Eden za drugim sta se 
poslovila še njena sinova Franc 
in Pepi. Tiha, nedojeta bolečina 
se je zarezala v dušo Zakrajšk- 
ove mame, večni zakaj brez 
odgovora in vendar gre 
življenje dalje.
V moči premagovanja lastne 
bolečine se je razdajala Zakra
jškova mama. V Gasilskem 
društvu Gorica ob Dreti je 
vseskozi aktivno sodelovala, v 
kuhinji in še kje so njene urne 
roke gradile skupni blagor. 
Kokarski gasilci so se ji ob 
visokem jubileju znali zahvaliti 
in hvaležno počastiti njeno 
minulo delo. Človek se pač 
razdaja po svojih močeh, za 
druge, zato se je devetkrat 
udeležila krvodajalske akcije. 
Majhen kamenček v mozaiku 
življenja Zakrajškove mame, 
babice in prababice nam je 
uspelo izluščiti iz njene bogate, 
večkrat žalostne kot vesele 
preteklosti, merjene v devetde-

veliko. Zase pove, skromno in 
tiho, da še vedno veliko bere 
in premišljuje. Spomini se 
vračajo v leta otroštva, o svojih 
otrocih razmišlja in o usodi, ki 
jo je doletela. Pa se tudi te 
misli razblinijo in pustijo pros
tor vedrejšemp razmišljanju.
Pesem je tista, ki jo je sprem
ljala in tolažila skozi vse 
preizkušnje. Še danes zapoje in 
drži "štimungo", če je le

P o h o d  n a  R a tito v ec  ( 1 6 6 7  m )
V nedeljo, 1. oktobra lani smo se gornjegrajski plan
inci, polni lepih pričakovanj, odpravili v škofjeloško 
hribovje, na Ratitovec. Zbralo se nas je za poln 
avtobus.

prilika. Tako je tudi prav. Čas 
se kljub vsemu vrti naprej. Po 
vsaki noči se rodi novo jutro. 
Tako pravi Zakrajškova mama 
in si v novem letu želi pred
vsem zdravja. Ne samo zase, 
za vse ljudi na svetu. Vnuke in 
pravnuke ima v mislih ob teh 
željah. Za njih je še vredno 
živeti, so kakor svetloba na 
koncu temnega predora.

Edi Mavrič

Po dveh urah vožnje smo 
zapustili avtobus na Soriški 
planini. Naš prvi postanek je 
bil v Litostrojski koči. Nekateri 
so si požigosali planinske 
izkaznice.
Pričela se je pešpot. Za
izkušenejše ni predstavljala 
nikakršnih težav, nekaterim 
začetnikom pa se je kar
vleklo. Polagoma se je pot 
dvigovala. Ko smo se dvignili 
nad gozdno mejo, se je za 
nekaj časa pokazalo sonce. V 
daljavi se je kazal ves bel in 
mogočen Triglav. Sicer pa je 
megla zastirala pogled na 
ostala gorovja in hribovja.
Višje smo se dvigali, več
snega smo našli. Pod vrhom 
se je v vetru čutil mraz. Ko 
smo zagledali kočo, smo od 
veselja pospešili korak. V koči

smo se odpočili in okrepčali. 
Največje veselje je bil sneg. 
Pozabili smo na utrujenost in 
se veselili v kepanju. Osvojili 
smo tudi najvišji vrh Ratitovca. 
Povratek v dolino je bil krajši. 
Sestopili smo v zaselek Prtovč, 
kjer nas je čakal avtobus.
Na povratku domov smo se 
ustavili še v Škofji Loki, si 
privoščili sladoled in si 
ogledali čudovito staro mesto. 
Bili smo zelo zanimiva planin
ska druščina. Najmlajši trije so 
bili stari šest let, najstarejši 
član pa petinšestdeset let 
starejši od teh treh. Kljub 
slabšemu razgledu smo pre
živeli čudovit dan.

Vesna Suhovršnik 
in Katja Gole 

Planinski krožek 
n č  rtnmii Grad •



rial in poleg tega so eviden
tirali pripravljenost posame
znikov za udarniško delo.
Po sanaciji po gorišča, 
opravljeni v tednu dni, so 
stopili v stik z upravno 
enoto Mozirje, ki je že 
naslednji dan opravila ogled 
lokacije. Sledil je izkop te
meljev. Veliko za gradnjo 
potrebnega materiala je bilo 
podarjenega, v kolikor pa je 
bilo potrebno plačilo, so 
proizvajalci ali trgovci znižali 
ceno izdelkov* tudi do 
polovice.
Ko je  bilo izdano lokacijsko 
in gradbeno dovoljenje, je 
Projektivni biro Velenje brez
plačno izdelal načrt za hišo.

tivno kratkem času zelo 
uspešno končala. Zbranih je 
bilo 2.821.101 tolarjev, od 
tega 141,70 m3 lesa za 
prodajo, 35 m3 lesa za os
trešje in 12 m3 rezanega 
lesa. Sicer pa so bili v ak
cijo vključeni tudi: Občina 
Ljubno, BTC Ljubljana, Polak 
Jože, Vegrad Ljubno, Nivo 
Celje, ZKZ Mozirje, Elektro 
Nazarje, Glin Nazarje, V1AS 
Gornji Grad, Cinkarna Ljubija, 
Gradnja Žalec, Belinka Lju
bljana, Vtis Spodnja Rečica, 
Rdeči križ Ljubljana z odbori 
Mozirje, Ljubno, Gasilska 
društva Ljubno, Radmirje in 
Okonina ter seveda Kovinar
stvo Ljubno. K obračunu pa

sodi še 3.050 udarniških ur 
delavcev, sosedov in drugih 
dobrih ljudi, 100 ur prevo
zov, 441 ur traktorskih del 
ter 36 ur izvajalskih del 
druge gradbene mehani
zacije. Skupno je bilo daro
vanega gradbenega materiala 
ali prispevkov v znižanih 
cenah za približno 1.000.000 
tolarjev.
Predsednik gradbenega od
bora Franc Trbovšek se v 
skupnem imenu vsem, ki ste 
kakorkoli pomagali, iskreno 
zahvaljuje in želi srečno 96. 
Posebna zahvala velja vsej

soseski, nadzornima Francu 
Atelšku in Jožetu Pod- 
brežniku, blagajniku Branku 
Hriberšku, kot tudi izvajal
cem gradbenih del. 
Razveseljivo je dejstvo, da ni 
solidarnost v Zgornji Savin
jski dolini še nikoli od
povedala. In čisto na koncu 
še iskrena zahvala lastnika 
nove hiše vsem, ki ste do
brosrčno omogočili rešitev 
stanovanjskega problema v 
tako kratkem času. V slogi 
je moč!

Slavica S lapnik

Srečno hiši s številko tri
Mnogo dobrih ljudi spoznaš, ko te  doleti nesreča. S 
tem  stavkom bi se gotovo strinjala brata Škrubej iz Sav
ine 3. Lani smo meseca maja objavili žalostno vest o 
uničujočem ognju na Ljubnem. Tokrat pa vam z ve
seljem sporočamo, da stoji na m estu od ognja osmo
jenih ruševin nova hiša. Izgradnja objekta je  plod dela 
udarniških ur in rezu ltat podarjenega denarja človeku, v 
stiski.

12. junija je bila opravljena 
zakoličba objekta. Po parih 
dneh je sledila izdelava 
temeljev, 29. junija prva 
plošča in pol meseca kasneje 
je bila zgotovljena še druga. 
Do konca avgusta je bilo 
izdelano, postavljeno in prek
rito ostrešje.
Ob koncu leta 95 bi bila 
hiša vseljiva, če bi bili dok
ončani podložni betoni, 
nameščene sanitarije in fino- 
montaža električnih del. To 
še torej manjka. In od tu 
dalje bo gradil lastnik sam. 
Zbiralna akcija se je v rela-

Gasilcem z Ljubnega in 
Radmirja, kljub hitri interven
ciji 7. maja lani, ni uspelo 
rešiti gorečega poslopja. 
Ogenj je popolnoma uničil 
zgornje ostrešje in leseni del 
hiše. Ugotovitev, da so te
melji zidovja v slabem 
stanju, je terjala takajšnjo 
odstranitev ostankov zidu in 
začetek nove gradnje. Petna
jstčlanski odbor za obnovo 
objekta je že tretji dan po 
požaru uspel spraviti v tek 
zbiralno akcijo. Zbirali so 
les, finančna sredstva, hrano 
za delavce, gradbeni mate-

Nova hiša Škrubejevih je zrasla na mestu stare 
hiše (foto:ToP)

Ogenj iz jeklenke 
v Radmirju

O gnjeni zublji so  v s red o , 3. jan u arja  neizprosno  
vzeli dom  družin i D etm ar, stanujoči v Radmirju 77. 
Tako se je  za d ruž ino  s šestim i o troc i končalo 25- 
le tno  najem ništvo na tem  naslovu in v te j hiši.
Skromna hišica, dom Detmar- 
jevih, je bila last Justike Ju
van. Oče Franc je izgubil 
življenje v prometni nesreči 
pred tremi leti, tako da je 
od takrat naprej mama Eliza
beta sama skrbela za številno 
družino. V hiši brez elektrike 
in vode so se družinsko člani 
le s težavo, pa vendar z 
veliko mero medsebojnega 
razumevanja, prebijali skozi 
življenje.
Doma stanujoča mama in še 
trije otroci so naenkrat ostali 
brez strehe nad glavo. Iz 
plamenov so rešili le obleko 
in posteljnino. Do nesrečnega 
dogodka je prišlo, ko je 
mama sama doma menjala

jeklenko s plinom, sicer pa 
kriminalisti še raziskujejo 
vzrok nesreče.
Ob vžigu je bila mama Eliza
beta izpostavljena hudim 
opeklinam. Otrokom se je z 
vestjo, da mama v bolnišnici 
že lahko je in govori, odvalil 
kamen od srca. Sedaj le še 
upajo, da bo njeno šibko 
zdravje kar se da dobro 
preneslo ta hud udarec. 
Stanovanjski problem Detmar- 
jevih je s pomočjo sosedov 
že začasno rešen, vendar pa 
v imenu prizadetih že sedaj 
prosim za kakršnokoli pomoč, 
ki bo potrebna ob reševanju 
nastale situacije.

Slavica Slapnik

Pogorišče (foto:ToP)



ZGODOVINA IN NARODOPISJE

TO> v ' c z \  i  n a š i i K

9 sr. 9  c > v / i I^v

Piše: Aleksander Videčnik

(NADALJEVANJE IZ 25. 
ŠTEVILKE)
Da je bajta dobro tesnila, so 
med špranje zatikali ma
hovino. Skodle so klali kar 
na kraju gradnje. Baje so "šit- 
larji" (krovci škodi) dobro
vedeli, katera smreka se bo
dala bolje klati. Skodle sicer 
pripravljajo iz macesnovega 
lesa, toda pri bajtah ni šlo 
za trajno zgradbo', zato so 
bile tudi smrekove dobre. 
Notranja ureditev bajte je 
bila podobna tisti v skor-
jevkah. Vsekakor pa je bil v 
teh prostorih strog red. Vsak 
je imel svoj kotiček in tega 
so se držali. Pogradi, na 
katerih so spali, so bili post
lani s smrečevjem ali z buk
ovim listjem, včasih tudi s 
“praprotno" (praprot). Seveda 
je to imelo spet slabo stran. 
Poleti je bilo v tej "stelji" na 
tisoče bolh, ki so neus
miljeno "obdelovale" olcarje. 
Ta nadloga je marsikateremu 
delavcu zagrenila spanje. Pri 
bajtah so imeli z žlebovi 
napeljano vodo v korita, 
dočim je za skorjevkami 
vedno bilo korito za vodo, ki 
so ga olcarji imenovali “olcar-

ski vodovod". Omenimo naj 
še, da so pozimi imeli 
povsod bajte, bolj ali manj 
enostavne, poleti pa so spali 
le v skorjevkah.
Še nekaj besed o življenju v 
bajtah in skorjevkah. Razum
ljivo je, da so bili delavci 
med seboj dobri tovariši. To 
je zahtevalo trdo življenje, 
skupno bivanje in delo. Naj 
opišemo jutro v bajti ali skor- 
jevki. Kuhar je moral kako 
uro prej na noge, da je 
pripravil ogenj in vrelo vodo 
za zajtrk. Ko je bilo vse 
nared, je zavpil “auf in de
lavci so zapustili pograde in 
pričeli kuhati svoj zajtrk. Ker 
so morali z delom pričeti že 
ob 6. uri, so morali pra
vočasno vstati, da dela niso 
zamudili. Tak red je vladal v 
vseh skupinah. Zanj je skrbel 
seveda vodja, kakorkoli so ga 
že imenovali. Po zaužitju za
jtrka je vodja zmolil Očenaš, 
se prekrižal in s tem je 
nakazal, da morajo bajto 
zapustiti in iti na delo. Šlo 
je torej za skupinsko molitev 
pred pričetkom dela. Le s 
trdim delom so dosegli tudi 
delovne uspehe in tako zas
lužili vsak svoj delež. Nevar
nosti med delom so utrdile 
neko solidarnost med delavci 
in skupino trdno povezale v 
celoto. Tak način sožitja pri 
delu in življenju je danes 
težko dojemljiv, saj so ok
oliščine, v katerih delajo se

danji gozdni delavci, ugodne
jše in tudi manj zahtevne.
V hudi vročini in sploh poleti 
so imeli veliko težav s presk
rbo s pitno vodo. Seveda so 
bile redke prilike, da bi v 
bližini delovišča bil kakšen 
vodni izvir. Zato so imeli 
"vodnarja", ki je nosil vodo. 
Večkrat tudi uro in več daleč. 
Vodo so nosili v brentah, ki 
so jim pravili "putrih". Takšna 
posoda je držala tudi do 25 
litrov in so jo nosili na 
hrbtih.
Delo v planinah so zmogli le 
zdravi in utrjeni ljudje. 
Seveda so to bili le sezonsko 
zaposleni in niso bili kakork
oli socialno zavarovani. Šele 
ko so pri veleposestvu Mari- 
jingrad oblikovali delovne 
skupine, so bili zdravstveno 
zavarovani. Drugače je bilo 
po drugi svetovni vojni, ko 
so gozdovi bili državni in 
delavci redno zaposleni.
Le malokdo ve, da so žage v 
naše gozdove prišle leta 
1911. Prej so vsa debla 
razsekavali. To si je danes 
težko predstavljati. Toda de
lavci so morali opravljati tako 
naporno delo. Če pomislimo, 
da so pred prvo svetovno 
vojno bili naši gozdovi 
ponekod nedotaknjeni, si la
hko predstavljamo, kaj po
meni razsekavanje tako debe
lih dreves. Stari delavci so 
pripovedovali, kako zvečer po 
delu niso mogli razpeti dlani 
od napornega razsekavanja. 
Ko smo že pri orodju, naj 
omenimo še ostale vsakod
nevne pripomočke delavcev v 
gozdovih. Ko so že imeli 
žage, so uporabljali "ameri
kanke". Baje so jih prinesli iz 
Kanade, kjer so delali tudi 
naši ljudje. Poznali so tri 
vrste teh žag. Razlikovale so 
se med seboj po zobeh in 
širini platišča. Običajno so 
delali s sekirami - oštaka, ki 
je služila za podiranje in 
razsekavanje, maseka, s 
katero so klestili (klešvanje) 
in malarin za lupljenje dreves 
(debla). Seveda je sem sodil 
še cepin. Poznali so še cepin

posebne vrste, ki so ga 
imenovali "pontafler". Rabil je 
delavcem pri plavi lesa. 
"Krampižerje", (neke vrste 
dereze), so gozdni delavci 
imeli nenehno pritrjene na 
čevljih. V lučkem predelu so 
delavci imenovali žage "ameri
kanke" in "nudlovke". Seveda 
so uporabljali še "ta navadne" 
žage. Že smo omenili, da so 
se žage med seboj razlik
ovale po vrsti zob in širini 
platišča.
Zelo zanimive podatke o seki
rah je posredoval Peter Ples
nik iz Logarske doline. Za 
obdelavo lesa so poznali 
vrsto sekir. Seveda vseh niso 
uporabljali v gozdu. Zaradi 
zanimivosti jih bomo našteli: 
šitlerca (šiklerca) za pripravo 
škodi (šiklni, šitlni), puntaka 
za grobo tesanje, cimraka za 
gladko tesanje, ročnca (raz
ličnih velikosti) za prilo
žnostna manjša dela, nosili 
so jo za pasom, drobevnica 
za sekanje smrekovih vej 
(priprava stelje), teslo (oglato) 
za dolbenje korit, teslo (ok
roglo) za dolbenje žlebov, 
cepunca za cepljenje drv, 
malarin za lupljenje debel, 
maseka za razsekavanje in 
podiranje dreves, oštaka za 
podiranje dreves, klešanca za 
kleščenje dreves, bobnerca 
(bognerca) kolarska sekira in 
lupevnik (šepser) priprava za 
lupljenje (na dolgem držaju). 
Izrazi so seveda narečni in 
prav zato jih velja ohraniti.
Na orodje so delavci zelo 
pazili. Prvič je bilo njihovo, 
drugič pa so bili oddaljeni 
od rokodelcev, ki bi lahko 
kaj popravili. Ni potrebno 
posebej omenjati, da je bilo 
lažje delati z dobrim orod
jem, kot pa s slabim. Sem 
sodi še beseda o kovačih. To 
so bili izvrstni orodni kovači, 
ki so znali jeklo kaliti, kot le 
kaj. Večina njih je delala ob 
potokih, saj so imeli kovaško 
kladivo na vočlni pogon. Tudi 
brusilne kamne so vrteli s 
pomočjo vodnega kolesa.
Kot smo že na večih mestih 
poudarili, so delavci v planini

Bogomir Supin je takole posnel znanega in 
uglednega rižmojstra Franca Supina v Globaši. 

Fotografija je nastala okoli leta 1939.
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Ciganski Pavle
delali pozimi in poleti in ob 
vsakem vremenu. Temu pri
merno so bili tudi oblečeni. 
Pred drugo svetovno vojno so 
še veliko nosili obleke iz 
raševine, ki je bila trpežna in 
kot delovna obleka pravšnja. 
Raševina je bilo zelo močno 
blago za obleke. Tkano je 
bilo iz volnene in lanene 
preje. Običajno so od vsake 
vzeli po pol. Prejo so 
pripravljali doma, tkali pa so 
ponavadi tkalci, potujoči rok
odelci v štiri. Raševina je bila 
sive barve, precej trda in 
kosmata.
Ker so povsod imeli dovolj 
ovac, so radi oblekli kaj 
doma pletenega. Predvsem so 
to bile nogavice in puloverji. 
Poleti so nosili srajce iz lane
nega platna, takšne so bile 
tudi brisače. Včasih so nosili 
hlače iz barvanega lanenega 
platna. Za slabo vreme so 
poleti in pozimi uporabljali 
ovčje kože. Te so ustrojili in 
pustili v celoti, tako da so s 
kožo sprednjih tac privezali 
kožuh okoli vratu ali preko 
ram. Zadnje pa so povezali v 
ledjih. Pozimi so obrnili 
kožuh s kosmatim delom 
navznoter. Poleti pa obratno, 
tako so bili tudi zavarovani 
proti dežju. Na glavi so nosili 
klobuk z zelo širokimi krajci, 
da jim ni tekla voda za vrat. 
Čevlji so bili iz doma nare
jenega usnja in posebej izde
lani za gozdne delavce. Tako 
so lažje nosili "krampižerje", 
ki so jih imeli na nogah od 
jutra do večera. Zanimivo, da 
ni bilo v navadi, da bi v plan
ino nosili obleko za 
preobleči. Zato je bila velika 
žehta vedno ob sobotah, ko 
so se vrnili na domove. To je 
bilo še posebej potrebno, da 
so se znebili bolh. Olcarji v 
Podvolovljeku v šali pri
povedujejo, kako so na 
povratku s planine najprej 
skočili v Ljubnico, da so se 
skopali in glej ga, zlomka, 
okoli vsakega je bilo kar 
rjavo bolh... Pouka o higieni 
pač niso imeli.
Morda bo zanimivo za zak
ljuček še spregovoriti nekaj o 
narečnih izrazih, ki so jih 
uporabljali še pred drugo sve
tovno vojno, danes pa že 
tonejo v pozabo.

(KONEC PRIHODNJIČ)

V naših krajih se je  nekoč 
zadrževalo veliko brezdom
cev in potovcev. Slednji so 
prihajali in odhajali, dru
gače pa je  bilo v primeru, 
ko se je  v Dolino zatekel 
človek brez strehe nad 
glavo in potem tu ostal. 
Vsi ti ljudje so bili po 
svoje posebneži in več ali 
manj priljubljeni med prebi
valci. Gotovo legendaren pa 
je  bil Ciganski Pavle s 
svojo Uršo. Ne bi bilo 
prav, če ne bi njegovih 
doživetij in dogodkov v 
zvezi z njim ohranili našim 
zanamcem.

Med ljudmi še danes kroži 
veliko različic zgodb o 
omenjenem paru in števil
nih otrocih, ki so glede na 
njih število presegali ljud
sko domišljijo. Hočemo to 
rej resnično prikazati brez
domca iz rodu Eremita, ki 
sta uživala med tukajšnjim 
prebivalstvom nemalo sim
patij. Krivično bi bilo sma
trati pripovedi kot čisto 
resnico. Eno so legende, 
drugo pa je  • resnica o člo
veku, ki je  ne smemo 
potvarjati.

Že o samem izvoru Pavleta 
krožijo številne različice. 
Urša naj bi nekoč bila v 
okolici Laškega natakarica, 
pa jo  je  Pavle spoznal, ko 
je  baje tam nekje vozil 
splav preko Savinje. Ker sta 
oba pokopana v Dolini, 
bomo skušali dobiti po
datke iz matičnih knjig. Ali 
je sploh bil Pavle Rom (Ci
gan)? To je  vprašanje, ki 
ga bomo morali razčistiti. 
Ali ni morda ta privzdevek 
dobil zaradi svojega brez
domskega življenja? Ali je 
res sem pribežala njegova 
mati, ki je  bila mutasta in 
nepismena, povrhu vsega 
pa še brez listin, ki bi

povedale kaj več o njeni 
osebnosti? Veliko neznank 
je  okoli tega in ne bi bilo 
pošteno prikazati le povr
šno sliko o človeku, pa 
čeprav je bil le brezdomec.

Da je  bil Pavle že pred 
prvo svetovno vojno v 
naših krajih, je  dokazano. 
Tudi pripoved moje matere, 
ki je  med vojno bila sama 
in je  oskrbovala gornjegra

jsko kajho, potrjuje to. 
Pogosteje je  pripovedovala, 
da je  Pavle v zimskem času 
med vojno prihajal v kajho, 
pomagal ji je  pri kurjavi in 
sploh je  vedela povedati le 
dobro o njem.

Čaka nas torej obilica dela 
in skrbnega raziskovanja, 
da bomo lahko verodosto
jno opisali Pavleta in nje
govo Uršo.

KRESNIČKE 1
Še enkrat rojen bi želel biti kar sem, čeprav sem kar j 
nisem, zato, da bom kar nisem, kljub temu, da bom kar j

Edi Mavrič - Savinjčan j
sem.

Milmo «tare lititrafifi

Gospa Džurdža Ribežl iz Pustega Polja nam je 
poslala sliko, ki je bila posneta leta 1923 na 
Čreti, ko so v zvonik tamkajšnje cerkve vlekli 

zvonove. Fotografiral je Franc Flere.



Štera ali štira
Oblačilna kultura naših prednikov je šla v marsičem v korak z nači
nom oblačenja v drugih kulturnih okoljih. Po odpravi predpisanega 
oblačenja slojev, predvsem gre tu za kmete, so se naši ljudje hitro 
prilagajali sodobnemu oblačenju, pač po gmotnih sposobnostih. To 
nam potrjujejo stare fotografije, ki prikazujejo razne domače sloves
nosti. Na njih opazimo, predvsem pri ženskah, obleke tedanje mode. 
Za razliko od mestnega prebivalstva so se na kmetih dolgo oblačili z 
doma pridelanimi tkaninami oziroma doma tkanim blagom. Tudi kože 
so strojili, tako so pridobili potrebno usnje za obutev.
Po ukinitvi cehovstva se je zelo razširilo 
delo rokodelcev na tujem domu. Navada 
je bila, da je kmet naročil rokodelca na 
dom, mu nudil hrano in stanovanje, za 
izdelke pa je bil plačan ali po komadu 
(čevlji), ali po metru (tkalec), ali pa po 
dnevih oziroma urah. Rokodelec je 
prinesel s seboj določeno orodje ali 
dele naprav (tkalec). Veliko orodja pa 
so kmetije imele tudi doma. Celo statve 
so bile kar pogoste. Toda vsak tkalec 
je imel s seboj določene dele statev, 
da je z njimi dopolnil delovanje 
priprave. Lažje je bilo čevljarjem, ti so 
nosili v "krošnah" orodje in hodili od 
kmetije do kmetije. Navadno je bila v

Čevljar Ivan Grobelnik s Poljan nad 
Rečico je  na Lenartov sejem  prišel 
kot rokodelec, ki odhaja v štiro. 

Dobro vidna je  krošna v kateri so 
nosili orodje, hkrati pa je  bila stol 

za čevljarja, (foto: A. Videčnik)

hiši tudi "singerica" (šivalni stroj), pa je 
krojač prinesel s seboj le nekaj drugega 
orodja. Tudi tesarji so nosili s seboj v 
krošnah del orodja in priprav. Le da je 
bila njihova krošna bolj podobna 
zaboju, kot pa denimo tista, ki jo je 
uporabljal čevljar in je  na njej med 
delom tudi sedel. Toda še vedno je 
moral rokodelec nositi kaj pod pazduho 
ali na hrbtu, da je imel med delom na 
voljo vse potrebno orodje.

Od kod izraz "štira", "štera"? Pri nas na 
splošno izgovarjajo besedo "štira". 
Pleteršnik ima v svojem slovarju obe 
besedi. Po vsej verjetnosti pa smemo 
iskati koren v nemški besedi "stör", ka
jti v navedenem slovarju najdemo kot 
pojasnilo, navedbo izraza v stavku "auf 
die stör gehen", kar bi nekako lahko 
primerjali s stavkom "iti na štiro" ali 
"štero". Na oba izraza namreč naletimo 
v naši domovini in Pleteršnik ju tudi 
navaja. Če bi sedaj še dalje razglabljali, 
potem ugotovimo, da je v nemščini 
pomenilo delo rokodelcev na tujem 
domu neke vrste rušenje reda, oziroma 
kaljenje miru. To bi si lahko razložili s 
starimi cehovskimi pravili, ki so strogo 
branili kakršnokoli rokodelsko delo 
ljudem, ki niso bili vključeni v ustrezen 
ceh. Torej so vsi imenovani rokodelci 
ravnali zoper tedaj veljavni obrtniški 
red. Tembolj, ker so ponavadi to bili 
priučeni rokodelci. Torej so delali, kot 
bi danes rekli, "na črno". S tem pa so 
seveda kršili tedaj veljavno postavo.

Ko so jožefinske reforme odpravile ce
hovstvo, so se stvari obrnile v korist 
potujočih rokodelcev in dela na tujem 
domu je bilo vse več. Toda tedaj so že 
pričeli prihajati industrijski izdelki, ti so 
se hitro širili tudi na deželo, posebno 
pa koncem 19. stoletja in potem vse 
bolj.

Spomin na rokodelce "v štiri" pa ostaja 
in prav je tako!

A. Videčnik

Živali v 

pregovorih 

in rekih
Človeka za jezik, vole za roge 
vežemo.
Da ima koza denar, gospa bi ji 
rekli.
Darovanemu konju ne glej na 
zobe.
Dvoje psov na kosf eno, koljefa 
se  med seboj.
Dobra ovca ima malo mleka, pa 
dosfi volne.
Dokaži oslu, da ima dolga ušesa. 
Dokler koiya love, mu ovsa mole; 
ko ga pa ujamejo, mu z bičem 
dado.
Dosfi psov snede volka.
Dosfi psov še volka iye.
Dosfi psov, zejčja smrf.
Drži se  kakor mokra kokoš.
Drži se  kof pes ježa.
Debel kof polh.
Dela z njim kakor svinja z me
hom.
Ena garjeva ovca čredo oskruni. 
Grad volka celo do hleva prižene. 
Gladna mačka miši lovi.
Gleda kof fele nova vrata.
Gleda kot volk iz vreče.
Gleda kot zaboden vol.
Gledajo ga kof garjavo ovco.
Gl ĵ, da ne prideš s  korya na osla. 
Gredo voli k jaslim in ne jasli k 
volom.
Grize kot nori pes.
Ijodi okoli dela kof mačka okoli 
vrele kaše.
hodi kakor koza po lojfrah. 
hudobnemu koryu, krepka os
troga.
Uma ga za osla.
Uma kurje možgane.
Gledata se  kakor pes in mačka. 
Hzgleda kof koiyska smrf.
Jgjce hoče več vedeti kof kokoš.
Je dal Bog kravico, pa tudi 
travico.



PETDESET LET OD POŽIGA SOLČAVE DS DRUGI SPOMNI NA KRAJ

Priča izpod savinjskih gora
Jože Lodrant, Valent Vider
V hišnem pisemskem nabiralniku sem našel name naslovljen rokopis z naslovom “Solčava gori - Solčavski spomini", 
ki jih  je  leta 1952, 3. in 5. maja, v Trbovljah pisal Jože Lodrant, sedaj upokojeni župnik v Mežici. Po stiku z njim 
mi je  dovolil zanimive spomine pripraviti za objavo. So redki iz tistih časov, ki so jih pisali nesolčavani, in prav 
primerni za spomin na dogodke pred 50 leti.
Bilo je v enem od prvih let po vsem tistem velikem in strašnem 
hkrati, po okupaciji, svobodi, novi Jugoslaviji ali kakorkoli še imenuje 
mo ta leta po vojni. Z neugnano silo sem hotel nadomestiti, kar 
sem zaradi vojske zamudil. Hotel sem se predvsem naužiti naših 
slovenskih gora. Kadar sem le količkaj utegnil, me je neslo v 
Raduho, Olševo in če ni drugače kazalo, je morala biti še Uršlja 
gora dobra, ker je bila bližje, in prenekajkrat sem jo obiskal.
Nihče bolj ne občuti večne resnice, da je  človek v svojih željah in 
hrepenenjih neutešljiv, kakor hribolazec. Vsak razgled mu rodi nove 
načrte. Mogel bi reči, da je vsak razgled z gore pomenil kopico 
novih načrtov. Komu bi se tedaj z Uršlje, Raduhe, Olševe ne

Pogled z Raduhe na 1400m nižje ležečo vas Solčavo
in okolico. Pastir v Grohotu Franc Pavlič išče 

svojo živinico z lepega razgleda (foto: Valent Vider)
zahotelo dalje v Savinjske, ki tako vabeče kipe pred mano v nebo! 
Pod njimi zevajo globoke in ostre doline. Komaj bi verjel, da more 
v njih človek živeti. Pa vendar živi - in kako živi!
Ko sem bil prvič na Raduhi, mi je bilo tako neizmerno toplo pri 
srcu. Že dolgo nisem stal na dvatisočaku. Prsi so se mi širile in 
glava se mi je v zanosu dvigala. Z očmi sem drsel po gorskem in 
daljnem obzorju. Potem sem z njimi božal prostrano spodnjo 
Savinjsko dolino. In kako bridek, nadvse bridek je bil pogled proti 
ljubi in ljubki Solčavi! Šilast in visok zvonik je mogočno, skoraj 
grozeče sikal kvišku. Vedno znova me spominja na koroško vasico 
pod Grossglocknerjem, na Heiligenblut, Sveto kri.
Znatno je treba skloniti glavo, da z vrha Raduhe vidiš Solčavo, ki 
leži prav v Raduhinem in Olševinem podnožju, pod njenima južnima 
in severozahodnima stenama v skoraj poldrugitisočmetrski globini. Pa 
ni klonila le glava, niso se povesile le oči, da bi objele Solčavo; še 
duša je onemela in klonila, srce se je skrčilo in zajokalo ob 
prežalostnem pogledu: Solčava je  žalostna sama nad seboj.
Obrobljena je s črnimi progami na svetlosivkastem zidovju. Solčava 
je pogorela...
Zdelo se mi je, kot da stojim ob grobu svoje prve ljubezni. Zares 
se mi ni le zdelo, zakaj Solčavo sem imel iz srca rad. V trenutku so 
mi oživeli spomini.

Savinja poje svoje pesmi

Kolikšno doživetje za fantiča, ki je željan sveta kakor vsakdanjega 
kruha, v popotovanjih v daljni novi svet! V Koprivni zapustiš domačo 
dolino. Kreneš proti Slemenu med Olševo in Raduho in se ti zdi, da 
si prišel na konec sveta. Na vrhu je meja med domačo koroško in 
sosednjo štajersko deželo. Vse to je takrat dvigalo v meni ponos, 
češ, glej, kam si prišel, najbolj pa tisti občutek vzvišenosti, ko se 
pred teboj in pod teboj odstre dotlej nesluten, neznan in povsem 
nov svet.
Stopamo, stopamo po naravnost vratolomni stezi v ta novo odkriti 
svet. Globoko doli v dolini potem vidiš, da je cilj že blizu. Zagledaš 
ga vendar šele, ko si skoraj tik pri njem, v Solčavi. Kri radostno 
polje v tebi, ko doživiš in občutiš v taki mračni globeli toploto 
človeškega življenja. Menda na smrt utrujen sem tisti večer zaspal. 
Noč je utripala preko vrhov in doline, toda pravega sna ni mogla 
priklicati, ko je imela tako nebeško nedeljo pred seboj.
Polmrak je bistrilo nedeljsko jutro. Zavoljo ubranih zvonov in 
objestnih možnarskih strelov ni bilo moči več spati. Kdo bi še mogel 
opisati vse to, kar se je potlej zgodilo v jutranji rosi ob ptičjem 
petju! Kako so se sončni žarki poigravali z Raduhinimi stenami ter 
jih oblačili zdaj z vijolično, zdaj s krvavordečo, pa bolj in bolj svetlo 
tančico...
Menda dve leti pozneje sem obiskal Solčavo vdrugič, prav tako v 
začetku avgusta. Začudenja ni bilo ne konca ne kraja, ko se mi je 
naslednjega dne odprla pičlo uro hoda proti toku Savinje Logarska 
dolina, kraljestvo mojih sanj. Obe noči, ko smo bili zdoma, smo 
prespali na istem seniku; na dišečem planinskem senu sem bil nadvse 
srečen.
Najneizbrisnejši spomin solčavskih doživetij je vendarle pustila Savinja. 
Vse je zasnulo, Savinja pa je pela svojo pesem v noč. Čista ko ribje 
oko se preliva preko debelega okroglega proda, ki si ga je  privlekla 
izpod gora, zdaj pa se z njim poigrava čez dan, ko ji redkokdo 
utegne prisluhniti. Tembolj je  slišna ponoči, ko tujca vedno spominja 
nase, dokler ga ne zaziblje v sen. Savinja, če bi imela ob sebi 
Gregorčiča, zapel bi ti pesem, kakršno je posvetil Soči!
Solčava, Solčava, kako da se je nekaj tako hudega zgodilo s teboj?

Del osvobojenega ozemlja
S tiho, otožno mislijo sem stopil z gore. Čez nekaj dni pa me je 
zopet gnalo na pot. Tokrat sem se spet odločil za Solčavo. Hitro 
sem bil na Slemenu in sem v hitrici sam s seboj tekmoval po 
gozdnih poteh. Kolena so mi začela klecati. Poprej mogočne 
solčavske kmetije, dokaj daleč vsaksebi, so le pogorišča. Koliko glav 
živine je mukalo v teh hlevih, danes pa veje iz napol porušenega 
zidovja le smrtni dih! Kolikor sem le mogel, sem se podvizal dalje. 
Pa ni bilo nič bolje. Še dvakrat, trikrat me je, preden sem prišel v 
dolino, pozdravilo upepeljeno imetje samozavestnih gorjancev, 
odkoder mi je nekoč oko že videvalo solčavsko vas, vasico med 
gorami - sedaj požgano. Vsa prešernost me je minila. Nekaj dimnikov 
je  še tekmovalo z zvonikom. Porogljiva igra: kakor smeh režečih se 
ust mrtvaške lobanje. Naravnost strah me je stopiti v vas.

Solčava je bila del osvobojenega ozemlja že dokaj pred pravo, 
splošno osvoboditvijo. Kako kruto so se nad teboj, Solčavica, 
maščevali za tisto trohico pravice, ki si je bila že deležna pred nami 
vsemi, ki smo na svobodo šele upali!
Mrke obraze dveh, treh ljudi sem srečal. Motali so se okoli pogorišč, 
iščoč reči, ki bi jih človek še kanil kdaj potrebovati. Smešno 
ničvreden je bil kajpak plen na pogorišču. Ubral sem jo po stopnicah 
proti cerkvici. Ali ni strašno: živi med mrtvimi. Cerkev je ostala 
nepoškodovana. Stopim po pokopališču. Težkih misli še ni maralo biti 
konec. Nekatere ponesrečence z gora so tukaj pokopali; mislim si, ti 
imajo vsaj prostor med ljudmi. Toliki padli pa danes oplajajo zemljo 
po vseh strmih bregovih širne Solčave. >

(NADALJEVANJE PRIHODNJIČ)



NASVETI

Zdravniški
nasveti

VPRAŠANJE:
Dlje časa se že zdravim 
zaradi ledvic. Boli me v 
križu in tudi voda ni v 
redu. Zdravnika sem prosila, 
da bi me poslal na rentgen, 
da bi enkrat vedela, pri čem 
sem. Pa me noče poslati. 
Zdaj sem naročena na ultra 
zvok. Zanima me, kaj bo ta 
preiskava pokazala in če 
boli. Ali je škodljiva? Stara 
sem 25 let. T.
ODGOVOR:
Pri bolniku s sumom na 
bolezen ledvic je bil včasih 
rentgenski pregled poleg 
laboratorijskih testov najpo
gostejša preiskava. Danes 
imamo več možnosti, s 

 ̂katerimi točneje določimo ali 
izključimo bolezen.
Tako velikokrat pošljemo 
bolnika prav na ultrazvočno 
preiskavo sečil, saj je to 
sorazmerno enostavna, ne
boleča in neškodljiva prei
skava, ki nam veliko pove. 
Bolnika pri tem tudi ne 
izpostavljamo rentgenskim 
žarkom.
Z ultra zvokom ledvic lahko 
na zelo preprost način ugo
tavljamo zaporo pri odtoku 
urina, zabrazgotinjenja, kam
ne (če so veliki 2 mm ali 
več), večje tumorje, trom
bozo, nekatera vnetja itd. 
Posebej je ultra zvok 
pomemben pri prepoznavi in 
punkciji ciste.
Rentgenske preiskave ledvic 
so šele na drugem, včasih 
celo na tretjem ali še kasne
jšem mestu v diagnostičnem

postopku. Mislim, da je  kar 
prav, da upoštevate mnenje 
svojega zdravnika, skoraj 
zagotovo ima več medicin
skega znanja, kot vi...

Vprašanje:
Stara sem 17 let. Hodim še 
v šolo.
Menstracija mi kasni 4 
tedne. Drugače imam vedno 
redno. Zjutraj bruham, samo 
kislo hrano bi jedla. Enkrat 
sem padla skupaj, kar se mi 
doslej ni nikdar zgodilo. Ver
jetno imam rano na želodcu, 
tako kot oči. Nič me ne 
boli. Noseča nisem, mi je 
fant povedal, da je pazil. Kaj 
naj naredim? Ali naj pijem 
več mleka? A.
Odgovor:
Drago dekle, v nekem smislu 
ima tvoja težava res 
povezavo z mlekom,' čeprav 
nisem prepričana, da bi ti 
zdaj pitje mleka kaj poma
galo. Zagotovo pa bi bilo 
bolje, če bi se pred prib
ližno šestimi tedni bolj 
držala mleka in manj fanta. 
Ta verjetno ni ravno rojen 
varnostnik. Razen tega fan
tom tudi ne gre verjeti 
vsega.
Jaz bi na tvojem mestu le 
šla čimprej k zdravniku. Zelo 
tipične znake nekega stanja, 
ki ni ravno bolezen, imaš. 
Bojim se, da bo kmalu imela 
ulkus tudi tvoja mami in ne 
le oči.

dr. Maja Natek,
spec. spl. med.

KMETIJSKA
SVETOVALNA

SLUŽBA
SLOVENIJE

Stanje ovčereje na 
območju Zgornje 
Savinjske doline

Zanimanje za ovčerejo v Zgornji 
Savinjski dolini kaže v zadnjih 
letih počasno rast. Izhajati 
moramo iz dejstva, da brez 
"tržne strategije" nobene reje ni 
moč postaviti "na noge," in da 
ima ovčereja, kot "oblika

sonaravne živinoreje" v tem pros
toru večjo prihodnost.
Dosedanje usmerjanje kmetij v 
prirejo mleka s kombiniranimi 
pasmami govedi je  pripeljalo do 
resnih težav s presežki mleka. 
Vsled tega kaže razvijati

ovčerejo na tistih kmetijah, ki 
imajo zato dane pogoje. Pre
hranske navade se spreminjajo 
in odpirajo nove tržne 
možnosti. Mlada jagnetina je 
postala kulinarična specialiteta. 
Poleg tega lahko z rejo ovac 
izkoristimo slabše travne po
vršine na kmetiji in tako omo
gočimo dodaten dohodek k 
glavni kmetijski dejavnosti. Pri
zadevamo si za čim enak
omernejšo poselitev doline, ki 
posredno tudi vpliva na videz 
kulturne krajine. Ovčereja lahko 
pripomore k ohranjanju izgleda 
krajine. Na površinah, na katerih 
postane druga kmetijska de
javnost ekonomsko manj upra
vičena, je ekstenzivna paša ovac 
poslednja alternativa zaraščanju 
ali pogozdovanju.
Na našem področju se ukvarja z 
ovčerejo 36 rejcev, ki redi ok
rog 750 ovac. Prevladuje jez- 
erskosolčavska pasma (JS) in 
oplemenjena jezerskosolčavska 
pasma (JSR) - jezerskosolčavska 
ovca križana z ovnom roma- 
novske pasme. V kontrolo 
porekla in proizvodnje je 
vključenih 12 rejcev, v program 
ohranitve slovenske avtohtone 
pasme živali - genska banka pa 
9 rejcev s staležem 230 živali. 
Znanstvena sfera utemeljuje 
ohranitev z vidika možnosti 
ohranjanja nekaterih dragocenih 
genov, oziroma z vidika bojazni, 
da z izginotenjem pasme izgub- 
nimo celo vrsto genov, ki so se 
skozi tisočletja kopičili v pas
mah. V ta namen so z rejci

sklenjene pogodbe, ki rejce 
obvezujejo, da te živali redijo v 
čisti krvi. Za nadomestilo jim 
pripada vsako leto premija za 
vse ovce v programu kot nado
mestilo za manjšo produktivnost 
avtohtonih pasem.
V kontrolo porekla in proizvod
nje smo vključili rejce, ki imajo 
najmanj 20 ovac in še nekaj 
manjših rejcev, ki so na ožjem 
območju.
Mnogo rejcev si je  v zadnjih 
letih adaptiralo hleve in jih 
usposobilo za intenzivnejšo mes
no usmeritev.
Povpraševanje po jagnetini, 
kakor tudi po plemenskem mate
rialu je v naši dolini precejšnje, 
praktično je vse prodano 
vnaprej na domu. Volno upo
rabljajo predvsem za domačo 
predelavo (pletenje), izkoristijo 
pa tudi kože.
V tem mesecu pripravljamo us
tanovno skupščino Ovčerejskega 
društva. Društvo bo povezovalo 
rejce in ljubitelje ovac in poma
galo svojim članom, da jim zago
tavlja strokovno pomoč pri nji
hovem rejskem delu, skrbelo za 
njihovo izobraževanje, pomagalo 
pri izbiri, nakupu in prodaji 
ovac, vzdrževalo in širilo stike s 
sorodnimi organizacijami.
Menim, da bomo lahko le s 
skupnimi močmi, tako rejcev kot 
strokovnih služb, pripomogli k 
razvoju ovčereje v naši dolini, ki 
je bila že nekdaj tradicija ter 
tako izkoristili naravne danosti.

Vida Ribič

Obenem vas obveščamo, da Kmetijska svetovalna služba or
ganizira naslednja predavanja:

Mag. Vodovnik Priprava dobrega kisa, sadjevca 
in kultura pitja

Mozirje, 17.1.96 
ob 9.uri v sejni 
sobi ZKZ Mozirje

F.Tratnik Prehrana krav molznic Luče, 22.1.1996 
ob lO.uri 
v zadruž. domu

I.Kuder Možnosti povečanja prireje mesa 
in izboljšanje kvalitete

Ljubno, 23.1.96 
ob 9. uri 
v zadruž. domu

M. Ratej Kako urediti okolje kmečke hiše Šmartno, 29.1.96 
ob 9.uri 
v zadruž. domu

M. Ratej Kako urediti okolje kmečke hiše Ljubno, 29.1.96 
ob 13.uri 
v zadruž. domu

1. Kuder Možnosti povečanja prireje mesa 
in izboljšanje kvalitete

G.Grad, 30.1.96 
ob 9.uri 
v zadruž. domu

Dr.Kosec Prehrana konj, žrebitve in 
nega žrebet

Mozirje, 2.2.96 
ob 15.uri 
v sejni sobi ZKZ



ZAVOD ZA 
GOZDOVE 
SLOVENIJE

OBMOČNA ENOTA NAZARJE

Pogled 
v leto 1996

Leto 1995 se je poslovilo. Mar- 
skje v mraku ali ob soju sveč. 
Številne mile zime brez snega 
so marsikoga uspavale, le
tošnja zima pa je presenetila z 
običajno, za mnoge že kar 
nenavadno ostrino.
Stojimo torej na pragu 
mladega leta 1996. Le še štiri 
leta nas ločijo od preloma 
stoletja, zato s še večjo 
nestrpnostjo pričakujemo, kaj 
nam bodo prinesla zadnja leta 
dmgega tisočletja.
Leto 1996 je v Sloveniji volilno 
leto, zato v politiki ni pričak
ovati velikih, pametnih in preu
darnih odločitev; več bo med
sebojnega obtoževanja in 
brezplodnega prepiranja. Kl
jub temu, da smo tudi gozdarji 
v določeni meri vpeti v poli
tično dogajanje, se bomo 
poskušali omenjenim poja
vom čim bolj izogniti, svoje 
sile pa bomo v največji meri 
usmerili v strokovno delo in v 
dejavnosti, ki nam jih nalaga 
gozdarska zakonodaja.
In kakšne naloge smo si 
gozdarji zadali za letošnje 
leto? Na področju načrtovanja 
nam dela največ težav di
namika izvedbe gozdnogo
jitvenih načrtov. Z zakonom je 
namreč določeno, da mo
ramo izdelati gozdnogojitvene 
načrte za vse gozdove do 
sredine leta 1998. Zaradi 
pomanjkanja časa - študija 
revirnih gozdarjev - dinamiki 
izvedbe načrtov ne sledimo. 
To nas skrbi in to bomo morali 
v naslednjih letih izboljšati.Pri 
tem upamo tudi na pomoč in 
razumevanje lastnikov gozdov. 
Lansko leto smo začeli uvajati 
nov sistem financiranja vla
ganj v gozdove in vzdrževanja 
gozdnih cest. V lanskem letu 
je bilo nemalo težav - delno 
zaradi objektivnih začetnih 
težav, delno zaradi neiz
kušenosti; upamo, da bo letos 
financiranje obeh dejavnosti 
potekalo bolj tekoče in brez 
zapletov - predvsem v korist 
gozdnih cest in njihovih upo
rabnikov. Pri vsem nas najbolj 
moti zakasnitev plačil za 
opravljana dela in slaba reali
zacija načrtovanih vlaganj v 
zasebne gozdove. Okrepiti 
želimo sodelovanje z obči

nami, da bi bilo čim manj 
problemov - predvsem pri 
razpisih za opravljanje del. 
Sodelovanje z večino lastnikov 
gozdov je bilo v letu 1995 do
bro. Gozdarji pa vendarle či- 
timo potrebo , da sodelovanje 
predvsem na področju sve
tovanja in izobraževanja še 
povečamo. V ta namen bomo 
že v zimsko - spomladanskem 
času organizirali po krajevnih 
enotah predavanja o proble
matiki gospodarjenja v za
sebnih gozdovih, na vsaki kra
jevni enoti pa načrtujemo tudi 
terenski seminar za lastnike 
gozdov. O temah in terminih 
seminarjev bodo lastnike 
gozdov obvestili revirni goz
darji. Svetovanje želimo 
gozdarji okrepiti tudi z ak
tivnejšim vključevanjem last
nikov gozdov v gozdnogo
jitveno načrtovanje. Namen je, 
da vse lastnike spodbudimo 
za strokovno in načrtno delo v 
gozdu - tudi tiste, ki še vedno 
raje vidijo gozdarja v gostilni 
kot v svojem gozdu. Za
vedamo se, da nam to ne bo 
uspelo pri vseh lastnikih; ven
dar zgledi vlečejo, krog zau
panja pa se širi.
Nenazadnje so vam , lasnikom 
gozdov, namenjni tudi ti zapisi 
v Savinjskih Novicah. Tudi le
tos bodo izhajali enkrat me
sečno; še več, želimo jih 
popestriti z objavljanjem strok
ovnih tem v nadaljevanjih.
Še bi lahko nizal naloge in 
načrte - od dejavnosti na po
dročju lova in gojitve divjadi, 
izobraževanja šolske mladine, 
organizacije posvetovanj, vo
denje po gozdnih učnih po
teh... A naj bo dovolj. Z 
zapisom smo želeli le spod
buditi vaša razmišljanja, 
spoštovani lastniki gozdov, da 
bi tudi vi v letošnjem letu večk
rat poklicali vašega revirnega 
gozdarja ali drugega strok
ovnega delavca Zavoda za 
gozdove in se z njim pogo
vorili o težavah ali problemih, 
ki zadevajo vaš gozd in gospo
darjenje z njim.
Ohranjanje in izboljšanje 
vašega gozda je naš in tudi vaš 
osnovni namen in cilj. Skupaj 
ga bomo lažje dosegli.

Toni BREZNIK

fv j j  Sgermova smreka - 
eno najvišjih 

evropskih dreves
V skritih kotičkih naše do
movine odkrivamo nove in 
nove posebnosti. Eno od pre
senetljivih odkritij lanskega 
poletja je 61,7 m visoka Sger
mova smreka s Pohorja. Ne 
raste v pragozdu kot ostala 
drevesa velikani, ampak v 
gospodarskem gozdu, v prebi
ralnem mešanem sestoju jelke 
s primesjo smreke in bukve na 
posestvu Rudija Sgerma. S to 
višino je najvišja slovenska 
smreka in najvišje slovensko 
drevo nasploh. V evropskem 
merilu pa tekmuje s smrekami 
iz pragozda Peručica, kjer je 
prof. Leibundgut pred 40 leti 
(Mayer 1984) izmeril 63 m vi
soko smreko, ki velja za na
jvišjo smreko v Evropi. Vendar 
pa zanjo ne vemo, če še stoji. 
Peručica pa je zaradi znanih 
razmer v Bosni še nekaj časa 
nedosegljiva. Natančno mer
jenje smreke rekorderke s 
Pohorja je organiziral Robert 
Brus, ki ga poznate po člankih 
o drevesnih vrstah iz revije 
Gea.
Kakšne višine dosegajo dre
vesa evropskih gozdov? Med 
evropskimi drevesnimi vrstami 
najvišje višine dosegata 
smreka in jelka, vendar le 
redke med njimi dosežejo 
višino preko 60 m. Najvišja 
drevesa je izmeril znani švicar
ski prof. gojenja gozdov 
Leibundgut v pragozdu Pe
ručica, ki pa so danes žal ne
dostopna. O visokih drevesih 
poročajo še iz pragozda Bi
ogradska gora (Črna gora), iz 
Čorkove uvale pri Plitvicah 
(Hrvaška), iz pragozda Dobroč 
(Slovaška), iz rezervata Paran- 
galica (Bolgarija) ter iz 
pragozda Kubany (Češka). Iz 
ostalih delov Evrope poročajo 
le o posameznih drevesih 
izjemnih višin, vendar ta ne 
stoje več, podatki pa so večk
rat tudi nezanesljivi. Vse 
naštete lokacije so res izjemna 
rastišča. Za primerjavo: Na 
najboljših rastiščih gozda v 
Zgornji Savinjski dolini najvišja 
drevesa dosegajo okrog 36 m. 
Le redka drevesa dosežejo 
višino preko 40 m. Dosedaj je 
izmerjeno le eno; Gradišnikova 
smreka s 42 metri (meritev iz

leta 1984).
Kako izmerimo drevesu višino? 
Meritev višine drevesa, zlasti 
zelo visokega, je zahtevno 
delo. Zato pri podatkih o viši
nah prihaja večkrat do ne
točnosti. Gozdarji uporabljajo 
priročne višinomere (Suunto, 
Blume-Leiss), s katerimi se da 
izmeriti za uporabo dovolj 
točna višina stoječega drevesa. 
Za zelo natančno meritev pa je 
potreben teodolit, ki izmeri 
višino na decimeter natančno. 
Tako meritev pohorske smreke 
opravil doc. dr. Božo Koler iz 
Fakultete za gradbeništvo in 
geodezijo.
Zanimiva je tudi starost Sger- 
move smreke. Rekordna dre
vesa so ponavadi zelo stara, 
blizu svoje fizične zrelosti, med 
300 in 500 leti. Sgermova 
smreka je mlajša, ocena njene 
starosti je okrog 250 let. Torej 
lahko pričakujemo, da bo še 
rasla.
Še več smrek in jelk v njeni 
bližini dosega neverjetne 
višine. Sosednja smreka je na 
primer visoka 53,2 m. Zakaj le 
na nekaterih posebnih mestih 
zrastejo rekordna drevesa? 
Glavni dejavnik je odlično 
rastišče, to je vlažni rodovitni 
jarek z bogatimi tlemi. Takih 
jarkov je na Pohorju veliko. 
Toda poleg rastišča je potre
bno tudi veliko sreče oziroma 
splet ugodnih okoliščin. Med 
njimi je gotovo odločilna pred 
močnim vetrom zaščitena lega 
in ne nazadnje m odrost os
mih Sgermovih rodov, ki so 
na svojem posestvu znali 
ohraniti to izjemno drevo.
V pripravi je zavarovanje tega 
izjemnega rastišča. Objekt je 
prav gotovo pomemben zaradi 
znanstveno raziskovalne vred
nosti. Kot najvišje drevo sred
nje Evrope lahko postane svo
jevrstno sredstvo promocije 
naše mlade države.

Zeleni Franček
Vir;
Brus, R.: Sgermova smreka s 
Pohorja je eno najvišjih evrop
skih dreves, Gozdarski vestnik 
št. 7-8/1995.



MLADI BOBENCEK

MONUMENT VALLEY
Mnoge filme - westerne z napadi Indijancev so pos
neli v Arizoni, v slikoviti pokrajini Monument Valley, 
deželi Indijancev, ki je zdaj nacionalni rezervat ZDA. V 
arizonski puščavi, pokriti z rdečim peskom, se vzdigu
jejo orjaške skale, ki jih je izoblikovala erozija. S svojo 
zajetnostjo pogosto spominjajo na čudne razvaline 
gradov, cerkva in stolpov. Tu je John Ford posnel Fan
tastični galop in Trdnjavo Apačev. Po puščavi divjajo 
strašni peščeni viharji. Zrnca peska dolbejo skale. O 
tem veličastnem zakotju obsegajočem 65 m2, kjer se 
temperatura dvigne do 40 stopinj in pade do -25 
stopinj C, živi še 600.000 Indijancev, 

v___________' _____£_____  _ __________________ y

EVEREST
Med Indijo in Kitajsko se 
vzdiguje gorski venec Hi
malaja. Najvišja gora v 
njem je Everest (8880 m), ki 
jo bližnji gorniki imenujejo 
"mati sveta", poznajo pa jo 
tudi pod imenom "božji pre
stol". Vzpon na Everest je 
sila nevaren zaradi naravnih 
ovir, hudega mraza in red
kega zraka nad višino 6000 
m, kjer morajo ljudje nositi 
dihalne maske.____________ y

Končane so novoletne 
zabave, a življenje gre 
naprej. Živijo! Je start v 
leto 1996 uspel? Kakor 

koli že, bili so prazniki, bilo je lepo, a zdaj so dnevi 
spet čisto vsakdanji in delo že čaka nate. Življenje 
bi bilo brez praznikov žalostno, a verjemi tudi 
obratno, če  bi postali vsi dnevi praznični, bi 
izgubili svoj čar. Zato nič jamranja pred šolo in 
delom, saj tako je življenje in verjemi, kar prav je 
tako. Snega je pa dovolj!? Držim pesti, da bo 
situacija takole rožnata (oprosti, snežena) tudi v 
"bližnjih" počitnicah. To bi pomenilo, da ne bo 
dremanja v postelji toliko kot sicer, če  zunaj 
razsaja pomankanje vode v belem, mrzlem, 
srednje trdnem agregatnem stanju. Pa kaj 
nakladam. Sedaj ni čas za zabavo, zdaj je 
obdobje učenja, pisanja kontrolnih nalogic in 
spraševanja. Ja, vse ostalo si zaslužiš šele po 
dobro opravljenem delu. No, dobro, malo pa že 
pretiravam. Za vsak slučaj je kak popoldne ali 
vikend dobro izkoristiti belo preprogo, ki ima lahko 
le kratek rok trajanja. Če pa si še vedno med 
radovedneži, se ustavi na tehle dveh straneh in 
pripravi do delovanja vsaj katero od možganskih 
vijug. To početje je namreč v skladu s sedanjo 
politiko in ne preti ti nobena nevarnost, če to 
postoriš takoj. Bobenček ti prikazuje tudi delo 
tvojih pridnih vrstnikov, ki nam pošljejo kak 
prispevek. Daj, še ti naredi kaj, zmigaj se... Sicer 
bomo tukaj na uredništvu žalostni, saj po vsem 
takem novinarstvo izumira!? In za konec glasba in 
njene novosti. Alenka spet ni počivala. Verjemi, 
pripravila je dober prispevek. Prepričaj se sam-a 
in komentiraj!__________________________________ „

STREHA EVROPE
Mont Blanc (4807 m), najvišja gora
Evrope, stoluje nad vencem francoskih 
Alp. Pobočja tega gorskega masiva se 
spuščajo proti francoskim, švicarskim in 
italijanskim dolinam. Vlak z zobatimi kolesi 
te lahko pripelje do Ledenega morja, veli
kanskega 14 km dolgega ledenika. Čez 
pogorje Mont Blanca se lahko povzpneš 
z vzpenjačo ali pa se pelješ skozenj po 
cestnem predoru dolgem 11,6 km. 
Smerokazi ponujajo alpinistom možnost 
plezanja na vrh gore, toda vse smeri so 
nevarne in terjajo vsako leto veliko žrtev,

DOLINA SMRTI
V Kaliforniji, deželi v ZDA, se 
vleče na robu Tihega oceana 
žalostna in pusta dolina, ki so 
jo ameriški pionirji po pravici 
imenovali Dolina smrti (Death 
Valley). Kalifornija je dežela 
kontrastov. Poleg zelenih in 
sončnih ravnin ima tudi 
puščavo, ki je ena izmed na
jbolj čudnih na svetu. Ime 
Dolina smrti so ji dali iskalci 
zlate rude, saj jih je na poti 
skozi to slano puščavo mnogo 
pomrlo od žeje. Dolina, ki leži 
85 m pod morsko gladino, je 
najnižja točka ameriške celine.

PAMPA
Pampa, širna argentinska ravan, 
je pokrita s travo in travnatim 
grmičevjem. Tod se pasejo veli
kanske divje črede volov, krav 
in ovac. Argentinci zaradi 
neizmernega ravninskega ozem
lja pustijo črede, da si same 
iščejo pašo, se odpravljajo na 
dolge pohode ter se ravnajo 
po zaporedju letnih časov in 
po obilju trave. Pampam so 
podobne prerije v Severni 
Ameriki in stepe v Aziji.
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- Sasha je pevec, ki se že dolgo ukvarja z 
glasbo, čeprav je na slovenski glasbeni 
sceni s samostojno kaseto debitant. Kaseta 
se imenuje Not for sale, pri nastanku le-te 
pa so mu pomagali tudi Magnifico, Jani 
Hace in Janez Zmazek - Žan. V eni svojih 
skladb Sasha prepeva o "zalivanju rožic" na 
tujih "vrtovih", kar postaja zaradi svoje 
razširjenosti že pravi vsenacionalni šport.
- Konec prejšnjega leta je pri založbi
SLON izšla knjiga Slečena scena. V ro
manu avtor Dejan Vodovnik razkriva te
mačno plat slovenske glasbene scene. 
Imena, pravi avtor, so izmišljena, dogodki 
pa ne. Ker avtor pozna še več podobnih 
zgodbic, lahko pričakujemo nadaljevanje 
romana. Alenka

(«pripravljene ali ne, stoje ali sede, za šankom ali pod njim - nas 
vse novo 1996. leto ujelo in potegnilo vase. Mladi bobenček 

vam tudi v tem letu želi obilo prijetnih novosti, o tistih s področja 
glasbe pa vas bomo obveščali mi. Pa kar začnimo. Konec prejšnjega 
leta so pri založbi Helidon izšle 3 novosti:

- Adi Smolar je  izdal svoj 4. album z zgo
vornim naslovom, Bognedaj, da bi crknu 
televizor. Adi tudi s to kaseto ostaja zvest sam 
sebi, saj prinaša kup življenjskih resnic, ki so 
zavite v humor in ironijo.
- Leteči potepuhi, znani po prisrčni skladbi 
Bicikl, so izdali svoj prvi album Zguba časa in 
denarja. Na njem je deset avtorskih skladb in 
ena priredba. Skladbe na albumu so precej 
različne, povezuje pa jih samosvoj način petja 
vokalnega solista.

NAGRADNO VPRAŠANJE:
KAKO SE IMENUJE PREJŠNJA KASETA KAN 
TAYT0RJA ADIJA SMOLARJA?
Nagrado za pravilen odgovor v mesecu decembru 
(Klinar, 1975), to je Walkman, ki ga podarja Zadruga 
Mozirje je žreb naklonil Tereziji Matek iz Varpolja 2.
Letni vstopnici za koncerte ansambla Black Summer pa 
prejmeta Martina Pečnik iz Ljubije 47 in Nataša 
Bezovnik iz Raduhe 15. Čestitamolf



Jože je pri 39 letih v odlični 
formi. Že osem let in
tenzivno trenira maratonski
tek. Posebno aktivne 
priprave stečejo spomladi, 
saj so najrazličnejša tek
movanja v letnih časih, ko 
ni snega. Ker se maratonski 
dnevi kolesarjenja in teka 
mnogokrat prekrivajo, se je 
Jože odločil, da so bo ak
tivno ukvarjal le s tekom. 
Njegova zbirka medalj je 
tako obsežna, da jo je bilo 
težko razporediti po mizi za 
fotografiranje. Dobre uvr
stitve na maratonih, kot so: 
Franja (kolesarski maraton 
okoli Pohorja), Treh src v 
Radencih, maraton trmastih, 
tek ob Krki, tek okrog oku
pirane Ljubljane in seveda 
maratonski pohod Celje -

Logarska dolina, so le 
peščica med mnogimi 
udeležbami Jožeta v teh dis
ciplinah.
Maratonov se udeležuje z 
namenom sodelovanja ne 
tekmovanja. Pravi, da teče 
tako, kot se pač v tistem 
trenutku čuti sposobnega. Je 
ljubitelj 21-kilometrskih prog. 
Posebno doživetje je bil 
letošnji 100-kilometrski mara
ton v Bielu v Švici. To 
mesto (približno tako veliko 
kot Celje) živi za to 
prireditev, ki jo  organizirajo 
enkrat letno. Biel - mesto 
blizu francoske meje, prireja 
ta maraton že dolgo in nji
hova organizacija je prav 
neverjetno dobra. Za vse je 
poskrbljeno, pravi Jože. Bil 
pa je presenečen, ker ni

Jože Slatinšek z
obsežno zbirko medalj

(foto: ToP)
skoraj nihče znal angleško, 
nihče ni vedel, kje je 
Slovenija in kdo' smo 
Slovenci. Imajo nas za Sla
vonce ali pa za Slovake, o 
našem morju in Blejskih 
lepotah pa se jim sploh ne 
sanja. V Biel se je iz 
Slovenije odpeljalo dva avto
busa tekmovalcev in njihovi 
rezultati so bili sorazmerno 
dobri. Jože je  bil celo med 
najboljšimi na avtobusu.
Ta ultra maraton mu je sicer 
pustil posledice utrujenosti,

Društvo jadralnih 
Gongi Grad

Za zaključek sezone so 
pripravili lepo organizirano 
srečanje, na katerem so 
najbolj zaslužnim, tako po 
organizacijski kot tekmovalni 
plati, podelili zaslužene na
grade in priznanja. 
Najuspešnejša letalka v 
pretekli sezoni je  bila Maja 
Holeček iz Mozirja, naj aljši 
polet je opravil Miran Že-

žuljev pa le ni bilo. Jožetova 
velika želja je udeležba na 
maratonih v glavnih evrop
skih mestih. Letos se bo pri
javil za tekmovanje kaveljcev 
in korenin. Jože nabira kon
dicijo s plavanjem, kolesar
jenjem, hojo v hribe in 
sploh s pešačenjem. Pravi, 
da je zelo pomembna tudi 
prehrana. Med energetsko 
pomembne stvari sodijo 
špageti, testenine in zelen
java. Mala zakladnica pre
potrebne energije je skrita 
tudi v beli čokoladi. Glavna 
lastnost živil mora biti 
počasno izgorevanje v or
ganizmu.
Jože v prostem času rad 
rešuje križanke. Tudi pri 
tem "delu" ponavadi vztraja 
do konca, kot pri teku (če
tudi je  100 kilometrov). Želi 
si še mnogo tekov in seveda 
zdravja, ki je predpogoj za 
športno udejstvovanje. 
Zaposlen je  v Termoelek
trarni Šoštanj. Ob tej pri
ložnosti se svoji delovni 
organizaciji zahvaljuje za 
razumevanje in dolgoletno 
sponzorstvo. Jože zasluži vse 
čestitke, saj je le malokdo 
sposoben peš premagati 21 
kilometrov v borih 140 minu
tah.

Slavica Slapnik

padalcev Finesa

rovnik, najprizadevnejša čla
nica kluba v preteklem letu 
je bila blagajničarka Irena 
Remšak, najboljši pilot v 
klubu pa je Igor Grudnik. 
Prisotne je pozdravil tudi 
gornjegrajski župan Toni 
Rifelj in jim tudi v bodoče 
zaželel podobnih in še 
boljših uspehov.

Edi Mavrič

1 .A slovenska odbojkarska liga

Druga zmaga Zgornje 
Savinjske

V 13. kolu 1.A slovenske odbojkarske lige so igralke 
Zgornje Savinjske dosegle drugo zm ago in se na lestvici 
kljub tekm i manj pomaknile za m esto višje.
Zgomjesavinjčanke so tokrat mačinkam niti točke več.
gostovale v Novi Gorici pri 
tamkajšnji ekipi. Kljub vodstvu 
domačink 14:13 v prvem nizu, 
ko so imele zaključno žogo, 
so se gostje zbrale v pravem 
trenutku in niz odločile v 
svojo korist.
V drugem nizu so gostje po 
zaostanku 7:11 zaigrale na vso

Enako odločno so začele tudi 
tretji niz, povedle 9:3, nato 
pa popustile in dovolile odbo
jkaricam Nove Gorice preobrat 
in prednost treh točk 9:12. V 
končnici tekme so gostje ven
darle spet pokazale svojo 
premoč in zasluženo zmagale. 
Končni rezultat: 3:0 (14, 11,

moč in niso pustile do- 13).
Lestvica po 13. kolu:
lnfond Branik 12 11 1 34:3 22
Cimos 13 11 2 33:15 22
Banka Austria Bled 13 9 4 30:15 18
Celje 13 8 5 27:19 16
TPV Novo mesto 13 7 6 24:19 14
Zgornja Savinjska 12 2 10 11:30 4
LIK Tilia 13 2 11 9:35 4
Nova Gorica 13 1 12 6:38 2
Jutri se odbojkaricam Zgornje Savinjske obeta priložnost za novo 
zmago, saj prihaja v goste predzadnje uvrščena ekipa LIK Tilia.

Franci Kotnik
Maratonec z Ljubnega ob Savinji

Dolge pešpoti
Zdrav duh v zdravem te lesu . Geslo je  še vedno, le bolj 
na papirju in v pripovedni obliki, kot pa tudi v zavesti 
vseh nas. Vendarle pa se najdejo ljudje, ki znajo v 
svoje življenje in vsakdan vplesti rekreativni šport, kot 
da je  to  nekaj običajnega. Eden izmed tako "usmerjenih" 
ljudi je  Jože Slatinšek (z drugim imenom Tina) z Ljub
nega. Spoznajmo ga kot kolesarja na dirkalnem kolesu 
oz. še aktivnejšega tekača m aratonca.

Zaključili uspešno 
jadralno sezono

Društvo Jadralnih padalcev iz Gornjega Gradu se kljub 
kratkemu stažu lahko pohvali s kar lepimi uspehi. Tako 
posamezno kot ekipno se nahajajo v samem državnem 
vrhu, znani pa so predvsem kot odlični organizatorji 
tovrstnih tekem . Ena takih je  gotovo vsakoletna tekma s 
tem ena Lepenatke, katerega se udeležujejo najboljši 
slovenski in tudi tuji letalci.



PISMA BRALCEV

OBVESTILO BRALCEM

Z začetkom veljave novega zakona o javnih glasilih (23. aprila 1994) 
uredništva ne zavezujejo več določila starega zakona o javnem ob
veščanju iz leta 1986. To pomeni, da si uredništvo poslej pridržuje 
vso pravico do njihove objave ali neobjave, do krajšanja, povzemanja 
ali delnega objavljanja, v skladu s svojo uredniško politiko in prostor
skimi možnostmi. Izjema so odgovori in popravki objavljenih informa
cij, ki bi lahko prizadeli posameznikovo pravico ali interes, kot to 
določa novi zakon v tretjem poglavju. Zaradi želje uredništva, da čim 
večjemu številu bralcev omogoči povedati svoje mnenje, in zaradi 
prostorske omejenosti, opozarjamo, da bomo dosledno spoštovali 
omejitev največ 60 tipkanih vrstic, daljše prispevke pa bomo bodisi 
zavrnili bodisi skrajšali po lastni presoji. Vsi prispevki morajo biti 
opremljeni s polnim imenom in naslovom (tudi v primeru institucij, 
strank, društev, organizacij ipd.), po možnosti tudi telefonsko številko, 
s katero je mogoče preveriti avtentičnost avtorja, in originalno pod
pisani.

Drugačne zelje za leto  1996
Čas Božičnih in Novoletnih 
praznikov je. Narava je 
poskrbela, da so lepši, saj 
nam je poslala tako lepo, belo 
pokrivalo, ki pa kljub vsemu 
ne more pokriti nekaterih 
stvari in dejanj.
Opazujem svojo vas, ki je na 
prvi pogled, v tej zimski idili 
tako lepa, ko pa pogledaš 
globlje, ugotoviš da v njej 
živijo ljudje, ki so sposobni 
svojega soseda ali prijatelja 
obsoditi za požigalca. Težko 
mi je v teh lepih praznikih, z 
mislijo da so moji sosedje in 
na videz tudi prijatelji, zmožni 
tako hude obsodbe: "Ta je pa 
tisti, ki je požigal!"
Dolgo nisem vedel, kaj se 
dogaja za mojim hrbtom, 
toliko odkritosti ali korajže pa 
tudi ni imel nihče, da bi mi 
to povedal v oči. Take go
vorice so krožile tako dolgo, 
da so slednjič le prišle na 
dan. Veste, bistvo takih obrek
ovanj nedolžnega človeka ne 
prizadene, prizadene pa ga to, 
da so mu to storili ljudje, od 
katerih tega ne bi nikoli 
pričakoval.
Nisem več tako rosno mlad, in 
skozi vse življenje poslušam:

"Pomagaj človeku v stiski!" To 
sem tudi počel ob nesrečah, 
ki so prizadele moje sosede. 
Nikoli nisem pomislil ali bom 
prvi ali zadnji priskočil na 
pomoč, ampak sem dal vse od 
sebe, da bi pomagal čim prej. 
Danes se sprašujem, če sem 
ravnal prav, ko sem pomagal 
prvi, saj so moji "dobri pri
jatelji" in sosedje ravno to soli
darnost uporabili proti meni. 
Dragi sovaščani, ob teh do
godkih človek veliko pre
mišljuje in ob teh mislih mi je 
najtežje zaradi strahu, da ob 
naslednji nesreči nihče ne bo 
pomagal prvi in potem poma
gati ne bo mogel nihče več; 
tega me je zares strah!
Jaz in moja družina ob takih 
obtožbah preživljamo hude 
trenutke, tolažimo pa se z 
mislijo, da bo morda to nes
ramno početje sosedov in pri
jateljev pokazalo pot do 
pravega požigalca in to je 
moja največja želja za leto 
1996!
Vaš zelo užaljeni sovaščan,

Miran Jeraj, 
Zg. Pobrežje 13 

Rečica ob Savinji

Zahvala za pom oč v nesreči
Dne 9. avgusta 1995 je pri 
nas, p.d. Tostovršniku, udarila 
strela v hlev in ga zažgala, 
bilo je vse naenkrat v pla
menu. Kljub prizadevanju gasil
cev in drugih občanov je hlev 
pogorel do tal. Rešiti se je 
dalo le kosilnici in živino. 
Zgorelo je vse seno na hlevu, 
kmetijsko orodje, stroji, na
prave itd. Nastala je velika 
škoda, da se skoraj ne da 
oceniti.
Z veliko pomoči dobrih ljudi 
in trudom smo zgradili nov

hlev in ga spravili pod streho 
dne 25. oktobra.
Iz srca se zahvaljujemo vsem, 
ki ste nam kakorkoli pomagali 
pri gašenju in pri gradnji 
hleva: podjetjem, organizaci
jam, darovalcem, delovodjem 
in požrtvovalnim delavcem iz 
vsega mozirskega območja in 
od drugod.
Prisrčna hvala vsem za pomoč!

Kristjan Plesnik, 
p.d. Tostovršnik 

Robanov kot 2, Solčava

Strah pred resnico je  nesm iseln
Če bi gospa Marija Ročnik 
pazljivo prebrala tudi 5. od
stavek mojega članka, bi lahko 
ugotovila, da nisem proti NOB, 
ampak proti partijskemu mo
nopolu in revolucionarnemu 
nasilju. Res je po bitki lahko 
biti general, zato pa je še 
toliko bolj nerazumno, da je 
Partija 16. 9. 1941 razglasila 
monopol nad uporom in tako 
uzurpirala oblast. Glede na to, 
da g. Ročnikova vsebino mojega 
teksta označuje za "izbruh jeze", 
me zanima, kako kritično in 
ostro šele označuje znano 
Kardeljevo povelje iz 1. 10.
1942, ki se glasi: "Duhovnike 
vse postreljajte, prav tako tudi 
kulake in kulaške sinove..."
G. Ročnikovi se zahvalim za 
lekcijo učenja iz naše pol
pretekle zgodovine, čeprav mo
ram pripomniti, da zgodovina, 
ki je učiteljica življenja, ne daje 
zgolj informacije, ampak ponuja 
tudi' odgovore na vprašanja - 
tudi na taka, ki jih načenja 
gospa. Zgodovinsko časovno 
sosledje pa omogoča razlikovati 
med vzroki in posledicami.
Ko že g. Ročnikova omenja 
vojno na Balkanu, gotovo pozna 
tudi njen vzrok - ne le posle
dice. In zakaj smo izgubili del 
Primorske in Koroške in kateri 
politični subjekti nosijo največjo 
krivdo in odgovornost za to, je 
v zgodovinskih virih zapisano. 
Da je narodna zavest pri nas 
tako nizka, se ne smemo čuditi, 
če vemo, da internacional komu
nistična oblast ni gradila na 
narodni zavesti in zdravem na
cionalnem ponosu, ampak na 
idejni in razredni pripadnosti. 
Odkar slovenska zastava ne 
pomeni več idejne pripadnosti, 
ampak narodno zavest, le redki 
iz istih oblastnih struktur izobe
sijo naše zastave za največja 
praznika - samostojnosti in 
državnosti.
Prijetno me preseneča, da lahko 
v mnogih ozirih s stališči g. 
Ročnikove popolnoma soglašam, 
le v načinu in sredstvih za 
doseganje cilja se nekoliko 
razhajamo. Popolnoma soglašam, 
da je pravičen mir - tako za 
narod, kot za posameznika na
jvečja vrednota, zato ne 
razumem paradoksalnega stališča

in ravnanja tistih "mirovnikov”, 
ki sicer zatrjujejo, da so za mir 
in sožitje, istočasno pa se 
postavijo na stran tistih, ki so 
izvajali nasilje, ki je vzrok vseh 
sporov in nemira. Zavzemati se 
za mir in edinost, hkrati pa se 
postaviti v bran nasilneža, 
namesto nedolžne žrtve, je 
nezdružljivo. Delovati v interesu 
miru in sožitja pomeni: postaviti 
se v bran resnice in pravice, 
ker mir in pravica hodita z 
roko v roki. Zato me kar malo 
čudi, da se g. Ročnikova ni 
nikoli vprašala: komu koristi
popačeno, skrivljeno, pristransko 
partijsko zgodovinopisje? Ali 
komu je koristilo, ko so parti
jski veljaki poniževali, sramotili 
in linčali vsakogar, ki se ni 
pustil prevzgojiti? Komu je kor
istilo, da je vsem tem bila pot 
napredovanja v poklicu zaprta? 
In ker g. Ročnikovo tudi sedanji 
napadi in podtikanja, ki priha
jajo iz istih političnih krogov, 
ne motijo, si drznem podvomiti 
v njeno nepristranskost. Kakor 
se rana ne zaceli, dokler se ne 
izčisti, tako mostov zaupanja in 
edinosti ni mogoče graditi na 
osnovi . neke ideologije, niti 
veroizpovedi, ampak izključno 
na temelju resnice in poštenja. 
Poštenemu priznanju resnice 
logično sledi tudi odpuščanje in 
sprava. Odpuščanja pa ne potre
bujejo nedolžne žrtve katerekoli 
strani; te lahko odpuščanje le 
podarijo pod normalnimi pogoji, 
če si seveda odgovorni za 
nasilje in krivice to želijo. Iz 
Dokumentov ljudske revolucije 
in zapisov zgodovinarke J. V. 
Starič v knjigi "Prevzem oblasti", 
vemo, da Slovence ni razdelila 
resnica, ampak odsotnost res
nice, ter iz ruskih step 
uvožena, nam vsiljena, rdeča 
aziatska ideologija.
Kritiko glede razprodaje naše 
zemlje tujcem, pa bi morala 
gospa nasloviti na tiste - iste, 
ki imajo škarje in platno tako 
danes, kot nekoč.
Najbolj všeč pa mi je misel g. 
Ročnikove: Stopimo skupaj!
Dodal bi samo: na osnovi res
nice in poštenja in ne s figo v 
žepu.

Ivan Glušič, Loke 6, 
Mozirje

Javno vprašanje
V imenu Turističnega društva 
Mozirje zastavljam javno 
vprašanje: Kdo je pristojen in 
odgovoren za čiščenje in 
odvoz snega po pločnikih v

Mozirju, posebno proti os
novni šoli?

Vinko Matjaž, 
Na trgu 28, Mozirje
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V minulih treh tednih so policisti zabeležili 14 prom et
nih nezgod z m aterialno škodo, 9 poškovanj vozil na 
parkirnih prostorih, 7 kaznivih dejanj, 6 kršitev javnega 
reda in miru te r  dva druga dogodka.

Vlom v vikend
20. decembra je neznani storilec vlomil v vikend hišico v 
Mozirju, last Mihaela R. (74) iz Celja. Vlomilec je odnesel 
nekaj delovnih pripomočkov, pri vlomu pa je povzročil tudi 
nekaj škode.

Delovna nezgoda v Glinu
21. decembra se je v podjetju Glin Nazarje zgodila delovna 
nezgoda, pri kateri se je hudo telesno poškodovala 32-letna 
Kate H.. Delavka je bila neprevidna pri delu z ročnim rezkal- 
cem, zato ji je le-ta poškodoval nart leve roke.

Vlom v blagovnico
V noči na 22. december je neznani storilec vlomil v 
Blagovnico M-ZKZ Mozirje na Ljubnem ob Savinji. Odtujil je 
kamin na petrolej, video rekorder, prenosni telefon, video 
player, več moških bund, več ženskih trenirk, potovalni 
kovček, športne copate in večjo količino cigaret ter s tem 
oškodoval Zadrugo za okoli 950 tisoč tolarjev.

Spor med sosedom a
23. decembra pozno popoldne sta se sprla soseda 74-letna 
Alojzija B. in mladoletni G. R. iz Podhoma. Pri prepiru je 
Alojzija mladoletnika udarila z motiko po roki in ga lahko 
telesno poškodovala.

Pretep na Mozirski koči
31. decembra sta se ob nekaj po 9.30 uri na Mozirski koči 
sprla in stepla Vladimir L. (47) iz Velenja in Peter L. (24) iz 
Ankarana. Strasti so se umirile še pred prihodom policijske 
patrulje, ki je ugotovila, da se udeleženca pretepa nista 
telesno poškodovala.

Poškodovan osebni avto
3. januarja je neznani storilec Nataši S. (24) iz Kokarij v 
Nazarjah z ostrim predmetom poškodoval osebni avto. Škodo 
so ocenili na okoli 60 tisoč tolarjev.

Požar na stanovanjski hiši
4. januarja je prišlo nekaj po 9.30 uri do požara na stano
vanjski hiši v Radmirju. Elizabeta D. (59) je menjala jeklenko 
s plinom, pri tem pa se je plin v kontaktu s pečjo vnel. 
Ogenj je Elizabeti D. prizadejal hude telesne poškodbe, na 
objektu, ki so ga sicer pogasili, pa je nastala velika materi
alna škoda.

Uspešna akcija proti petardam
V akciji pod nazivom Petarde, lepše je brez vas so občani 
do minulega ponedeljka na policijsko postajo v Mozirju 
prinesli 682 petard in bili za to skromno nagrajeni. Zbrane 
petarde bodo uničili pirotehniki v Ljubljani.

Smrt zaradi volanskega droga
Kot kaže, je sedaj vendarle znan vzrok prometne nezgode, 
ki se je zgodila 10. decembra na regionalni cesti pri Igli, ko 
je nekaj pred pol osmo uro zjutraj 32-letni Danijel Mavrič s 
tovornjakom za pobiranje mleka zapeljal s ceste, podrl 
zaščitno ograjo in zgrmel v strugo Savinje. Obdukcija je 
pokazala, da si je zlomil tilnik. Pri strokovnem pregledu to
vornjaka se je izkazalo, da je  nezgodi botrovala tehnična 
okvara. Med vožnjo se je namreč snel volanski drog. Ker 
obstaja utemeljen sum, da so mehaniki, ki so pred približno 
mesecem dni tovornjak popravljali, delo slabo opravili, so jih 
ovadili državnemu tožilstvu.

Trgovina in pekama "Pri Štefki" Mozirje

Ste že poskusili kruh iz
Stefkine domače 

pekarne?
Če bi danes povprašali M ozirjane, koliko pekarn imajo 
v kraju, bi najbrž ne bilo prav veliko tis tih , ki bi 
odgovorili, da dve. Kajti pred pol leta je  začela obra
tovati tudi "Stefkina dom ača 
Aškerčevi ulici.
Čretniki so bili prvi, ki so se v 
Mozirju odločili za zasebno 
trgovino. Po odličnem začetku 
se je sčasoma število majhnih 
zasebnih prodajaln neprestano 
povečevalo in obseg prometa v 
njihovi trgovini, razumljivo, ni 
bil več tako velik. Čretnikov to 
ni spravilo iz tira, ampak so 
takoj začeli razmišljati o tem, 
kako bi svojo dejavnost še 
dopolnili. Potem je nekega dne 
sin Tomaž vrgel na mizo pravo 
idejo: "Kaj, ko bi imeli
pekarno?"

pekarna pri Čretnikih na

Štefkine domače pekarne", tako 
so ga poimenovali, najprej 
ustvaril tržišče izven naše 
doline. Prodajajo ga v Bras
lovčah, Sv. Lovrencu, Latkovi 
vasi, Šeščah, Žalcu, Celju in 
Šmartnem v Rožni dolini. Drugi 
del količine se prodaja na kran
jski strani - v Kamniku, Sta
hovici in tistih krajih. Ker so 
kupci s kruhom zelo zadovoljni, 
s prodajo ni težav, količine pa 
rastejo. Direktne konkurence 
zgornjesavinjskim pekom torej 
Štefkina pekarna ne predstavlja,

Mmm, kako diši svež kruh iz Štefkine domače pekarne (foto: KF)

Predlog seveda ni bil brez os
nove, saj je Tomaž pred tem že 
vrsto let delal pri pekarskem 
mojstru Hriberniku na Ljubnem 
in v Varpolju. Pri njem se je 
tudi naučil pomembnih skriv
nosti te stroke.
Po opravljenih tehničnih (treba 
je bilo dozidati objekt in 
pekarno opremiti) in organizaci
jskih pripravah je  proizvodnja 
kruha stekla 16. junija letos. 
Čretniki so se odločili za sistem 
zidane peči s plinskim ogrevan
jem, ki je ne samo tehnološko 
dovršen, ampak je tudi ekološko 
neoporečen. Princip peke kruha 
sledi starim, preverjenim recep
tom, kar v končni fazi pomeni, 
da je kruh res odličen. Trenutno 
pečejo beli domač, polbeli do
mač, mešan ržen in tudi 
koruzni kruh.
Zanimivo je, da si je “kruh iz

saj svoj kruh prodajajo le v 
lastni prodajalni v Mozirju. No, 
če smo čisto natančni, prihaja 
kruh iz Štefkine domače 
pekarne tudi v nekatere zasebne 
trgovine v dolini, vendar s pos
redovanjem grosistov.
Če boste torej v vaši prodajalni 
uzrli kruh z omenjenim imenom, 
Čretniki ga namreč dobavljajo v 
ličnih, prepoznavnih papirnatih 
vrečkah, ne zamudite priložnosti, 
da ga ne bi poskusili. Morda 
ste že pozabili, kakšen okus 
ima kruh iz prave domače 
pekarne. Če pa vas pot zanese 
v Mozirje, oglasite se v Štefkini 
prodajalni na Aškerčevi ulici, ki 
je  odprta vsak dan od 7.30 do 
12.00 in od 14.00 do 19.00 ure 
(tudi ob sobotah). Mmmm, dišeč 
vonj kruha iz Štefkine domače 
pekarne vas bo omamil! Pa 
dober tek! EP
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PRIREDITVE PO KRAJIH ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE
ii DATUM, KRAJ 
\  15 .2 . - 2 1 .2 .1 9 9 6  
j MOZIRJE

PRIREDITEV 
PUST MOZIRSKI

INFORMACIJE 
D ruštvo PUST MOZIRSKI 
6 3 3 3 0  MOZIRJE, 
te l. (063) 831-321 
ali 832-610  
g . Jan i ARLIČ

29.7 . - 4 .8 .1 9 9 6  
LJUBNO OB SAVINJI

3 6 . FLOSARSKI BAL 
- p rik az  sp lavarske  
d ed išč in e

D ruštvo  NAŠ KRAJ 
in OBČINA LJUBNO 
6 3 3 3 3  LJUBNO/SAVINJI 
te l.: (063) 841-162 
ga. M atija NASTRAN

27.7 . - 2 8 .7 .1 9 9 6  
SOLČAVA

DAN TURIZMA 
n a  Solčavskem

TD Solčava
6 3 3 3 5  SOLČAVA
tel.: 8 4 6 -0 2 6  g. Edi IKOVIC i

1 18 .2 .1996  
1 NAZARJE

OTROŠKA MAŠKARADA TD N azarje
ga. Vanja HOFBAUER

i 3 1 .3 .1 9 9 6 CVETNA NEDELJA - D ruštvo  NAŠ KRAJ 10.8. - 11 .8 .1996 2 7 . LUČKI DAN TD Luče
: LJUBNO OB SAVINJI prikaz  p o tic  (butar), 6 3333  LJUBNO/Savinji LUČE OB SAVINJI k u ltu rn o  zabavna 6 3 3 3 4  LUČE/SAVINJI

ki so  zn ačiln e  za te l.: (063) 841-162 p rire d ite v  s p rik azo m tel.: (063) 844-481
p o d ro č je  L jubnega g. M atija NASTRAN etn o g ra fsk ih  de jav n o sti ga. A nica PODLESNIK

3 0 .4 .1 9 9 6 KRESOVANJE D ruštvo  p o d e ž e lsk e 17.8 .1996 LOVSKI PRAZNIK TD Solčava, te l.: 846-026
! ŠMIHEL NAD m lad ine SOLČAVA ali 8 4 6-008  g. Edi IKOVIC

i MOZIRJEM 6 3 3 3 0  MOZIRJE 17.8. - 1 8 .8 .1996 OVČARSKI PRAZNIK D ruštvo  p o d eže lsk e

te l.: (063) 831-508 ŠMIHEL - p rik az  opravil m lad ine

g . Lovro GOUČNIK nad  M ozirjem v  zvezi z  o včarstvom 6 3 3 3 0  Šm ihel nad

j 27 .4 . - 5 .5 .1 9 9 6 O tv o ritev  Savin jskega E ko lo šk o -h o rtik u ltu rn o in s  p red e la v o  vo lne M ozirjem , te l.: 8 3 1-508

t  MOZIRJE gaja  in VRTNARSKI se jem d ru štv a  GAJ g. Lovro GOLIČNIK

(mini razs tav a  cvetja) 6 3 3 3 0  MOZIRJE 3 1 .8 .1996 S rečan je  o t ro k  Z gorn je TD N azarje

TEL.: (063) 831-798 NAZARJE Savinjske d o lin e  in 63331 NAZARJE

g. lo že  SKORNŠEK tek m o v a n je  v  ro lan ju ga. V anja HOFBAUER

1 4 .6 .1 9 9 6 O cen jevan je  zg o rn je TD Rečica/Savinji 6 .9 . - 10 .9 .1996 M e d n aro d n a  razstava Ekološko - ho rtiku l.
1 REČICA OB SAVINJI savin jsk ih  ŽELODCEV 6 3 3 3 2  REČICA/SAVINJI MOZIRJE cvetja  v  S avin jskem d ru štv o  GAJ

te l.: 10631 832-762 gaju 6 3 3 3 0  MOZIRJE

2 2 .6 .1996 KRESNA NOČ E kološko-hortikul. tel.: (063) 831-798  , 832-719  j
1 MOZIRJE (srečan je  d ru šte v d ru štv o  GAJ 24 .1 1 .1 9 9 6 2. L enartov  se jem TD Rečica/Savinji

u poko jencev) 6 3 3 3 0  MOZIRJE REČICA OB SAVINJI - p rik az  s ta r ih  običajev TEL.: 832-762

te l.: (063) 831-798 v času  se jm a ga. V ida ORLOVIČ

g. Jo ž e  SKORNŠEK 5.12 .1996 7. T rad ic ionalno TD Rečica/Savinji

1 2 2 .6 .1 9 9 6 ZLATA HARMONIKA TD N azarje REČICA OB SAVINJI MIKLAVŽEVANJE TEL.: (063) 832-762

I NAZARJE p red te k m o v a n je 63331 NAZARJE ga. V ida ORLOVIČ

v okviru tek m o v an ja ga . V anja HOFBAUER 5 .12 .1996 MIKLAVŽEVANJE TD N azarje

v  Ljubečni NAZARJE 63331 NAZARJE

; 5.7 . - 7 .7 .1 9 9 6 OD LIPE DO PRANGERJA TD Rečica/Savinji ga. V anja HOFBAUER

REČICA OB SAVINJI - p rik az  km ečk ih 6 3 3 3 2  REČICA/SAVINJI 5 .12 .1996 MIKLAVŽEVANJE TD M ozirje

opravil in s ta rih te l.: (063) 832-762 MOZIRJE 6 3 3 3 0  MOZIRJE

š e g  t e r  navad ga. V ida ORLOVIČ ga. M ojca FINKŠT

^  m v w y / t v

PO DJETJE T R G O V IN E , T U R IZ M A  IN  P R O IZ V O D N JE  p .o .
M O ZIR JE

V vsEh p o s IovaLimicaIi z živili vam nucHmo:
KAVA BARR 100 qR 159,00 SIT

OLJE ZVEZDA l/ l  169,00 SIT

VIN O  LJUTOMERČAN l/l  2 9 9 ,0 0  SIT

PRALNI PRAŠEK PERSIL 2 ,4 0  kq 6 6 0 ,0 0  SIT

PRALNI PRAŠEK ARIEL 2 ,4 0  kq 759 ,00  SIT

Blagovnici MANUFAKTURA Mozirje pa smo vam 

Tipraviii od 15.01.1996 daüe posezonsko znižanje 

moške, ženske in otroške konfekcije do 40 %.



OGLASI IN ZAHVALI

radie alfa
PRVI KOMERCIALNI RADIO E* FR I NAS

radio alfa d.o.o. 
REDAKCIJA IN STUDIO

Cankarjeva 1 
62 380 Slovenj Gradec, p.p. 92 

telefon (0602) 41 630 
telefax (0602) 41 244

VAS SOPOTNIK V POSLOVNEM SVETU

107,8 Mhz

POGREBNA SLUŽBA MORANA:
Tel. 063 720-003. 720-660. 720-662

ZAVOD ZA KULTURO 
MOZIRJE

VABILO
Vabimo Vas, da z nami prisluhnete koncertu 
svetovno znane sopranistke 
MONTSERRAT CABALLE V GRAZU 
29. JANUARJA 1996.
Organiziran bo avtobusni prevoz z odhodom  
29.1.96, ob 15. uri izpred občinske stavbe v 
Mozirju.
Cena, ki vključuje prevoz, organizacijo in 
vstopnico za koncert, znaša 166 DEM 
(možno plačilo na dva obroka).
Prijave sprejem am o do zasedbe m est osebno 
v knjižnici Mozirje ali po telefonu: 831-292.

Vabljeni!

ZAHVALA
V 81. letu starosti smo izgubili našo 
drago mamo, staro mamo in sestro

Antonijo 
SLAPNIK

roj. FIŠER iz Nazarij, Pod Slatino 19

Zahvaljujemo se vsem, ki ste ji v času njene hude bolezni 
kakorkoli pomagali!
Prav tako se zahvaljujemo vsem, ki ste se prišli od nje 
posloviti, darovali za cvetje, sv. maše in sveče!
Iskrena hvala nazarskim gasilcem, praporščakom, govornici 
Marinki, organistu Napotniku ter g. župniku za opravljen 
obred in spremstvo na njeni zadnji poti - Damjanu pa za 
zaigrano "Tišino"!
Hvala vsem, ki se je boste še naprej radi spominjali in za 
njo molili!

Žalujoči sin Pepi z ženo Erno in vnukinjo Vesno, 
sestra Micka, b ra t Ferdo in ostalo sorodstvo



ZAHVALE IN OGLASI

ZAHVALA
V 82. letu starosti, v težki in dolgi 
bolezni, je od nas tiho vzel slovo 
dragi mož, oče in stari ata

Štefan 
BINCL

iz Sp. Rečice 9 
roj. 2.12.1914 - 2.1.1996

Vsem se iskreno zahvaljujemo za izrečena sožalja, cvetje, 
sveče in darovane sv. maše.
Najlepša hvala sorodnikom, sosedom, gasilcem, govornikoma 
g. Grudniku in g. Grobelniku za poslovilne besede, g. žup
niku za opravljen obred in vsem, ki so ga v tako velikem 
številu pospremili k zadnjemu počitku. Posebna zahvala dr. 
Kelemenu in sestri Majdi za dolgoletno zdravljenje in la
jšanje bolečin.

Vsi njegovi

ZAHVALA
Dne 13. decembra 1995 je umrla

Antonij 

JERAJ
iz Spodnjih Pobrežij

Pokopali smo jo 16. decembra 1995.

Zahvaljujemo se gospodu dr. Francu Sirku za zdravniško 
pomoč, domačim gasilcem za spremstvo, govorniku Grud
niku, rečiškemu župniku za opravljen obred in vsem, ki ste 
jo pospremili na zadnji poti.

Vsi njeni

V SPOMIN

Božidari in Slavku 

BRITOVŠEK
iz Mozirja

Mineva dve leti odkar si nas zapustila, draga mamica in 
petnajst let odkar te ni, dragi ati.
Čas nam bolečine ni pozdravil, le iz dneva v dan bolj 
kruto reže v našo zavest. Vnučki pa rastejo in toliko 
lepega bi vama imeli povedati... a vaju ni! Pot Gospodova 
vaju je odpeljala, mi pa še kar čakamo, da prideta domov! 
Hvala vsem, ki se ju spominjate, dajete za maše in 
prižigate sveče.

Mama Frančiška, sin Božidar in 
hčerka Andreja z družino

a

Življenje tone v n o č  
še ža rek upanja s i išče p o t 
ostala pa je  bolečina 
in tiha solza večnega spom ina

ZAHVALA

V 40. letu starosti nas je zapustil dragi brat in stric

Franc UGOVŠEK
iz Lepe njive

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri
jateljem, znancem in sodelavcem, ki ste v najtežjih trenut
kih sočustvovali z nami, nam izrekali sožalja, poklonili 
cvetje in sveče, darovali za svete maše in se v tako 
velikem številu še zadnjič poklonili ob njegovem preranem 
grobu. Najlepše se zahvaljujemo vsem govornikom za gan
ljive besede slovesa, pevskemu zboru za tako čutno izpete 
pesmi in gospodu župniku za opravljen obred. Enaka za
hvala velja tudi društvu "Pust Mozirski". Zahvaljujemo se 
tudi zdravniškemu osebju EIT bolnišnice Celje.

Vsi njegovi

N i sm rt tisto  kar nas loči, 
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi m očnejše. Brez pom ena  
zanje so razdalje, kraj in čas.

(M. Kačičeva)

ZAHVALA

Alojz 
OREŠNIK

gostilničar v pokoju

Iskrena zahvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem in vsem, ki ste ga v hudi bolezni obiskali, se z 
mislimi spomnili nanj in vsem, ki ste nam pomagali v na
jtežjih trenutkih. Hvala vsem, ki ste ga v tako lepem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala tudi vsem, 
ki ste mu prinašali cvetje, sveče, darovali za svete maše in 
nam izrekli sožalje. Hvala zdravniškemu osebju bolnišnice v 
Slovenj Gradcu na kirurgiji 1, osebju zdravstvenega doma 
Ljubno, še posebno dr. Maji Natek, g. župniku Martinu 
Pušenjaku in pevcem za zapete žalostinke.

Žalujoči: žena Ana, sin Paul z družino, 
hčerka Klara in Roman

te .,
________ 8 3 2 - 3 0 6



OBVESTILA

VETERINARSKO DEŽURSTVO
OD 8.1. DO 14.1. KRALJ CIRIL, DR. VET. MED. LJUBNO, TEL. 
0609-633-417
OD 15.1. DO 21.1. ZAGOŽEN DRAGO, DR. VET. MED. 
LJUBNO, TEL. 0609-633-418
OD 22.1. DO 28.1. LEŠNIK DRAGO, DR. VET. MED. LJUBNO, 
TEL. 0609-633-419
VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE, TEL.: 831-017 IN 831-418 
IZDAJA ZDRAVIL: VSAK DAN OD 7. DO 8.30 URE. 
OSEMENJEVANJE OB NEDELJAH JE PO OSEMENJEVALNIH 
PUNKTIH. _________________________________________

L

ZDRAVSTVENA POSTAJA MOZIRJE
Dežurna služba je vsak dan od 20. ure zvečer do 6. ure zjutraj.
V soboto in nedeljo je ves dan od 7. ure (sobota) do 7. ure 
(ponedeljek) v zdravstveni postaji Mozirje. Možni so tudi 
zdravniški nasveti po telefonu 831-421, tudi v času dežurstva.

c
DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO
8.1. DO 14.1. FRANC TRATNIK, PUSTO POLJE, TEL: 831-263
15.1. DO 21.1. MARKO MAROLT, MOZIRJE, TEL: 831-877
22.1. DO 28.1. FRANC JERAJ, PRIHOVA, TEL: 831-910
V PRIMERU, DA SE DEŽURNI NE JAVI DOMA, POKLIČITE TEL.
441-242 ALI 25-841, KJER DOBITE VSE POTREBNE 
INFORMACIJE. ___________^

S ind ik alna  p r a v n a  po m o č
je na razpolago članom ZSSS vsako sredo od 15.00 do 16.30 
ure v prostorih Delavskega doma v Nazarjah. Odvetnik: g. Miran 
Jeromel. ^

MATIČNA KRONIKA ZA MESEC DECEMBER 1995
ROJSTVA:
Rodilo se je 12 deklic in 10 dečkov.
POROKE:
1. Marko Golob, 1973, Skorno 15 in

Milena Završnik, 1972, Lenart pri Gornjem Gradu 7
2. Ivan Kramperšek, 1962, Velenje, Koroška c. 31 in 

Branka Grebenšek, 1963, Velenje, Koroška c. 31
3. Srečko Urtelj, 1967, Žlabor 7 in 

Andreja Steblovnik, 1971, Brezje 37
4. Anton Špeh, 1970, Radmirje 89 in 

Nataša Prislan, 1972, Radmirje 89.
SMRTI:
1. Alojz Orešnik, 1928, Ljubno ob Savinji, C. v Rastke 25
2. Elizabeta Krajnc, 1913, Radmirje 31
3. Elizabeta Trogar, 1931, Kokarje 18
4. Danijel Mavrič, 1963, Gornji Grad, Prod 9
5. Franc Gostečnik, 1921, Radegunda 38
6. Janez Herlah, 1927, Radegunda 26
7. Alojz Poličnik, 1939, Luče 7
8. Ivana Cajner, 1926, Planina 2
9. Marija Mrevlje, 1923, Aškerčeva ul. 60, Mozirje

Družino Kristusa Odrešenika Ljubljana se 
zahvaljuje vsem darovalcem, ki so prispevali za 
Materinski dom Postojna in za otroke brez 
staršev.
Hvala tudi v mojem osebnem imenu.

Franja Goltnik, 
Šmihel 31, Mozirje

pNO MOZIRJE
m .  IN 14.1.1996
POTOPLJENI SVET • ameriški film - pustolovski spek
takel
[Rezija Kitni Riumlds
Vloge: Kevin Costner, Dennis Hooper, Jeanne Tripplehom 
Spektakularna akcija je  postavljena v prihodnost, ko se 
začnejo topiti skladi polarnega ledu. Zato je ves svet 
naenkrat poplavljen. Preživeli se zatečejo na ladje in 
atole, po katerih pustošijo morski pirati...
2D. IN 21.1.1996
/  ODI 1KO - ameriški (ihn melodrama 
Rezija. Alek Kishishian
Vloge: Joe Pešci, Brendan Fraser, Josh Hamilton 
Ambicioznemu harvardskemu študentu pade diploma skozi 
lešetko v kurilnico. Prestreže i.i skrije jo  klošar, ki štu
dentu predlaha kupčijo: za vsako vrnjeno stran diplome 
mu mora narediti uslugo...
PREDSTAVE - SOBOTA OB 20. URI, NEDELJA OB 17.
URI - VSTOPNINA 400 Sl L.

KINO NAZARJE

POTOPLJENI SVET - ameriški film - pustolovski spek- 
takal
20. IN 21.1.1996
OBLEGANI 2 - amriški film - akcija
Režija: GeofF Muiphv
Vloge: Števen Segal, Eric Bogosian
Skozi koloradsko divjino drvi luksuzen potniški vlak. Kilo-; 
B elle nad /emliO ki>-/i »mitmiiiseii salilit, i-in/ie /a  
B no/iinn  nuneme \w e i  |ii 1'uve/c1 Samu |i:mk g.i
lahko zaustavi...
PREDSTAVE - SOBOTA OB 20. URI. NEDELJA OB 17.
Mki

KINO LJUBNO OB SAVINJI
13. IN 14.1.1996
POCAHONTAS Walt Disneyeva risanka
Režija: Mike Gabi id
Glasovi: Joe Baker, Linda Hunt, Mel Gibson 
Španski konkvistatorji so se i. M u, uu su t.i ninli z 
velikimi količinami zlata. Do zlata skuša priti tudi britan
ska ladja. Na tej ladji jc tudi John Smith, čedni, visoki 
blondinec, ki se zaljubi v Pocahontas...
20. IN 21 1.1996
BOŽIČEK - ameriški film - družinska komedija
Režija: John Pasqüin "
Vloge: Tim Allen
Otioci, verjamete v Božička? Tudi otroci v lihim niso ver
jeli, dokler. .
[PREDSTAVI, - SOBOTA OB 20. URI, NEIJI l.|A OB 17 JO 
URI - VSTOPNINA 400 SIT.

KINO GORNJI GRAD
13.1.1996
POCAHONTAS" . '

l i l i j  9.®S,.:;:.
BOŽIČEK
PREDSTAVE - SOBOTA OB 17.45 VSTOPNINA 400
111111



HOROSKOP 12.1. - 25.1 .96

K ako b ra ti  le tn i 
h o ro sk o p !

Prvi tekstovni del horoskopa, ki smo ga ob
javili v zadnji lanski številki, označuje 
možnosti, če meseci niso navedeni. Drugi del 
je preglednica in označuje vaše psihično in 
finančno situacijo. Tako se lahko zgodi, da 
vam prvi del horoskopa napoveduje vse dobro, 
pregled pa že za naslednji mesec kaže slabo. 
To pa še ne pomeni, da vam bo tistega me
seca šlo vse po zlu, ampak da se boste pri 
delu pač slabše počutili, možnosti za uspeh pa 
boste vendarle imeli... glede na pozicijo plane
tov ter rezultate vašega prejšnjega dela. Enako 
velja tudi za ljubezen in zdravje. Še nekaj 
besed o planetih.
Sonce... je naša moč, moč razvoja individual
nosti in izjemnosti.
Luna... je moč čustvovanja, odsevanja in pre
bavljanja življenjskih izkušenj.
Merkur...naša moč povezovanja in komunici
ranja.
Venera... naša moč uravnotežja, naš umetniški 
in ljubezenski okus.
Mars... moč aktivnega delovanja in osvajanja 
ciljev.
Jupiter... moč širjenja obzorja, naš optimizem. 
Saturn... naša moč discipline, struktuiranja,
naša pot malih korakov.
Uran... uporniška in inovatorska moč in moč 
spreminjanja obstoječih stanj.
Neptun... naša moč idealiziranja, razumevanje
nevidnega in čutenja neotipljivega.
Pluton... naša moč preobrazbe... smrti... in
ponovnega rojevanja.
Kiron... naša moč zavedanja lastne minljivosti 
in zdraviteljska moč.

(Zu titk M kipliM
! Srečanje županov, zadnje v preteklem! 
(letu (hvala Bogu), se je kljub optimis-l 
itičnim napovedim poslovodeče žu- 
I panje uradno začelo skoraj uro in pol 
j po sklicu. Najbolje se je odrezal lučkil 
I predstavnik ljudstva, brez zamude,! 
(verjetno zato, ker je pri njih zapadlo! 
J največ snega. Gornjegrajski se nil 
I mogel odločiti, kaj naj županji podaril 
lob, novem letu; koledar s sliko gornje-l 
grajske katedrale ali gavge. Nazadnje! 

I je dobila oboje. Zamudi nazarskegal 
Ižupana pa so krivi kar v Mozirju.!
1 Menda je bil prostor pred občinsko! 
(stavbo tako slabo ali skoraj niči 
očiščen snega, da je siromak porabil! 

(celo uro, da je končno našel! 
(parkirišče na zasebnem poligonu.! 
j  Zamuda mozirskega, pustil se je na-| 
Ijdlje čakati, ostaja zaenkrat šel 
(skrivnost. Soglasja za podpis dogovora! 
gotovo ni iskal. (MOGOČE JE ISKAlJ 
ORAČA, KI BI OČISTIL SNEG PRED| 

\ OBČINO)

č v e t k e  i« ,  f o f l n i v e  t o  

p n e o & v j o t o  H e n e to i č t t e

novega* roa

. Piše : astro lo g inja  Milena  Zakrajšek
O v ^  pd<3£.3. do 2 0 .4 .
Vaše-telo i^ ^ re c e j utrujeno, morali boste v tem obdobju bolj paziti na svoje zdravje. Ker se boste preveč zanimali za 
druge s t v a r i b o s t e  zanemarili. Nekdo v tem obdobju vam bo veliko pomagal in prav je, da res prisluhnete in vse 
razum etfc^^’đtagoceno preizkušnjo. V ljubezni boste nekako morali začeti znova, kar ne bo lahko. Obdobje bo v mar
sičem oäfeätHo, še posebno; naporno pa bo za vašega partnerja. Finančno situcijo boste tokrat obvladali, kar vam bo 
prines|b '#č^ezskrb i\R t dnk V drugi polovici tega obdobja bo vaše razpoloženje precej nihalo in zapletene situacije se 
bodo te težko reševale! Družba vodnarjev vam bo v veliko oporo, zato prisluhnite njihovim navodilom. Lahko se nekaj

' J  J  C ■( \Bik od 2 1 .4 . do 20 .5 .
Vaša sreča je, da z zdravjem ne boste imeli veliko težav, čas pa vam bodo vzele čisto drugačne stvari, veni^®tw^rez- 
erve energije vseeno ne pozabite. Čas, ki je pred vami, vas bo peljal v družbo ljudi, kjer tfos^e radi moralizirali, veridar 
ne bodite pretrdi, da drugim ne boste vzbudili slabe vesti. Do partnerja boste krivični, zato tfiu dovolite vsaj'tb.lda se 
zagovarja. Denarnih težav ne bo. ker ste znali pravilno naložiti vsoto, ki je verjetno niti ne boste . preveč pogrešali. 
Težave, ki vas čakajo, boste zlahka rešili zaradi prisebnosti in mirnih živcev. Prihaja čas, ko bOšte' yeRköfe, raZmSpäli o 
sebi in ker boste odkriti, boste odnos do sveta povsem spremenili. Ob vsem tem se samo ogpite vrednostim sodbam. 
Dvojčka od 2 2 .5 . do 21 .6 . \  'C
Fizične:?;te.žave jsl^bodo pojavile zaradi nezmernosti v tem obdobju. Pretiravali boste v hrani in pijači ter v ponočevanju. 
Zaradi^ ut^ujenosri^in izčrpanosti svojih dolžnosti ne boste izpolnili. Moralni maček se bo pojavil šele čez nekaj dni. S 
partnerjem 'se;.več pogovarjajta in poskušajte poglobiti odngs, s tem bosta rešila marsikateri problem. Bodite iskreni do 
sebe iri-drugih,' saj samo tako boste uspeli hoditi po poti, ki vam kaže rešitev družinskih problemov. Z denarjem 
bodite ||«v j$n i/ ker ste v preteklosti preveč zapravljali. S svojim razmišljanjem boste prihajali v nasprotja in naenkrat se 
ne bdsfĆ:iveČ ^pašli. Poenostavite vso stvar. ^  v ..

' Rak od 2 2 .6 . d o  22 .7 .
Posledici'-fiepravega načina življenja bodo vedno bolj očitne in priznati si m orate^pit^nike bili dovolj 'vztrajni pri 
obljubah, ki ste si jih dali. Naslednji teden kaže na slabše počutje, utrujenost in-f|^ r a ž l j i v b $ r  V^nfSite>'-to^|ot opo
zorilo in se odločite za red in mir. Veliko se boste pogovarjali o ljubezni in teme b idö  osebne in globokejin nudile
vam bodo neko notranjo podporo in občutek, da niste sami. Finančno boste koPčnd.^?le.zli na zeleno vejo4' i n ,dobro 
denarno stanje vam bo vlivalo več volje in samozaupanja, kar pa seveda ne bo grešilo* še|yseh problemov. lÜmzite sf s 
škorpijoni in ribami. Rešile bodo vašo dušo! \  % ;:m .%  T" ' f
Lev od 2 3 .7 ii io  2 3 .8 ,
Privoščite si aktivah počit|p^^reSvsem spanja, ki ga tako težko nadoknadite. Potre'bujete več miru, da boste lahko 
prilagodiji*svoje življenje ži||jenjtif ki ga sanjate. Presenečeni boste nad svojo sposobnostjo, da ste stvari, ki vam toliko 
koristjo, I$9nöi‘öf5«ured^#^:;̂ ^ d n je m  obdobju ne obremenjujte ljudi,- ki jih ljubite, kajti vaša posesivnost bi lahko 
im e l^ p o ^ d ic (^ |j^ p e l |^ j^ ^ !^ ^ o  prinesel tudi denar in zelo malo veijetnosti je, da boste naredili napako, ki vas bi 
s p r a v i l ^ t e ^ ^ ž e ^ :̂ j |;s ||; i^ ih č n o  postali bolj preudarni. Tisti ljudje, ki vam bodo skušali nasprotovati, vam bodo s 
tem naj:|diIiJpIugo ne d a 'v ||f^ t€ g a  sploh zavedali. Posvetujte se s strelci, ki se vam bodo zdeli najbolj zanimivi.

jj. ' >  v <\l% Devica od 2 4 .8 . dp 2 3 .9 .
Z z d ra v ja  ne boste imeli tlS iv f vendar tudi od energije ne boste prekipevali. Nekatere zadeve ne bq&e; ur^dili, ker
ste zamudili priložnost, ki vam je bila nakazana. S porazom se boste težko sprijaznili, vendar vam ne b o ^ ^ o ^ o  niče
sar drugega. Partner vas bo opazoval in razmišljal, s čim vas je prizadel. Povejte mu, da ni k r iv in
razploženja. Za vas pa je bolje, da se o stvareh, ki vas mučijo, pogovarjate, kot pa da jih skrivate pred', 
navsezadnje imajo tudi drugi podobne težave. Pomembno je, da sprejmete sebe in seveda tudi rezultate ssojegV.dela, 
kar vam bo precej olajšalo pot naprej. Sprememb na Finančnem področju ne bo, zato si tudi ne boste ^iz|deyali.'hižje 
za novo pot se bodo rodile že v naslednjem obdobju. , *
Tehtnica od 2 4 .9 . do 2 3 .1 0 . JH*
Vseh ciljev,'^) ste si jih zadali, ne boste realizirali, ker vaš organizem ni tako močan, kot ste si to predstavljali. Spri
jazniti se n ihate  in postati manj krčeviti, temveč realni do sebe in drugih. V prvi polovici tega obdobja boste do part
nerja krivic^i^,k£F|<se vam bo zdelo, da do vas ni dovolj pozoren.. Poglobite se v njegove besede, morda jih samo ne 
razumete^^J£vi}flhvam bo svetoval veliko gibanja, vendar pazite na to, da vam ne bo manjkalo spanja in počitka. Na 
marsikapn£^bo st$ |meli vpliva, vendar si ne očitajte, niso vse stvari odvisne od vaše volje. Naslednji teden vas bo 
notrahjj mir 's e le k t iv n o s t i ,  za kar pogosto sami ne boste videli smisla. Z devicami se boste brez besed razumeli, 
čeprav pe bo vse^otekalo v odnosu tako, kot bi si vi želeli.

f »  Škorpijon od 24 .1 0 . 11.
Naslednji teden bo precej naporen za tiste škorpijone, ki so še v študiju ali ki želijo menjati sIu|bo^ Ne dovolite,^da 
vas stvari, ki ne potekajo z vašimi predvidevanji, vržejo iz tira, saj je pred vami obdobje ljubezni'^ kd'-Se ^  £# t-
nerjem zbližali kot že dolgo ne. Zgodi pa se lahko, da se ga boste pretirano oklepali, kot da fci s^>ä(£', da^gs^bbste 
izgubili. Vaša naslednja poteza naj ne bo molk. V finančnih stvareh boste kljub izdatkom, ki ste *|h 1^p ||z |n |y (^ep im i 
darili, dobro prijadrali do naslednjih prihodkov, ki bodo obogateni s honorarjem, na k a te re g a |||^ j |^ ^ :̂ |^ |n o s n i .  
Zdravstvene težave ki se bodo pojavile, bodo izvirale iz predvsem neustreznega načina življenja. Recite /SOljCFl^^jivim 
razvadam.
Strele^ o d  23 .1 1 . do 21 .12 .
V iri\ n |s ||dnjem  tednu bodite previdni z novimi znanci, da se ne bodo vrinili med vas in vašega partnerja, ker 
bodo^evp% ryi vaši harmoniji in soglasju med vama. K vam bo prihajalo veliko novih ljudi, ki se bodo v vaši družbi 
dobrö počutili/ saj gostite kar nekaj pozitivnih planetov. V tem času vam denar ne bo veliko pomenil, zato se ob man
jših težavah, :<ki se bodo. Dojavile, niti ne boste vznemirili. Denar, ki pa ga pričakujete, bo tudi prispel, vendar z nek
oliko' zamude/Vseenofpjajise držite starih in preizkušenih pravil, ko boste vlagali v nove projekte in ne izsiljujte nikak
ršnih ̂ t# e iu ^ b » ö ^ ju i^ li^razu bo vaše zdravje trdno in počutje dobro, zahvaljujoč vaši dobri kondiciji. Ostanite pristni 
in izkoristite dob«  stMrlFA&šega značaja ter gradite na njih.

J f  j - Kozorog od 22; 12. do 20! 1.
V tlrn času je ta  vas še posebno pomembno, da se držite svojih ustaljenih navad ter izkoristite #as za po&rek,
obenem pa lahko uresničujte zamisli, ki ste si jih že pred časom dali. V ljubezni boste nekoliko «bični, kar b o ^ lr t-  
nerja motilo in nekatere stvari vam bo težko dopovedal. Ne dovolite, da se drugi vtikajo v vaše težave, saj sjte. sami 
sposobni narediti razpored svojega časa. Nove ideje se bodo rodile in zaslužek bo izvrsten, kar navdajalo• )&  s
posebnim ponosom. V službi boste zelo zaposleni, a tudi uspešni, saj bo vaše usmerjanje nagnjera k 'T e?ev^^ tte |k ih  
nalog. Nikar se ne prepirajte s sodelavci, saj lahko doživite odklonilna čustva. Več razmišljajte o čustviff đmgih ljudi, 
saj s svojo iznajdljivo^ljo lahko rešite marsikateri problem.
Vodnar od  dp 20 .2 .
Sprijazniti se^^b^e" morali, da je vaša odpornost precej padla in da težave z zdravjem niso nič posebnega. Vsekakor pa 
boste rporalr več pozdrnosri posvetiti sebi, kar ne pomeni samo poležavanje v postelji. Glavoboli se bodo pojavili vsem 
rojenim, vodri^fem v drugi' dekadi. Vsi rojeni v prvi dekadi pa boste resno razmišljali o materialni plati vašega partner
skega bihosa.N ekafere stvari. Vam ne odgovarjajo, vendar ne boste imeli poguma, da bi jasno spregovorili. V denarju 
boste imeli izredati s|ečo, mogoče nepričakovana dediščina ali uspeh v igri na srečo. Vaše razpoloženje se bo izboljšalo 
v drugi polovici tbga obdobja, kar se bo videlo tudi na vašem obrazu. V družbi boste priljubljeni, zato vabil nikar ne 
odklanjajte. V kblikcetrah^izjavah pa le previdnost.

Vaša nova samostojnost bo partnerja zelo motila, vas pa njegova stalna prisotnost. ČutiliD ost^ odvisnost/ kar VS|rbo še 
posebno živciralo in možnost, da se postavite na lastne noge, je  podobna ničli. Reagirali boste podfAtt^vdsemu zna
menju, s solzami boste dosegli samo obljubo. Ne nasedajte varljivim ponudbam, da n a .^ an ^ fe ^ g g s^ tla  finančnai. ma
nipulacija izza preteklega obdobja. Na delovnem mestu boste izredno uspešni, radi . J ^ t ^ o n ^ g a i i % a i^ g in j^ ^ ^ ^ lb d o  
znašli v težavah. Proti koncu obdobja se bo nevzdržno stanje nekoliko umirilo, zato $Oime~ vztrajati pri tem , l&f,5te si 
zadali in uspeh ne bo izostal. Zdravstveno ne boste tako vitalni in temu se boste morali pnrai^ftrf'tjm irjeno življenje 
in varčevanje z energijo je prvo, kar si morate zapomniti.



HUMOROSKOP ZA VAS NOVOLETNA ZGODBA
ON
Velik hazarder ste in tudi v tem letu ne bo drugače z vami. Na veliko boste 
igrali loto. Šli boste tudi na volitve. Tudi tam ne boste nič zadeli.
Obupani boste odšli v igralnico. Tam se ne boste znali zadržati, da bi nehali 
igrati, ko je še čas. Vzgled naj vam bo prijatelj, ki odneha, ko ima vsaj še spod
nje gate.
Ko boste ves denar pustili na igrah na srečo in boste mislili, da vam slabše že 
ne more iti, vas bodo obiskali vsi sorodniki, ko boste zadeli denarno nagrado 
na podarim - dobim.
Vendar vas tudi tako pridobljeni denar ne bo osrečil. Dvignili ga boste in hoteli 
prenesti do prve trgovine z avtomobili. Vendar vas bo prestregel neznanec in 
vas oropal, nakar vas bo ozmerjala še žena, ker ste mu dali preveč.
S tem bo mera polna, v svoji koži ne boste več vzdržali in prvo, kar boste 
naredili, je obraten postopek od poroke.
Ločili se boste. Ženi boste pustili, da obdrži hišo, vi jahto, avto in psa, odvetniki 
pa gotovino.
Vendar se vam bo ločitev vseeno zdela uspešna, saj bodo otroke pripisali 
babici.
Sredi poletja se bo za vas nenadoma zanimala služba državne varnosti. Radi bi 
vas najeli za enega prvih slovenskih tajnih agentov. Ugotovili so, da vam že 
zdaj v vaši delovni organizaciji uspeva, da nikjer ne puščate sledov svojega 
dela.
Z večjimi deli vam bo prizanešeno tudi na vaši kmetiji. Na jesen vam bo celo 
grozdje obrala toča.
Pri davčni napovedi ste zelo spreten človek. Letos boste ženine račune za friz
erja, kozmetiko in zobozdravnika priložili med stroške sprotnega vzdrževanja 
in malih popravil.
Proti koncu leta vam bo dovolj opominov, češ, da še niste izplačali otroškega 
vozička. Zahtevali boste od sina inženirja, naj si kar sam plača zadnji obrok.
Na novoletni zabavi prihodnjega leta boste pri sodelavki nekaj pozabili. Kaj - 
vam bo lahko pokazala šele septembra.
Ne računajte preveč sami nase, ker se vam lahko zgodi, da se vam računi ne 
bodo izšli.

ONA
Vam gre po glavi samo seks.
Ljubimec vam bo očital, da ste nimfomanka. Užaljeno ga boste zapustili, ob
držali pa njegove tri prijatelje. Vendar ne bo dolgo, kar vas bo eden od njih še 
posebej omrežil. Tako boste imeli lepega dne v aprilu svoj veliki najsrečnejši 
dan v svojem življenju.
No, v soboto, naslednjega dne se boste pa omožili.
Z možem bosta odšla na medene tedne na morje, vendar šele v jeseni, čeprav 
bi vas lahko dolgoletne izkušnje izučile, da doma dežuje ceneje.
Do takrat boste zelo zaposleni. V prvih mesecih letošnjega leta boste iskali 
novo službo, vendar se vam bo zgodilo, da boste našli delo.
Lansko leto ste bili na zavodu za zaposlovanje, vendar to davkarija rada 
spregleda in si bodo pri odmeri dohodnine zaračunali v vašo škodo. Zato se 
boste zoper previsoko odmerjen davek pritožili in po pomoti zraven priložili 
nečitljiv zdravniški recept. Vrnili vam bodo denar še za dve leti nazaj.
Končno si boste nabrali dovolj dni za dopust in bosta z možem kot 
mladoporočenca šla v Vrsado. Tam boste svojega moža bolj malo videli. Če ste 
mu že kupili potapljaško masko, vam ga res ni bilo treba peljati še na nudis
tično plažo.
Možu bo prekipelo, ko se vama bo na medenih tednih pridružila vaša mama. 
Tako iz maščevanja ne bo hotel več moliti z vami niti pred jedjo. Mogoče tudi 
zato, ker vaša mama kuha veliko bolje kot vi.
Našli ste si moža, ki je varen voznik in se je vso pot na morje in nazaj znal izog
niti vsaki, še tako nevarni situaciji. Vendar nesreča ne bo počivala. Imel bo 
avtomobilsko nesrečo, in to doma, ko boste na zadnjem sedežu našli mo
drček, ki ni vaš.
Vendar bosta prepir zgladila takoj, ko bo prišel iz bolnišnice. Z vami bo pod
pisal mirovno pogodbo na ček za krznen plašč.
Ob naslednjem praznovanju novega leta bosta z možem v temi. Spet ne bo 
elektrike in se bosta dolgočasila ob sveči ter igrala karte. Nato bo prišel tok in 
nacionalna televizija in bosta igrala karte naprej.

Jože Natlačen je bolj ubog človek. Venomer jamra, da nič nima. Za vse, kar 
ima, pa pravi, da si je sam pridelal. Tudi njegova žena ni nič na boljšem. 'Joj, 
saj ne vemo, kaj bo po Novem letu!' pravi in stiska denar k sebi. Res, tole bo 
žalostna zgodba. Gospod in gospa Natlačena imata, uboga kakor sta, tudi dva 
otroka, tako da so vsi skupaj samo še bolj ubogi. Ubog je torej ves njihov rod s 
kuharico, služabnikom, hišno pomočnico in osebnim šoferjem vred. Tako 
gospod Natlačen ves ubog nima denarja za svoje delavce, ki morajo delati vse 
dni v nekdaj lastni tovarni. S pridobljenim denarjem, ki ga komajda iztrga iz 
rok kupcev, le stežka pokrije sprotne stroške obratovanja zdaj njegove tovarne. 
Tovarno je seveda z lastnim trudom in naporom postavil pokonci, ko jo je vso 
stečajno dobil v roke. Njegov predhodnik je tudi ves ubog lastnik neke druge 
prav tako skoraj propadle firme in je revež povsem zaposlen z reševanjem 
problemov, ki mu jih je pustil njegov predhodnik. Ta slednji, da skrajšam, pa je 
moral ves poklapan v tujino. Nekaj malega denarja, ki mu ga je še ostalo na 
računu ene od švicarskih bank, je moral iti dvignit, da bo lahko revež živel 
naprej. Saj mu bo še vila v Avstriji propadla, če je ne bo vzdrževal. Res težki 
časi za lastnike družbenih tovarn.
Jože Natlačen kljub vsem problemom, ki jih ima, skrbi za svoje ljudi. Daje jim 
delo, preskrbi jim orodje za vzdrževanje njegovih strojev, dovoli jim celo, da 
ostanejo po službi in delajo nadure, ki jih včasih tudi plača. Predvsem pa skrbi, 
da jim ob letu ne bi bilo treba plačevati preveč davka od dohodnine. Delavci 
pa tudi ne skrivajo svoje hvaležnosti.
Njegov najzvestejši delavec, Jaka Potlačen, ki razume stisko svojega šefa, ne 
razume pa negodujočih sodelavcev, se dan pred novim letom odloči, da bo 
vsej družini polepšal dan. Na Silvestrovo dopoldne gre v prelep zimski dan lovit 
ribe. 'Na praznik bomo pa že malo bolje jedli!' si misli in res, sreča se mu nas
mehne. Koj, ko prebije led in pomoči trnek, se mu nanj obesi lepa vitka, z 
odtočnimi peninami umita riba. Kot bogaboječ človek si sreče ni drznil več izzi
vati in je z ulovom koj pohitel domov.
Že od daleč vpije: "Žena! Ujel sem praznično večerjo! Pripravi se, da nam boš 
spekla ribo!"
Žena z nasmehom shrani lubje v omaro in pravi: "Bo pa to za jutri!"
"Krasno!" se že vesele otroci. "Mami, daj specimo ribo!"
Mami se pogled povesi. "Ampak, nimamo ne olja ne masti."
"Daj, no! Ne bodi obupana, jo bomo spekli pa na žaru!" jo tolaži Jaka.
"Tudi drv nimamo."
Jaka se zamisli. "Bomo pa razsekali staro pručko!"
"Ampak, naša ponev je neuporabna. Saj veš, da ji je že spomladi odpadlo dno." 
"Kaj, ko bi pobrskala pri sosedovih. Kakšna prazna konzerva bi se pa morebiti 
našla za hišo," se ne da Jaka.
"Vžigalic tudi nimamo."
Jaka Potlačen pogleda svoje otroke, ženo, skomigne z rameni, obupa in gre 
nazaj k potoku.
"Riba," reče bolj sam sebi, "kaže, da nam nisi namenjena. Upam, da te bo ujel 
kdo bolj potreben, kot smo mi."
Že jo hoče vreči v vodo, kar riba spregovori: "Človek, vidim, da si dober po 
srcu. Ker so prazniki in me boš ohranil pri življenju, ti izpolnim željo."
Jaka ne pomisli dosti in že izstreli: "Naj se našemu šefu, Jožetu Natlačenemu, 
izpolnijo vse želje in naj še dolgo živi in skrbi za nas, njegove delavce!"

ŽAN

Iz tega razvedrilnega dela Savinjskih novic Vam v imenu ekipe: Raca, Žana in 
Fliksa zaželim vse najlepše v že rahlo načetem novem letu. Imejte se nadvse 
lepo. Obilo, obilo zdravja Vam želimo, dosti smeha in zabave Vam, ki ste dobri 
ljudje, pa še posebej. Da pa ne bo izjem; želimo enako tudi onim, ki nam nič 
dobrega nočejo, same grde misli jim po glavi hodijo in na nič drugega ne mis
lijo, kot nas Potlačene z poneumljenimi mislimi fotrati, namesto pošteno delo 
dobro plačati! Srečno tudi njim, naj se jim jetra posuše!

ŽAN, RAC, FLIKS
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VODORAVNO:
1. Glavno mesto Albanije 7. Arija z dramatičnim besedilom 13. Vrsta pihala pri vojaških godbah 14. Ameriška zvezna država 16. An
tično ime za Ljubljano 17. Himalajska koza 19. Visok moški glas 20. Odprta telesna poškodba 21. Vrsta razglasa 23. Ljubezen dr. Ži- 
vaga 24. Aristotel, skrajšano 25. Bivši slovenski družbenopolitični delavec (Dušan) 27. Brkati orel 28. Škatla za shranjevanje čaja 30. 
Mesto v jugovzhodni Franciji 32. Talij 33. Evropsko gorstvo 34. Tovarna v Begunjah 36. Anatolij Karpov 38. Sijaj, blišč, razkošje 40. 
Stisnjeni kosi premoga 43. Hišni bog pri Rimljanih 45. Hrvaški operni pevec (Tomislav) 47. Tračnica 48. Konec molitve 50. Poljski poli
tik (Karl B., 1885-1939) 51. Višinska točka na zemljevidih 52. Slovenski pevec (Aleksander) 54. Jadranski otok 55. Ataka, naskok 56. 
Največja reka v Venezueli 58. Naselje v Zgornji Savinjski dolini 60. Neprofesionalec 61. Indijski politik (Lai Bahadur)
NAVPIČNO:
1. Rusko žensko ime 2. Prikrit posmeh 3. Slovenska igralka (Ita) 4. Oče 5. Nobelij 6. Naprava za sprejemanje in oddajanje elektro 
magnetnih valov 7. Slovenski misionar (Friderik, 1797-1868) 8. Alumunij 9. Oblika socvetja 10. Kajnov brat 11. Zagrebški tednik 12. 
Spremljevalec Amorja in Venere 13. Kdor prosi miloščino 15. Dolgorepa papiga 18. Ime glasbenika Sossa 21. Hinavec 22. Vzkipljiv, 
razburljiv človek 25. Kakovostno belo vino 26. Hrvaški skladatelj (Vinko, 1596-1636) 29. Neznani leteči predmet 31. Ribiška mreža 35. 
Nočni prhutar 36. Zgodovinska utrdba v teksaškem mestu San Antonio 37. Snemalna naprava 39. Zastava, obešena na vodoravno 
prečko droga 40. Vrh v Škofjeloškem hribovju 41. Bogovi velikani v grški mitologiji 42. Nekdanji sultanov razglas 44. Način vodenja 
države 46. Mesto ob Tisi v Bački 49. Nemška pevka 51. Nemški filozof (Immanuel, 1724-1804) 53. Vogal 55. Organ voha 57. Katja 
Ebstein 59. Konrad Adenauer 
OBVESTILO REŠEVALCEM:
Rešitev križanke iz 26. številke: VODORAVNO: obleka, Ararat, korala, LN, rin, Maxi, Na, drn, Baas, vzporednik, Platon, Astat, Raniganj, Isa, 
etape, Olenek, gern, robotika, AN, gib, nodus, llijaš, lira, scenarij, jak, Paka, Adi, Ati.
Med pravočasno prispelimi pravilnimi rešitvami smo izžrebali naslednje dobitnike:
1. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 5.000 SIT): Alojz Korenjak, Poljane 29, Rečica;
2. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 4.000 SIT): Terezija Čopar, Loke 44, Mozirje;
3. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 3.000 SIT); Adi Kobale, Attemsov trg 4, Gornji Grad;
4. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 2.000 SIT): Lili Rose, Luče 88;
5. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 1.000 SIT): Ludvik Jezernik, Solčava 19.
Nagrade prevzamejo dobitniki osebno v Drogeriji MAXI v Mozirju. Čestitamo!
Križanko iz t e  š tev ilk e  iz re ž ite  iz č a so p isa  in  jo  v  kuv erti n a jk asn e je  d o  p o n e d e ljk a , 2 2 . ja n u a r ja  1995 , p o š ljite  na  naslov: SAVINJSKE NOVICE, Savinjska c e s ta  4 , 
63331 NAZARJE s p rip iso m  "NAGRADNA KRIŽANKA". M ed p rav o časn o  p risp e lim i praviln im i rešitvam i b o m o  izžreb ali p e t  n ag rad , ki j ih  j e  p risp ev a la  T rgov ina in 

p e k a m a  "Pri Štefki" iz M ozirja:
1. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 5.000 SIT, 2. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 4.000 SIT, 3. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 
3.000 SIT, 4. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 2.000 SIT, 5. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 1.000 SIT.



j Jflorba site tefeali 
j prati to,..
[ z a p o s l im o  MIZARJA
I Ponudbe sprejemamo na tel. 831-459!

[ a n t e n e  IN RTV SERVIS
j Nudimo antenske meritve, instalacije in montaže sistemov.
J Vrtljivi sistemi in dekoderji, popravilo TV Gorenje ter 
I vgradnja teletekstov, Prašnikar s.p., 845-194.

[ servis - ELEKTROINSTALACIJE
I Hladilniki, zamrzovalniki, pralni in sušilni stroji, oljni 
j gorilci... Se priporoča Elektromehanika Černjavič Janko s.p., 
j Bočna 81, tel. 843-611.

I RTV SERVIS PURNAT
[ Hitro in kvalitetno vam popravimo vsak televizor in radio 
I tudi na vašem domu, RTV servis Purnat, tel. 843-424.

[ t r g o v in a  IN SERVIS ZAGOŽEN
I Šivalni stroji, gasilni aparati, plinske naprave, del. zaščita, 
j gumbi, pribor za šivanje. Odprto od 13.-18. ure, tel. 831-109.

L_______________________________________

iilodJod io
c .  -*3?

-  Z a v a r o v a l n i š k o  
p o s r e d o v a n j e  p r i  
a v t o m o b i l s k i h  š k o d a h

-  V l e k a  v o z i l
-  O d k u p  p o š k o d o v a n i h  

v o z i l

Tel. 832-132, 832-822, 832-474

Jože Fürst, Sp. Pobrežje 9, Rečica ob Sav

inji, javno preklicujem izrečene besede oz. 

žaljivo obdolžitev požiga Mirana Jeraja, Zg. 

Pobrežje 13, Rečica ob Savinji, kateremu se 

tudi vljudno opravičujem.

ODKUPUJEMO
plačilo takoj
Informacije: 0609*621-475 *

Mali oglasi do 10 besed, poslani na kuponu iz zadnje številke 
Savinjskih novic, so brezplačni. Vsaka nadaljnja beseda 125,00 SIT. 
Mali oglas v okvirju 1.250,00 SIT. Mali oglasi pod šifro: 1.250 SIT

Kravo sivko v 9. mesecu, 2. tele, 
prodam - Atelšek Miloš, Ter 61, 
Ljubno.

AEROBIKA vsak petek ob 20. uri 
v TVD Partizan v Mozirju, tel. 
832-638.

Poceni prodam 80 basno klavir
sko harmoniko, tel. 844-405.

Ali kdo pogreša velikega črnega 
psa? Najde ga v Juvanju 22, 
Ljubno.

Ugodno prodam računalnik PC 
286, tiskalnik A3 in motorno 
žago HOMELITE, zvečer, tel. 843- 
240.

Prodam prvesnico za zakol ali 
polovice, tel. 844-170.

Elektromotor 1,5 kw 3 fazni, 
pancerje št. 44 ter vezi Marker 
M4 prodam, tel. 831-357.

V Nazarjah (Žlabor) prodam par
celo (travnik) cca 30 a, tel. 841- 
177.

Ugodno prodam otroški voziček 
in sedež, tel. 832-463 popoldan.

Prodam 4 nitno entlarico pod 
garancijo, tel. 882-775.

Prodam 3 leta staro spalnico, 
tel. 831-179.

Prodam nerabljen smučarski 
kombenizon, št. 15 - ugodno, 
tel. 831-150.

Prodam govejo ustrojeno kožo, 
sivo-rjava, tel. 832-873.

Prodam Jugo 45, L 85, tel. 832- 
194.

Prodam jalovko friza, 400 kg, 
brejo 5. mesecev, tel. 841-291.

Prodam brejo simentalko, 
Poličnik, Sp. Kraše 8.

V centru Mozirja prodam 4- 
sobno stanovanje 90 m2, cena 
po dogo voru, tel. 885-394 po 
19. uri.

Prodam gorsko kolo 21 prestav - 
cena po dogovoru, Kaker, Krnica 
1 a, Luče.

Prodam prašiča težkega od 140 
do 160 kg, cena 250 SIT, tel. 
832-194.

Prodam pralni stroj Gorenje, star 
5 let, dobro ohranjen, zaradi 
nakupa novega pralnosušilnega 
stroja. Tel. 832-031

KUPON z a  b r e z p la č n i  m a l i  o g l a s  do) 
IO b e s e d  v  2 . š t e v i l k i  SN

IME IN PRIIMEK
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HLADILNIKI, ZAMRZOVALNIKI,
ŠTEDILNIKI, PRALNI STROJI 
REZERVNI DELI ZA BOJLERJE 
SERVIS VRŠIMO HITRO IN STROKOVNO, 
ZATO SE OBRNITE NA NASLOV:

TERGLAV MILAN, POLZELA 137/A DELOVNI ČAS TRGOVINE 
TEL. FAX: 063-720-138 8-12 IN 14-18

_______ 'TEL 063-720-406 SOBOTA 8-12

Tummčnc mroRmncue

uiitek nedotaknjene narave

Snežne razmere:
120 cm naravnega in 

um etnega snega

Obratovanje naprav: 

UNIORČEK 1,2, 
KOŠUTA,
OSTRUŠČICA 1,2,3, 
MAŠIN ŽAGA 1,2, 
JURGOVO 1,2 ,3 , 
sedežnica PLANJA

Čas obratovanja: 
9 .00  - 16.00

Tekaške proge: 
urejene na 3, 5 in 

10 km

Obratovalni čas: 
med tednom
9.00 - 21.00; 
petek, sobota
9.00 - 22.00

- nočno kopanje; 
nedelja 9.00 - 20.00

Pri nakupu celodnevne 
smučarske vozovnice na 
Rogli priznavamo med 

tednom 50% popusta za 
bazen v Termah Zreče.

Cesta na Roglo je 
kopna in normalno 

prevozna.

Informacije:
063/ 762-451

S in d ik at
G o zd n eg a  g o sp o d a r s tv a  
N azarje  
Savinjska c . 4  
6 3 3 3 1  NAZARJE

OBVESTILO

Sindikat Gozdnega gospodarstva Nazarje ima 

v ČATEŽU počitniško hišico, v kateri je 

možno letovati preko celega leta. Vsi, ki jih 

zanima letovanje v Čatežu lahko pokličejo 

na telefonsko številko 832-365 (Matej 
PEČOVNIK), kjer bodo dobili dodatne 

informacije.

Sindikat
Gozdnega gospodarstva 

Nazarje

JANUARSKA PONUDBA 
RABLJENIH VOZIL

R5 Campus 3V 1. 89 719.565
R5 Campus 5V 1. 90 802.788
R5 Campus 5V 1. 92 931.350
R5 Campus 3V 1. 93 960.624
R19 1.4 RT 5V I. 93 1.509.111
Yugo 45 Koral l. 89 219.450
Yugo 45 Koral I. 89 279.569
Golf 1.3 JX I. 90 1.155.000
Suzuki Swift 1.3 I. 90 877.800
Opel Astra 1.4 GL l. 93 1.550.960
Peugeot 405 GL l. 90 1.113.000
Vljudno vabljeni v naš prodajni salon!

D On d.o.o. obrat MOZIRJE 
Savinjska cesta 30

Tel. 831-020 RENAULT
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Celje - skladišče 

D-Per
7/1996

t 5000003431,1  

S r s d  V P u u v b b  n u A a r j t i  

te l.:  8 3 1 -3 1 6
9.00 - 14.00 od ponedeljka do petka 

__________ sobota zaprto__________

C O B I S S

izven delovnega časa pokličite 832-237!

Novo v ponudbi:
* DOM INIKANSKA REPU B LIK A  

že  o d  2 0 8 5  D EM  d a lje  
* B a n k o k  - P a ta ja  1 0  d n i  

1 5 9 9  D EM
* S lo v e n s k a  z d ra v il iš č a :  

za  upokojence p o p u st!  
S m u č a n je  - d o m o v in a  in  tu j in a  

V p r ip r a v i  s m u č a n je  
v  V ISO K IH  TA TRA H  

* 1. m a j - FR A N C IJA  
VAL T H O R E N S  - s m u č a n je  

in  š e  d o s t i  o s ta l ih  p o to v a n j!

S Savinjskimi novicami na letovanje!
Med prispelimi pravilnimi odgovori 8. kola (do četrtega maja 1996) smo izžrebali kupon, ki ga je poslala Francka 
Poličnik, Novo naselje 7, Gornji Grad. Čestitamo!
Odgovor na tokratno vprašanje napišite na kupon in ga v kuverti pošljite na naslov: SAVINJSKE NOVICE, 
Savinjska cesta 4, 63331 Nazarje s pripisom "NAGRADNA IGRA". Rok za oddajo tokratnega kupona je 
ponedeljek, 22. januarja 1996. Med pravočasno prispelimi pravilnimi odgovori bomo izžrebali lepo nagrado, to 
pa je BON V VREDNOSTI 5.000,00 SIT iz programa Turistične agencije SONJA Nazarje. Torej kar pohitite in obilo
sreče!

KUPON ST. 1

Vprašanje: Ali lahko v Turist biroju Sonja dobite vse potrebne informacije 
o potovanjih in se nanje tudi prijavite?

Odgovor:

Ime in priimek:

m1

-

*
v

Naslov:

OSREDNJA KNJ. CELJE


